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رئیس پلیس راهوراستان قم اعلام کرد:

پایان دیماه آخرین فرصت 
بخشودگی دیرکرد جرائم رانندگی 
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رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم 
گفت : پایان دیماه آخرین فرصت طرح بخشودگی دیرکرد جرائم 
رانندگی است .  سرهنگ غلامرضا صدفی اظهار داشت :طرح 

بخشودگی دیرکرد جرائم رانندگی از اول اردیبهشت ماه امسال 
شروع شده و همه مالکان و رانندگان وسایل نقلیه تاپایان دیماه 
فرصت دارند نسبت به پرداخت دیرکرد جرائم خود اقدام کنند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

جانمایی صندلی ویژه نابینایان و معلولان دراتوبوس های شهری

کلیه وکالتنامه های نقل و انتقال تا پایان آذر ماه اعتبار دارد 
تغییردرارقام و مشخصات پلاک وسیله نقلیه جرم است 

8
علی کمساری درتودیع و معارفه سرپرست نمایندگی قم مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره(؛

گام دوم انقلاب بر مبنای اندیشه امام 
موضوعیت، مشروعیت و محبوبیت پیدا می کند 
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معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد: 

دستگیری ۲ مداخله گر در امور درمان

خمینی)ره(  امام  آثار  نشر  و  تنظیم  مؤسسه  سرپرست 
گفت: امروز حوزه ما اگر می خواهند انقلابی باشد و انقلابی 
امام  اندیشه  مدار  و  مبنا  بر  اینکه  جز  ندارد  راهی  بماند، 

حرکت کند. »حوزه انقلابی« بدون امام یک شوخی بی مزه 
بیشتر نیست. معنی ندارد کسی انقلابی باشد و بخواهد 
گام دوم را بدون امام آغاز کند. گام دوم انقلاب بر مبنای 

دوشنبه 26مهر1400 11ربیع الاول1443 16اکتبر2021  شماره 5371  سال بیست وچهارم  2000 تومان

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم
در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، اجاره پارکینگ های خودرو بهار واقع دربلوار شهید سردار 
سلیمانی را به شرح ذیل و بصورت مزایده عمومی به شرکت واجدالشرایط واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند 
جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در مزایده از تاریخ نشر آگهی به جز ایام تعطیل تا پایان وقت 
اداری مورخه 1400/8/9 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، حراست سازمان مراجعه و در صورت نیاز با 

شمارۀ تلفن 32425436  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

 میزان سپرده شرکت در  مزایده مبلغ )به عدد(: 800.000.000 ریال )به حروف(: هشتصد میلیون ریال می 
باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانتنامه بانکی با اعتبار سه ماه و به نام 
سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم یا فیش  واریز نقدی به حساب سپرده با شمارۀ 100789426557 نزد 

بانک شهر شعبه میدان جهاد به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
 هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

 پیشنهادات رسیده ساعت 10:00 صبح مورخه 1400/8/10 در محل سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و 
پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

شناسه آگهی:1208667روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

مزایده عمومی )نوبت اول(

2 عکس:جهانبخش پیری پور

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش  تشریح کرد:

جزییات بازگشایی مدارس 
زیر ۳00 دانش آموز از یکم آبان 

رییس جمهوری: 

استانداران، امیدآفرینی را سرلوحه 
اقدامات خود قرار دهند

 رییــس جمهوری بــا تاکید 
از  اســتفاده  ضــرورت  بــر 
نیروهــای جــوان، کارآمــد و 
انقلابــی در اســتان ها بــرای 
پیشبرد اهداف دولت و امور 
کشــور، گفــت: اســتانداران 
ســرلوحه  را  امیدآفرینــی 
اقدامــات خود قرار دهند.  به 
2گــزارش ایرنــا از پایگاه اطلاع  2

در گفت وگو با یک فعال سیاسی مطرح شد؛

تقویت اعتماد عمومی با زدودن 
ناهنجاری از نظام مدیریتی

و  آمــوزش  وزارت  ســخنگوی 
پرورش گفت : مدارس کمتر از ۳00 
دانش آموز از یکم آبان فعالیت خود 
را به صورت حضوری آغاز خواهند 
کرد و مــدارس بیش از ۳00 دانش 
آموز که شــامل ۵ میلیــون و ۷00 
هــزار دانش آموز می شــود از نیمه 
دوم آبان بازگشــایی خواهند شد. 
علیرضا کمره ای اظهارداشت : این 

 یــک فعــال سیاســی ؛ اعتمــاد 
عمومــی را بــرای اعتــلای نظام و 
تحقق اهداف تعیین شده از اوجب 
واجبــات می داند و معتقد اســت 
تصمیم گیــران باید تلاش شــان را 
بــرای جلــب رضایت عامــه مردم 
انجام دهند و ایــن امر در گرو رفع 
ناهنجاری هــا از نظــام مدیریتــی 
و ارتقــا کارآمــدی آن اســت. ناصر  7

در مدرسه فیضیه برگزارشد؛

اجتماع حوزویان در محکومیت کشتار شیعیان افغانستان
آیت الله اراکی:

اختلاف افکنی بین شیعه و سنی حربه دشمن است
 هشدار به آمریکا؛ صبر مردم منطقه به سر آمده است

 

آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  اللهی  عین  بهرام  با  دیدار  در  قم  استاندار 
پزشکی بر اتمام هر چه سریعتر بیمارستان الهادی قم تاکید کرد. بهرام سرمست 
ایام کرونا توسعه و بهسازی  اقدام های صورت گرفته در  از  اظهار داشت: یکی 
زیرساخت های درمانی استان بود، که به خوبی دنبال شد و خوشحال هستیم که 
توانستیم اقدامات موثری را در این حوزه برای همشهریان و هم استانی ها ارائه 
دهیم. سرمست افزود: یکی از طرح های نیمه کاره قم بیمارستان الهادی است که 
جلسه های مختلفی در این خصوص برگزار و کمیته تخصصی به این نتیجه رسید 

استاندارقم در دیدار با وزیر بهداشت:
بیمارستان الهادی هرچه سریعترتکمیل و تجهیز شود
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درصدی   ۵0 رشد  قم  استان  تجارت   و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
صادرات قم در ۶ ماه نخست سالجاری را مورد توجه قرار داد و گفت: سال 
گذشته تاپایان شهریورماه حجم صادرات قم ۵4 میلیون دلار بود که امسال 
این رقم به 10۷ میلیون دلار افزایش پیدا کرده است. محمود سیجانی 
روز یکشنبه در حاشیه سومین جلسه توسعه مدیریت صادرات در جمع 
خبرنگاران، افزود: کشورهای عراق، افغانستان، ترکیه،امارات، پاکستان 
و آلمان مهمترین بازارهای هدف صادراتی قم و مراوداتی تجاری استان 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:
رشد ۵۰ درصدی صادرات قم در ۶ ماه نخست سالجاری 
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چشم انداز گفتگوهای ایران 
و عربستان

بر اساس تجارب گذشته، گفت وگوهای در حال انجام 
ایران و عربستان میتواند به کاهش تنشها و ازسرگیری روابط سیاسی منجر شود اما 
الزاماً منجر به پایداری در روابط دو کشور نخواهد شد.  به عبارت دیگر هرچند در 
گذشته نیز در اثر گفت و گوهای دو طرف، روابط سیاسی قطع شده از سر گرفته شده 
اما این بار شرایط کاملًا متفاوت از گذشته است؛ زیرا منابعی که سبب ایجاد تنش و 
بحران در روابط ایران و عربستان شده جنسی متفاوت از عوامل و منابع گذشته دارند.
واقعیت این است که بازگشایی سفارت ها یا کنسولگری های، سطحی ترین لایه 
روابط دو کشور است و روابط ایران و عربستان از منابع و فاکتورهای دیگری متأثر است 
که اگر به آن توجه نشود، بازگشایی سفارت خانه ها و کنسولگری ها دوامی نخواهد 
داشت. عوامل یادشده به منابع اختلافی چون جنگ یمن و موضوع هسته ای ایران 
و به تبع آن روابط ایران با غرب به مثابه دو منبع اصلی و نیز اعتراضات سرکوب شده در 

بحرین، رقابت در عراق، بحران سوریه و رقابت در لبنان بستگی دارد. 
در واقع منابع یادشده است که روابط ایران و عربستان را شکل می دهد و اگر این 
منابع اختلاف به صورت واقعی حل وفصل شود می توان گفت که احتمال پایداری 
و تداوم در روابط ایران و عربستان پس از عادی سازی روابط افزایش می یابد در غیر 
این صورت باید انتظار تنش دوباره در روابط و قطعی دگرباره در روابط دو کشور را 

شاهد بود.
عربستان سعودی، تهران را حامی اصلی انصار الله یمن میداند و مدعی است 
که حمایت های تهران مانع تمایل انصار الله برای پایان دادن به جنگ شده است. 
عربستان جنگ موجود در یمن را تهدید علیه امنیت ملی خود میداند و خواهان پایان 
یافتن جنگ به شیوه ای است که هر یک از گروههای یمنی در جایگاهی باشند که 
پیش از شروع بحران یمن در آن جایگاه قرار داشتند. از طرفی کاملًا روشن است 
که جنبش انصار الله یمن برخلاف تصور مقامات سعودی کاملًا تحت کنترل و نفوذ 
تهران قرار ندارند و بسیار بعید است که بخواهند به شرایط سال 2011 بدون کسب 
امتیازات مناسب برگردند. لذا تا زمانی که این منبع جدی اختلاف بین تهران و ریاض 
پابرجا بماند نباید انتظار حاکم شدن صلح بر روابط دو کشور در گفت وگوهای بغداد 

را داشت.
در کنار بحران یمن، عربستان سعودی از مخالفان برنامه هسته ای ایران است و 
در زمان ریاست جمهوری ترامپ حامی سیاست فشار حداکثری آمریکا علیه ایران 
بود. لازم به ذکر است که هرگاه برنامه هسته ای ایران سبب افزایش تنش بین ایران 
و غرب شده هم زمان روابط تهران – ریاض نیز دچار تنش شده و عربستان سعودی 
در کنار کشورهای غربی و علیه ایران قرار گرفته است. این بدان معنی است که اگر 
گفت وگوهای احیای برجام به نتیجه منجر نشود و به این خاطر سطح تنش بین ایران 

و غرب افزایش پیدا کند، نباید تصور کرد که عربستان بی طرف باقی خواهد ماند. 
واقعیت این است که عربستان فشارهای غرب علیه ایران را یکی از ابزارهای اصلی 
مخالفت با برنامه هسته ای ایران می داند و تداوم فشارهای غرب علیه ایران را به روابط 
با تهران ترجیح می دهد. لذا باید گفت برنامه هسته ای ایران که کم و کیف روابط ایران 

و غرب را شکل می دهد یک منبع مهم و تأثیرگذار بر روابط ایران و عربستان است.
دو موضوع جنگ یمن و برنامه هسته ای ایران دو عامل یا منبع مهم و جدید هستند 
که شرایط حال و دورنمای آینده روابط ایران و عربستان را تعیین می کنند. حل نشدن 
این دو موضوع روابط ایران و عربستان را در بهترین حالت در وضعیت صلح سرد و 
شکننده قرار می دهد. در کنار دو موضوع یادشده، مسائل دیگری مانند رقابت در 
عراق، سوریه، لبنان و موضوع فلسطین نیز وجود دارد که ازجمله منابعی هستند که 
اگرچه در روابط ایران و عربستان تعیین کننده نیستند اما متأثرکننده روابط به شمار 
می آیند. بدین معنی که منابع اخیر قادرند عنصر مطلوبیت در روابط ایران و عربستان 
را افزایش یا کاهش دهند.  بر این اساس باید گفت لازمه رسیدن به صلح در روابط 
ایران و عربستان رسیدن دو کشور به تفاهم بر سر جنگ یمن و برنامه هسته ای ایران 
است و برای اینکه صلح احتمالی در روابط دو کشور از غلظت بیشتری برخوردار باشد 
باید رقابت های موجود بین دو کشور درجاهای مختلف مدیریت و کنترل شود. در 
غیر این صورت روابطی سرد و شکننده حاصل خواهد شد که همواره پتانسیل قطع 

روابط و شدت پیدا کردن تنش را دارد.
دکترای روابط بین الملل، مدرس دانشگاه

رئیس پلیس راهوراستان قم اعلام کرد:

پایان دیماه آخرین فرصت بخشودگی 
دیرکرد جرائم رانندگی 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم گفت : پایان دیماه آخرین 
فرصت طرح بخشودگی دیرکرد جرائم رانندگی است   سرهنگ غلامرضا صدفی اظهار داشت 
:طرح بخشودگی دیرکرد جرائم رانندگی از اول اردیبهشت ماه امسال شروع شده و همه مالکان 
و رانندگان وسایل نقلیه تاپایان دیماه فرصت دارند نسبت به پرداخت دیرکرد جرائم خود اقدام 
کنند. وی ادامه داد:اگرچنانچه درفرصت باقی مانده رانندگان نسبت به تسویه خلافی وسیله 
نقلیه خود اقدام نکنند بایدعلاوه بر پرداخت اصل جریمه دیرکرد آن را نیز پرداخت کنند. 
سرهنگ صدفی تصریح کرد: این بخشودگی فقط شامل دیرکرد جرائم است و رانندگان باید 
اصل جریمه را پرداخت کنند. رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان بابیان اینکه مهلت مذکور 
به هیچ عنوان قابل تمدید نمی باشد، افزود:رانندگان وسایل نقلیه می توانند در فرصت باقی 
مانده با مراجعه به سایت 120 پلیس ، پلیس +10، و دفاتر پیشخوان دولت و سامانه پیامکی 

1101202020 از میزان جرائم خود مطلع و نسبت به پرداخت دیون معوق خود اقدام کنند. 
کلیه وکالتنامه های نقل و انتقال تا پایان آذر ماه اعتبار دارد 

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي فرماندهی انتظامی استان قم دربخش دیگری از سخنان 
خود  گفت: برای انجام خدمات نقل و انتقال مالکیت خودروها، اعتبار تمام وکالت نامه هاي 
نقل و انتقال در مراکز تعویض پلاک و شماره گذاري خودروها فقط تا پایان آذر ماه است 
. سرهنگ صدفی بیان داشت: آن دسته از هموطنان عزیز که مدت وکالت آنان براي نقل و 
انتقال خودروهایشان در مراکز تعویض پلاک به واسطه تعطیلي و یا محدودیت هاي خدمات 
50 درصدي مراکز تعویض پلاک و دفاتر خدمات خودرویي در وضعیت قرمز کرونایي در سال 
جاري منقضي شده است تا پایان آذر ماه 1400 اعتبار خواهند داشت. رئیس پلیس راهنمایي 
و رانندگي استان افزود: این مدت پس از انقضاء تمدید نخواهد شد. تغییر در ارقام و مشخصات 
پلاک وسیله نقلیه جرم است  وی دربخش دیگری از سخنان خود  گفت: هر گونه دستکاری و 
تغییر در ارقام پلاک خودرو جرم است و با راننده طبق قانون برخورد می شود . سرهنگ صدفی 
اظهارداشت بر اساس ماده 720 قانون مجازات اسلامي هرگونه تغییر در ارقام و مشخصات 
پلاک وسیله نقلیه و مخدوش نمودن آن جرم بوده است. وی افزود: در صورت مشاهده ماموران 
پلیس، ضمن جلوگیري از تردد این خودروها جهت رسیدگي و برخورد قانوني به مرجع قضائي 
معرفي مي شوند. سرهنگ صدفی خاطر نشان کرد: پلاک خودرو هویت و اصالت خودرو است 
و تغییر و دستکاری و مخدوش کردن آن به منزله تغییر اصالت و هویت خودرو است و جرم 

می باشد و با عاملان این جرم برخورد قاطع و قانونی می شود.

رئیس اداره حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد:

رهاسازی پرندگان شکاری
 در تالاب بهشت معصومه 

رئیس اداره حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: 8 قطعه پرنده 
از انواع شکاری و یک قطعه پرنده آبزی در منطقه تالاب بهشت معصومه قم رهاسازی شدند.

طیب احمدی روز یکشنبه در حاشیه رهاسازی پرندگان وحشی در تالاب بهشت معصومه 
قم گفت: این پرندگان شامل 4 قطعه سارگپه پابلند و یک قطعه کورکور سیاه، عقاب صحرایی، 
عقاب طلایی، دال سیاه و اردک بلوطی بودند که پس از تیمار و نگهداری و بعضی نیز گذراندن 
طی دوره درمان به دامان طبیعت بازگشته اند. رئیس اداره حیات وحش اداره کل محیط زیست 
قم گفت: پرندگان آسیب دیده در طبیعت که توسط شهروندان به این اداره کل تحویل داده 
داده شده و یا پرندگانی که از متخلفان کشف و ضبط می شوند، پس از تیمار و نگهداری توسط 
دوستداران طبیعت و محیط زیست و اطمینان از سلامت آنها در طبیعت رهاسازی می شوند. 
وی با اشاره به شروع فصل مهاجرت پرندگان و احتمال افزایش مشاهده پرندگان آسیب دیده 
در مناطق شهری، تصریح کرد: همشهریان محترم می باید ضمن مهربانی با پرندگان مهاجر 
و عدم آسیب رساندن به آنها، در صورت مشاهده پرندگان آسیب دیده با شماره تلفن های 

32602981 و 36207299 تماس حاصل نمایند.

مسوول روابط عمومی اورژانس 11۵ قم: 

۵۶ درصد حوادث رانندگی  هفته گذشته 
مربوط به موتورسواران بود 

مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  گفت: هفته گذشته 
هشت هزار و 79 تماس با مرکز اورژانس 115 قم برقرار و منجر به انجام یک هزار و 718 ماموریت 
شد. مسعود عبدی:اظهارداشت : در این مدت 379 حوادث رانندگی منجر به جرح و فوت در 

استان رخ داد که 200 مورد معادل 56 درصد مرتبط با موتورسیکلت سواران بود.

فاطمه نکولعل آزاد*

به  اشاره  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بستری شدن 51 بیمار مبتلا به ویروس کووید 19 
در شبانه روز گذشته، گفت: در حال حاضر 302 
بیمار کرونایی در بخش های بیمارستانی استان 

تحت درمان هستند.
بیمار   55 پذیرش  از  قدیر،  محمدرضا  دکتر 
مشکوک به کرونا در شبانه روز گذشته و بستری 
شدن 51 نفر در بیمارستان های استان خبر داد و 
گفت: شمار کل بیماران کرونایی بستری در قم در 

مجموع به 302 نفر رسیده است.
وی با بیان اینکه 30 بیمار کرونایی در شبانه روز 
گذشته پس از بهبودی نسبی از بیمارستان های 
استان مرخص شدند، افزود: 88 نفر از بیماران 
کرونایی بستری در قم با وضعیت وخیم بیماری 

درگیر هستند.
در  داد:  ادامه  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 

24 ساعت گذشته 7 بیمار مبتلا به کرونا در اثر 
عوارض ناشی از ابتلا به ویروس کووید 19 جان 

خود را از دست دادند.
دکتر قدیر با اشاره به انجام 742 تست کرونا در 

شبانه روز گذشته، گفت: از این میان نتیجه تست 
149 نفر از هم استانی های مثبت بوده است.وی 
گفت: شمار کل واکسن های تزریق شده در قم به 

950 هزار و 99 دُز رسیده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

بستری های کرونایی قم از ۳۰۰ نفر فراتر رفت
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سخنگوی وزارت آموزش و پرورش  تشریح کرد:

جزییات بازگشایی مدارس زیر ۳۰۰
 دانش آموز از یکم آبان 

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش گفت : مدارس کمتر از 300 دانش آموز از 
یکم آبان فعالیت خود را به صورت حضوری آغاز خواهند کرد و مدارس بیش از 
300 دانش آموز که شامل 5 میلیون و 700 هزار دانش آموز می شود از نیمه دوم 

آبان بازگشایی خواهند شد.
علیرضا کمره ای اظهارداشت : این بازگشایی ها شامل همه مدارس دولتی و 
غیردولتی در همه مقاطع تحصیلی می شود و مدارس استثنایی نیز بر اساس شیوه 

نامه ی جداگانه ای بازگشایی خواهند شد. 
وی تصریح کرد: طبق مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، واکسیناسیون شرط 
حضور معلمان و دانش آموزان در کلاس ها نیست، ولی امیدواریم که دانش آموزانی 

که واکسن نزده یا یک دُز واکسن زده اند تا پایان آبان دُز دوم را تزریق کنند. 
 کمره ای گفت: هم اکنون 85 درصد معلمان و 68 درصد دانش آموزان واکسن 

کرونا را دریافت کرده اند.  
وی بهداشت فردی و محیطی دانش آموزان و کارکنان مدرسه و ایجاد تهویه 

مناسب در کلاس ها را از شروط اصلی بازگشایی مدارس عنوان کرد.
 علیرضا کمره ای افزود: فاصله دانش آموزان در کلاس ها حداقل یک و نیم متر 
خواهد بود و فواصل اجتماعی در زنگ های تفریح نیز باید رعایت شود که نظارت بر 

آن بر عهده معاونان مدارس خواهد بود. 
وی گفت: بوفه های مدارس تعطیل خواهند بود و زنگ های ورزش نیز طبق 

الگوی خاص برگزار خواهد شد. 
 سخنگوی وزارت آموزش و پرورش تأکید کرد: برای رعایت فاصله های دانش 
آموزان در کلاس ها، مدیران مدارس می توانند کلاس ها را به دو یا سه کلاس 10 تا 

15 نفره تقسیم کنند که در روز های هفته تقسیم خواهد شد.
 کمره ای خاطرنشان کرد: طبق این تصمیم دانش آموزان دو یا سه روز در هفته 

در مدرسه حاضر خواهند شد و بقیه روز ها را به آموزش مجازی خواهند پرداخت.
 وی گفت: در صورتی که تعداد دانش آموزان مدرسه کم باشد کلاس ها می توانند 

به صورت حضوری 5 روز در هفته نیز دایر باشند. 
 سخنگوی وزارت آموزش و پرورش افزود: آموزش در بیشتر مدارس به صورت 
ترکیبی و بر اساس تصمیم شورای مدرسه به صورت حضوری و مجازی خواهد بود، 
اما ساعت کار معلمان افزایش پیدا نخواهد کرد و معلمان طبق ساعت موظف خود 
تدریس خواهند کرد.   کمره ای گفت: مجازی و حضوری بودن هر کلاس را مدرسه 

مشخص می کند و دانش آموزان نیز ملزم به رعایت آن هستند. 
 وی به رعایت شیوه نامه ها به مدارس نیز اشاره کرد و افزود: به مدارس اعلام 
کرده ایم که دانش آموزان و یا خانواده های مشکوک به بیماری را از سایر دانش 
آموزان جدا و از ورود آن ها به مدرسه جلوگیری کنند تا دوره درمان را در خانه طی 
کنند.  سخنگوی وزارت آموزش و پرورش گفت: بازگشایی مدارس ارتباطی به 
رنگ بندی شهر ها ندارد و در شهر های قرمز و نارنجی هم مدارس دایر خواهند 
شد، اما اگر مراجع بهداشتی تصمیم خاصی درباره شهر یا منطقه ای بگیرند ما 
تابع تصمیمات آن ها خواهیم بود.  وی افزود: هر مدرسه برای بازگشایی باید مجوز 
بهداشتی را از اداره آموزش و پرورش منطقه بگیرد و تاکنون 93 هزار مدرسه شرایط 
خود را در سامانه آموزش و پرورش ثبت کرده اند که پس از بررسی کارشناسان زمان 
و نحوه بازگشایی آن ها در آبان مشخص خواهد شد.   وی تأکید کرد: در این سامانه 
همچنین مدارس موظفند میزان ساعات حضوری و مجازی خود را مشخص کنند.

رییس جمهوری: 

استانداران، امیدآفرینی را سرلوحه 
اقدامات خود قرار دهند

 رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت استفاده از نیروهای جوان، کارآمد و انقلابی 
در استان ها برای پیشبرد اهداف دولت و امور کشور، گفت: استانداران امیدآفرینی 

را سرلوحه اقدامات خود قرار دهند. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی روز یکشنبه در جلسه هیات دولت با اشاره به انتخاب زین العابدین رضوی 
خرم، محمد صادق معتمدیان و یعقوب علی نظری به ترتیب به عنوان استانداران 
منتخب آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و خراسان رضوی، افزود: استانداران با 
در نظر گرفتن دغدغه های مردم، برنامه ای جامع و امیدآفرین مبتنی بر راهکار برای 
حل مشکلات و البته به عنوان برشی از برنامه کلی دولت در کشور، برای استان 

محل ماموریت خود تدوین کنند.
رئیسی با تاکید بر ضرورت بهره گیری از مزیت و ظرفیت مرزی بودن استان های 
خراسان رضوی، آذربایجان غربی و آذربایجان شرقی برای توسعه استان و گسترش 
همکاری ها و تعاملات با همسایگان، گفت: خراسان رضوی علاوه بر قرار گرفتن 
در منطقه مرزی، پایگاهی معنوی و مرکز توجه علاقمندان اهل بیت)ع( است که 

سالانه بیش از 30 میلیون زائر دارد.
رئیسی همچنین افزود: عملکرد استانداران به عنوان نمایندگان عالی دولت در 
استانها باید به گونه ای باشد که مردم احساس کنند وضع نسبت به قبل تغییر کرده 

و گام های جدی در مسیر پیشرفت استان برداشته شده است.
به موضوع  با اشاره  ادامه سخنان خود در جلسه دولت  رییس جمهوری در 
خشکسالی و با تاکید بر ضرورت تشکیل هرچه سریع تر جلسه شورای عالی آب، 
گفت: اگرچه مشکل کم آبی جدی است اما بخشی از مشکل با مدیریت و توزیع 

عادلانه منابع آب موجود قابل حل است.
رئیسی با اشاره به روز نابینایان، از مسئولان دولتی خواست حمایت از نابینایان و 
به ویژه کمک به حل مسائل معیشتی و تامین تجهیزات مورد نیاز نابینایان از جمله 

تجهیزات آموزشی آنان را در اولویت قرار دهند.
دستگاه ها برای خنثی سازی تحریم ها با معاون اول همکاری کنند

خنثی سازی  در  کرد  موظف  را  دستگاه ها  و  وزارتخانه ها  همه  جمهور  رئیس 
تحریم ها و تنظیم بازار کالا های اساسی همکاری کنند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت همچنین مقرر شد معاون اول رئیس جمهور، مسئولیت هماهنگی 

فعالیت های دولت برای خنثی سازی تحریم ها را برعهده گیرد.
دکتر رئیسی همچنین با اشاره به نقش دلالان در فضای مجازی برای بی ثبات 
کردن بازار ارز، به بانک مرکزی و دستگاه های مربوط دستور داد از فضاسازی های 

کاذب در قیمت ارز و کالا، با جدیت جلوگیری کنند.
وی همچنین بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی را موظف کرد مدیریت 
تراز بانک ها به ویژه بانک های خصوصی و تمرکز بر مهار و هدایت نقدینگی به سمت 

تولید را در اولویت قرار دهند.

رئیس پژوهشکده شورای نگهبان :

نقش آفرینی حقوقدانان در جهاد تبیین 
ضروری است 

رئیس پژوهشکده شورای نگهبان گفت: نقش آفرینی حقوقدانان در جهاد تبیین 
ضروری است و حقوقدانان باید بتوانند مسائل اجتماعی را از دریچه حقوق و قانون 

برای مردم تبیین و موشکافی کنند. 
عباسعلی کدخدایی در نشست هم اندیشی با موضوع »بررسی نقش حقوقدانان 
انقلابی در جهاد تبیین« با اشاره به تاکید رهبر انقلاب اسلامی پیرامون »جهاد 
تبیین« گفت: ما می دانیم توصیه اخیر مقام معظم رهبری جدید نیست و ایشان 
بارها به مناسبت های مختلف در دیدار با دانشجویان و نخبگان به این نکات تاکید 

کرده و درخواست جهاد تبیین و تفکر را در همه ارکان نظام مطرح کردند.
این استاد دانشگاه تهران با اشاره به »عالم و حکیم بودن مقام معظم رهبری« 
خاطرنشان کرد: ایشان از گذشته با تفکر اسلامی در حوزه تبیین گام برداشتند و 
این مسئله را می توانید در مجموعه سخنرانی هایی که در دهه 50 در مشهد صورت 
گرفته و اینک بطور مدون چاپ شده است، ببینید؛ لذا اگر بخواهیم مصداق عملی 

برای "جهاد تبیین" معرفی کنیم باید شخص مقام معظم رهبری را نام ببریم.

روزهای سیاه و خونین 
شیعیان افغانستان

روزهای پر از ابهام و سؤال بر عموم ملتِ با ظرفیت و 
مظلوم افغانستان و سیاه و خونین، بر شیعیان پاک آن 

دیار کهن می گذرد. از جمله شواهد آن، حادثه انفجار در »مسجد جامع قندوز«در 
روز جمعه اول ربیع الاول و در »مسجد فاطمیه قندهار« در جمعه هشتم ربیع الاول 

است.
بدون تردید آسیب دیدگان این دو حادثه، از پاکترین بندگان خداوند بزرگ بودند. 
در پرونده ایشان نه تجاوز است و نه غارت؛ نه قتل است و نه سرقت؛ جرم ایشان در 
منطقِ بدویانِ وحشی و تربیت شدگانِ سازمان های جاسوسی استکبار از یک سو 
و مدارس خشونت پرور کشورهای اطراف در دیگر سو، تبعیت از اسلام و اطاعت از 
 ـ)آن گونه که در حدیث  ـ  ـصلی الله علیه و آله ـ ـ قرآن کریم و اهل بیت رسول خدا ـ

مسلّم ثقلین مقرر است( بود.
باید شکایت از عاملان جاهل و فاسد این حوادث را نزد خداوند بزرگ برد و 
عاجزانه گفت:»این المنصور علی من اعتدی علیهم و افتری، این الطالب بدم 
 ـآن روز  ـ  ـتبارک و تعالی ـ ـ المقتولین بقندوز و قندهار و بغداد و غیرها «.و ان شاءالله ـ
قریب است. به عنوان یک مسلمان دردمند، داغدار و صاحب دغدغه و به بهانه این 

حوادث تلخ، نکاتی را متذکر می شوم:
1. نباید شک کرد که سهم بزرگی از این وقایع، متوجه سران استکبار از آمریکا، 

اسرائیل، ارتجاع منطقه و سازمان های جاسوسی منطقه و فرامنطقه است.
لکن با تاکید باید گفت: مساهمه این قومِ منفعت طلب در این حوادث، نباید 
صاحبان سهام بزرگ دیگر را در حاشیه برد و نقش پلید آن ها نادیده گرفته شود. 
 ـکه عامل آن گاه جهالت و سفاهت  ـ متاسفانه در داوری ها، گاه این غفلت ناموجه ـ
 ـرخ داده است. چه کسی است که نقش مدرسه نماهایی موسوم  ـ سیاسی است ـ
به مدارس علمی برخی کشورها را که در گفتگو و گفتمان بیشتر به غارهای آغازین 
زندگی بشر شبیه است و در آن ها چیزی جز آموزش تکفیر و تفسیق، طرد و تشر، و 

استفاده از تیر و تبر نیست، نادیده بگیرد؟!
در این به اصطلاح حوزه ها است که منتظرانِ در صف انتحار، تربیت می شوند 
و می شود آن چه نباید صورت گیرد.اگر به خروجی این مدرسه نماها توجه نشود، 
گاه تفکیک هایی صورت می گیرد که غیر قابل دفاع، به شدت خسارت بار و برای 

کشور خطر است.
2. با حوادثی که گذشت، کسانی که امروز قدرت را در افغانستان در دست دارند 
در آزمونی سخت قرار دارند. بی تردید بهانه ناتوانی از پیشگیری از این حوادث و 
عجز از پیگیری و مجازات عاملان این گونه جنایات، توجیهی جز حداقل رضایت 

این قوم، با کرده های آن وحشیانِ پلشت ندارد.
3. بی تردید انتظار محکومیت و اقدام عملی در پیشگیری از این حوادث، از 
قدرت های بزرگ، سازمان های بین المللی و اربابان خرفت ارتجاع بیجاست؛ لکن 
انتظار از وجدان های آزاد به ویژه عالمانِ ادیان و اسلام، انتظاری طبیعی است و 

سکوت در این باره قابل توجیه نیست.
4. گرچه این حوادث، به قدری تلخ و ناگوار است که ممکن است برخی رفتارهای 
تنش زا را با خود به بار آورد ،لکن شیعیان فهیم و داغدار و مظلوم افغانستان باید 
مواظب حرکت های احتمالی باشند که به نفع دشمنان شیعه و افغانستان، داعش 

و پیراداعشی ها است و از آن رفتارها فاصله بگیرند.
چنان که باید در اطراف صاحبان کنونی قدرت در افغانستان و تصمیم در مورد 

آن ها تاملات جدی داشت و آن ها را در این آزمون آزمود!
»الحمد لله رب العالمین و سیعلم الذین ظلموا ای منقلب ینقلبون«

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

در مدرسه فیضیه برگزارشد؛

اجتماع حوزویان در محکومیت کشتار 
شیعیان افغانستان

افغانستان و محکومیت فجایع  از مردم  طلاب حوزه علمیه قم در دفاع 
تروریستی اخیر در این کشور، روز یکشنبه در مدرسه فیضیه تجمع و نسبت 

به ضرورت تامین امنیت تمام اقوام و مذاهب در این سرزمین تاکید کردند. 
برپایه این گزارش ، تجمع طلاب و اساتید حوزه علمیه قم در دفاع از مردم 
افغانسان با حضور آیات علی رضا اعرافی مدیرحوزه های علمیه، سید احمد 
خاتمی عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری و جمعی از طلاب ایرانی و 

خارجی در مدرسه فیضیه قم برگزار شد.
طلاب حوزه علمیه قم در این تجمع با در دست داشتن دست نوشته هایی 
ضمن محکومیت شدید اقدامات تروریستی در مساجد شیعیان افغانسان 
در قندهار و قندوز نسبت به دفاع از مردم مظلوم و بی دفاع این کشور تاکید 

کردند.
تجمع کنندگان در این مراسم شعارهایی مانند»داعش نامسلمان، دشمن 
دین و قرآن«،»ما همه بیداریم از داعشی بیزاریم«،»وحدت و همدلی تنها 
راه نجات ماست«،» مرگ بر آمریکا«،» مرگ بر اسرائیل«،» مرگ بر داعش 
آمریکایی،«،»داعش جنایت می کند آمریکا حمایت می کند«،» مرگ بر 
داعشیان مزدور«،» این همه لشکر آمده به عشق رهبر آمده«،» سکوت هر 

مسلمان خیانت است به قرآن« و غیره سردادند.
همچنین در پایان این تجمع یکی از طلاب افغانستانی قطعنامه ای در 
محکومیت حوادث تروریستی اخیر در این کشور قرائت کرد. در بخشی از 
این بیانیه آمده است: جنایت های ددمنشانه و وحشتناک علیه شیعیان 
در قندوز و قندهار جنایت علیه بشریت است و انسانیت انسان را زیر سوال 

برده است.
بیانیه افزوده است: از جوامع بین المللی و انسان های آزاده جهان انتظار 
می رود ضمن محکومیت این جنایت ها مواضع متحد و روشنی در قبال آن 

اتخاذ نمایند.
در ادامه تاکید شده است: ما به شدت این جنایت وحشتناک را محکوم و از 
عاملان آن اعلام انزجار می کنیم و از حاکمان و مسوولان افغانستان قاطعانه 
می خواهیم به مسوولیت خود در قبال ایجاد امنیت عمل کرده و اجازه ندهند 

چنین فجایعی در این کشور تکرار شود.
بیانیه حاکی است: امنیت افغانستان در درجه اول بر عهده مسوولان آن 
است و باید عاملان این جنایت تکفیری شناسایی و مجازات شوند، همچنین 
از مردم ایران و مقام معظم رهبری که در این شرایط به یاری مردم افغانستان 

شتافتند تشکر و قدردانی می کنیم.
لازمبه ذکراست ، در پی حادثه تروریستی ظهر جمعه گذشته بیست و سوم 
مهرماه در مسجد فاطمیه در قندوز افغانستان تاکنون بیش از 40 تن به 

شهادت رسیدند و 70 نفر زخمی شدند.
همچنین در حمله انتحاری شانزدهم مهر به نمازگزاران شیعه در سیدآباد 

قندوز 150 نفر کشته و صدها تن دیگر زخمی شدند.
گروهک تروریستی داعش مسوولیت این انفجارها را بر عهده گرفته است.

اخبار

 
سرپرست مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( گفت: امروز حوزه ما اگر 
می خواهند انقلابی باشد و انقلابی بماند، راهی ندارد جز اینکه بر مبنا و مدار 
اندیشه امام حرکت کند. »حوزه انقلابی« بدون امام یک شوخی بی مزه بیشتر 
نیست. معنی ندارد کسی انقلابی باشد و بخواهد گام دوم را بدون امام آغاز کند. 
گام دوم انقلاب بر مبنای اندیشه امام موضوعیت، مشروعیت و محبوبیت پیدا می 
کند و البته الحمدلله همین مسیر در حوزه ها و مجموعه نظام دارد طی می شود. 
حجت الاسلام و المسلمین علی کمساری  پیش از ظهر روز یکشنبه در مراسم 
تودیع و تکریم حجت الاسلام و المسلمین سید حبیب الله موسوی و معارفه 
حجت الاسلام و المسلمین عباس کمساری به عنوان سرپرست نمایندگی قم 
مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره(، طی سخنانی اظهارداشت : تا به حال 
مأموریت دفتر قم منحصرا پژوهشی و آن هم با رویکرد پژوهش های حوزوی بوده 
است. البته این مأموریت بسیار ارزشمندی است اما باید مأموریت های فرهنگی و 
ترویجی و پررنگ کردن مأموریت های آموزشی را هم به دفتر قم اضافه کنیم. علی 
القاعده این دفتر باید از مزیت های فرهنگی حوزه علمیه هم استفاده کند، چرا 
که ظرفیت های فراوانی در میان طلاب و روحانیون داریم که امروز بهترین فرصت 

است که این ظرفیت ها در خدمت نشر اندیشه امام قرار بگیرد.
سرپرست مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( تأکید کرد: مزیت مؤسسه 
تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( تولیدات فکری، علمی و پژوهشی بوده، اما یک 
ضعف عمده هم داشته که باعث شده تعامل ما با بدنه جامعه، به خصوص نسل 
جوان، متأسفانه کمرنگ شود. امروز مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( 
در تخاطب با مردم، به ویژه نسل جوان که 56 درصد جمعیت کشور را به خودش 
اختصاص داده، زبانش رسا نیست، چون ابزارهای تخاطب را به خوبی در اختیار 

نداریم. 
غربت امام دردآور و رنج آور است 

وی افزود: امروز مواجه هستیم با شبهه پراکنی های فراوانی که حول امام، 
شخصیت و عملکرد امام وجود دارد و به واقع امام غریب است و غربت امام دردآور 
و رنج آور است؛ در اوج اقتدار، عزت و مقبولیت، امام غریب است. یعنی شبهه ها و 
هجمه ها از جاهای مختلف با بلندگوهای مختلف از طرف دشمنان و بعضا ناشی 
از عملکردهای غلط خودی ها باعث شده که یک تصویر نادرست از امام به نسل 

امروز عرضه شود.
اما همچنان  امام گذشته  از رحلت  اینکه 32 سال  با  یادآور شد:  کمساری 
بیشترین میزان و حجم حمله ها به امام صورت می گیرد. البته این نشان دهنده 
تأثیرگذاری و زنده بودن امام است و بیمی که دشمنان از ادامه این حیات تأثیرگذار 
دارند و این اتفاقا از منظری برای ما جای امیدواری است. اما نسبت به این شبهه 
افکنی ها متأسفانه آن گونه که باید و شاید نتوانسته ایم امام را خوب معرفی کنیم.

 نتوانسته ایم همه اندیشه امام را آن چنان که بوده است معرفی کنیم
 وی تأکید کرد: علاوه بر اینکه امام را کاریکاتوری معرفی کرده ایم، یعنی نتوانسته 
ایم همه اندیشه امام را آن چنان که بوده است معرفی کنیم و فقط بخشی را معرفی 
کرده ایم، در معرفی امام نتوانسته ایم ابزارهای جدید را به خدمت بگیریم؛ چون 
سازوکارهای آن را نداشته ایم. البته ما در مؤسسه رویکردهای جدی را شروع کرده 

ایم و امیدوارم هرچه زودتر به نتیجه برسیم.
سرپرست مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( با تأکید بر اینکه در درستی 
و نادرستی پیام خودمان تشکیک نکنیم، اظهار داشت: پیام چه درست باشد و چه 
نادرست، امروز برای شنیده شدن باید از ابزارهای مدرن استفاده کند. باید از دل 
پژوهش های و دستاوردها پیام را به گونه ای گزینش و منتشر کنیم که مخاطب 

بتواند آن را ببیند.
نسل جوان ما به دلیل کم کاری و کم توجهی امام را کمتر می شناسد 

وی ادامه داد: باید طلبه های جوان و خوشفکر را در قالب پروژه های کاری به 
کار بگیریم. این همه اندوخته های پژوهشی که وجود دارد و باید هم استمرار پیدا 

کند، باید بخشی برای نشر داشته باشد و چشم امید ما در حوزه تهیه این محتوا به 
دفتر قم است. من به تعامل مثبت با حوزه علمیه، مراجع و شاگردان حضرت امام 

و حتی مطالبه گری توجه بیشتر به اندیشه امام تأکید می کنم.
کمساری گفت: امروز حوزه ما اگر می خواهند انقلابی باشد و انقلابی بماند، 
راهی ندارد جز اینکه بر مبنا و مدار اندیشه امام حرکت کند. »حوزه انقلابی« بدون 
امام یک شوخی بی مزه بیشتر نیست. معنی ندارد کسی انقلابی باشد و بخواهد 
گام دوم را بدون امام آغاز کند. گام دوم انقلاب بر مبنای اندیشه امام موضوعیت، 
مشروعیت و محبوبیت پیدا می کند و البته الحمدلله همین مسیر در حوزه ها و 

مجموعه نظام دارد طی می شود.
وی افزود: کسی که در نظام جمهوری اسلامی کار می کند قطعا کم ارادت به 
امام نیست. چون اگر کسی کم ارادت به امام باشد مشروعیت خودش را زیر سؤال 
برده ولی بعضی وقت ها مشغله ها باعث می شود که آدم ها یادشان برود. کار 
مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام نواختن زنگ یادآوری رجوع و ارجاع به اندیشه امام 
است. حتما با نسل جوان حوزه ارتباط داشته باشید. نسل جوان ما امام را کمتر 
می شناسد و این شاید به دلیل کم کاری و کم توجهی ما بوده است. طلبه جوان 

بیشتر نیاز دارد با او ارتباط بگیریم و او را تغذیه فکری کنیم.
به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید حبیب الله موسوی نیز در 
این مراسم گفت: خداوند توفیق داد که بیش از 13 سال در خدمت امام و افکار 
و اندیشه های امام باشم. این توفیق را به برکت دعای ابوی می دانم که به من امر 
کردند تا آخر عمر همین جا و در خدمت افکار و اندیشه های امام باشم و من این 

را عامل موفقیت می دانم.
سرپرست سابق نمایندگی قم مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( افزود: 
کارهایی که در این مؤسسه شده مربوط به دوستان و همکاران ما است. مؤسسه 
قم تابلو مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( و از نظر اسناد، مدارک و 
کتابخانه غنی است و امام شناس ترین نیروها کسانی هستند که در اینجا مشغول 
و با اینجا مرتبط هستند که در همه امور علمی و آموزشی یاور مؤسسه تنظیم و نشر 

آثار امام خمینی)س( بوده اند.
وی تأکید کرد: فضلای ارزشمندی اینجا بوده اند و قلم زده اند که یک گنجینه 
غنی است و باید از آنها استفاده کنیم و به بهانه بودجه و کمبود مالی آنها را از 
دست ندهیم. من معتقدم امام این روزها خیلی غریب است و به مثل سال 42 
رسیده و در این غریبی باید این نیروهای مخلص را حفظ کرد و از خدمات آنها 

بهره مند شویم.
حجت الاسلام و المسلمین عباس کمساری نیز ضمن تشکر از حاضران در 
این مراسم، گفت: پیرو تأکید یادگار امام، حجت الاسلام و المسلمین سیدحسن 
خمینی، در رویکرد جدید مؤسسه باید بتوانیم برای ترویج اندیشه امام در حوزه 

گام های مؤثری برداریم.

علی کمساری درتودیع و معارفه سرپرست نمایندگی قم مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره(؛

گام دوم انقلاب بر مبنای اندیشه امام موضوعیت، مشروعیت و محبوبیت پیدا می کند 
حوزه علمیه برای انقلابی شدن راهی جز حرکت بر مدار اندیشه امام راحل ندارد

عضو شورای عالی حوزه های علمیه، گفت: به آمریکا 
و اسرائیل جنایتکار هشدار می دهیم که صبر مسلمانان 
منطقه رو به پایان است و اگر دست از این جنایت ها 
برندارند، دست انتقام مردم، آنها را به جزای خود رسانده 

و پشیمان شان می کند. 
الله محسن اراکی پیش از ظهرروز دریکشنبه  آیت 
اجتماع بزرگ حوزه علمیه قم در اعتراض به جنایات 
مظلوم  شیعیان  رحمانه  بی  کشتار  و  تروریستی 
افغانستان که در مدرسه فیضیه قم برگزار شد، عنوان 
کرد: این دو حادثه اخیر در افغانستان، قلب همه مردم 
با وجدان جهان و امام زمان)عج( را جریحه دار کرده 

است.
جا  همه  در  حسینیان  جبهه  باید  امروز  افزود:  وی 
مستحکم تر شود، این جنایت ها نشان می دهد که 

هنوز هم دشمنان با آل علی)ع( در جنگ هستند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، گفت: حوزه 
علمیه قم، اساتید و بزرگان با راهنمایی مراجع بزرگوار 
تقلید امروز در مدرسه فیضیه جمع شده اند تا اعلام 
کنند، اولا دشمن بداند که با این جنایت ها نمی تواند 
راه حسین و آل حسین)ع( را سد کند و این راه همچنان 
ادامه دارد. آیت الله اراکی بیان کرد: این کشتارها ما را از 
مسیر مقاومت بازنمی دارد و همچنان سردار سلیمانی 
ها و ابومهدی المهندس ها همچنان در دامنه این امت 

مشغول مقاومت هستند.

بر  کامل  پیروزی  تا  مقاومت  این  کرد:  اضافه  وی 
ادامه خواهد  اسرائیل خونخوار  و  آمریکای جنایتکار 
داشت؛ علما و بزرگان حوزه در این مدرسه فیضیه گرد 
تنها  افغانستان  اعلام کنند که مردم  تا  اند  آمده  هم 
نیستند؛ درد آن ها، درد ما و خون آن ها خون ما است.

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم مطرح کرد: 
ان شاءالله پیروز این میدان شیعیان و جبهه مقاومت 
افغانستان خواهد بود و امروز باید همگان دست یاری 

به سوی افغانستان دراز کنند.

آیت الله اراکی تاکید کرد: ما از حاکمان افغانستان می 
خواهیم نسبت به مظلومین افغانستان توجهات لازم را 
داشته باشند؛ ما امروز از کسانی که در این حوادث 
دچار رنج می شوند پشتیبانی می کنیم و از مسئولین 

این کشور می خواهیم امنیت مردم را تامین کنند.
وی یادآور شد: با مشارکت دادن مردم افغانستان در 
مدیریت و تامین امنیت، این کشور قوی تر خواهد شد و 

بهتر می تواند با توطئه های دشمنان مقابله کند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه ،خاطرنشان کرد: 
در اینجا ما به آمریکا و اسرائیل جنایتکار هشدار می 
دهیم که صبر مسلمانان منطقه رو به پایان است و اگر 
دست از این جنایت ها برندارند، دست انتقام مردم آن 

ها را به جزای خود رسانده و پشیمان شان می کند.
آیت الله اراکی تصریح کرد: امروز وحدت جهان اسلام 
همچون همیشه یک واجب و فریضه الهی بوده و مردم 
افغانستان بدانند که دشمن با این گونه تفرقه ها قصد 
آشوب دارد؛ آنچه توطئه دشمن را در منطقه به نتیجه 

می رساند، تفرقه ما است.
عضو مجلس خبرگان رهبری، اظهار داشت: وظیفه 
ما سعی در ناامید کردن دشمن در ایجاد تفرقه بین 
شیعیان و اهل سنت بوده و دشمنان برای این تفرقه، 
هزینه های بسیار بالایی کرده اند تا بتوانند سلطه خود 
را کامل کنند؛ ما هم اعلام می کنیم که این توطئه به 

نتیجه نخواهد رسید.

آیت الله اراکی در اجتماع حوزویان در اعتراض به کشتار بیرحمانه شیعیان:

اختلاف افکنی بین شیعه و سنی حربه دشمن است
 هشدار به آمریکا؛ صبر مردم منطقه به سر آمده است

ابوالقاسم علیدوست*

 رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران برای ایجاد شعب 
به  گفت:  ورزشکاران  حقوقی  دعاوی  و  مشکلات  به  رسیدگی  برای  اختصاصی 
دعاوی حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد و قوه آمادگی دارد 

خلاء های موجود برای حمایت حقوقی و معنوی از ورزشکاران را رفع کند. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز یکشنبه در نشست با 
قهرمانان المپیک، پارالمپیک و جهانی که در آستانه روز ملی تربیت بدنی و ورزش 
برگزار شد، نشاط را از ضروریات زندگی دانست و با اشاره به ابراز شادی مردم پس 
از افتخارآفرینی ورزشکاران گفت: انسان یک بار وقتی داغ بر دلش بگذارند اشک 
می ریزد و یک بار هم از فرط خوشحالی اشک شوق می ریزد و مدال آوران در شادی 

مردم شریک هستند.
وی تصریح کرد: ارتباط ورزش قهرمانی با نشاط و سلامت روحی جامعه ارتباطی 
تنگاتنگ است و نه تنها ورزشکاری که روی سکوی قهرمانی می ایستد و خانواده 
و اطرافیان او بلکه خیل عظیمی از مردم از پیروزی یک ورزشکار ملی خوشحال 

می شوند.
ورزشکاران یکی از پرمخاطب ترین اقشار جامعه هستند

رئیس قوه قضاییه از ورزشکاران به عنوان به عنوان یکی از پرمخاطب ترین اقشار 
جامعه یاد کرد و گفت: وقتی یک مسابقه ورزشی شروع می شود، هم در زمان برگزاری 
مسابقه و هم پس از آن مردم درد و رنج خود را فراموش می کنند و نشاط وجودشان 
را فرا می گیرد که هیچ مشاور حقوقی و فرهنگی نمی تواند چنین کار بزرگی را انجام 
دهد. محسنی اژه ای غلیان روح ملی و مذهبی در جامعه را از دیگر دستاوردهای 
قهرمانی ورزشکاران کشورمان دانست و افزود: بسیاری از مردم ما خصوصاً افراد 
مذهبی تر جامعه در زمان مشاهده مسابقات جهانی تسبیح به دست برای پیروزی 
ورزشکاران عزیز کشورمان دعا می کنند که شما نمونه آن را حتی پای منابر هم کمتر 

می بینید.
محسنی اژه ای یکی از آثار مهم تقویت روحی را توجه به معنویات و روحیه ظلم 
ستیزی و حمایت از مظلومان دانست و با تجلیل از توجه ورزشکاران کشورمان به 
نمادهای ارزشی در میادین ورزشی گفت: این که ورزشکار ما بعد از پیروزی بر حریف 
خود نام مبارک ائمه اطهار را بر زبان می آورد و بر چفیه که نماد حمایت از مظلومان و 
فلسطین و مبارزه با ظلم و اسرائیل غاصب است سجده می کند، بسیار ارزشمند و 
غرورآفرین است. رئیس قوه قضاییه بر لزوم اجرای همه جانبه قانون جامع حمایت 
از معلولان که مورد مطالبه ورزشکاران پارالمپیکی بود تأکید کرد و گفت که سازمان 
بازرسی کل کشور بر نحوه اجرای این قانون نظارت می کند و با هر گونه قصور و تخلف 

از قانون برخورد خواهد شد.
لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران

محسنی اژه ای از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن گفت و متذکر شد 
قوه قضاییه آمادگی دارد تا خلاء های موجود در زمینه حمایت های معنوی و حقوقی 
از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکارهای مناسب با همکاری وزارت ورزش و خود 

ورزشکاران و قهرمانان رشته های مختلف ورزشی برطرف کند.
رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران برای ایجاد شعب 
اختصاصی برای رسیدگی به مشکلات و دعاوی حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به 

دعاوی حقوقی ورزشی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد.
محسنی اژه ای در این زمینه به ذکر نمونه ای از مشکلات مطرح شده توسط یکی 
از بانوان ورزشکار حاضر در این نشست اشاره کرد و گفت که »پیگیری حقوقی 
موضوعاتی، چون سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاری این اشیاء 
گرانبها قطعاً نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه 

به آن توجه ویژه خواهد داشت«.

حجت الاسلام والمسلمین:

قوه قضاییه آماده رفع خلاء های موجود حمایت از ورزشکاران است
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 مراقبت های بعد از ارتودنسی؛  متخصص طب ایرانی :

هنگام آلودگی هوا چه میوه هایی
 مصرف کنیم؟

متخصص طب ایرانی گفت: سیب، گلابی، انار شیرین و پرتقال و خیار و لیمو 
از میوه هایی هستند که بوییدن و خوردنشان در آلودگی هوا به بدن کمک کند.

رضایی پور متخصص طب ایرانی  درباره آلودگی هوا و راهکارهای طب سنتی 
برای تقویت اندام تنفسی گفت: هوای تهران بسیار آلوده است و ما که در تهران 
زندگی می کنیم باید به وضعیت مزاجی؛ تعادل هورمونی و خواب خود توجه 
بیشتری داشته باشیم. وقتی شب ها خوب نمی خوابیم و صبح  ها هم دیر بیدار 
می شویم،  سیستم ایمنی کاهش می یابد و ما بیشتر در معرض عوارض هوای 

بد قرار می گیریم.
وی بر لزوم نرمش روزانه تاکید کرد و گفت: اگرچه به خاطر کرونا و آلودگی هوا 
نمی توانیم در فضای عمومی و یا باشگاه ها ورزش کنیم اما می توانیم در منزل 
نرمش منظم روزنه داشته باشیم واز ورزش های آنلاین استفاده کنیم و پیاده روی 

منظم روزانه داشته باشیم.
رضایی پور تاکید کرد: استفاده از قلیان و سیگار و خوشبوکننده ها  و حشره 
کش ها می تواند عوارض بدی برای بدن داشته باشد. با استفاده از یک بخور 
ساده اکالیپتوس یا آب خالی می توان ظرفیت تنفسی را بالا برد. تهویه منزل به 

ویژه آشپزخانه مورد بسیار مهمی است.
وی توصیه کرد: باید از مواد غلیظ کننده خون مثل چیپس و پفک، مصرف 
زیاد بادمجان و گوشت گاو و گوساله، سوسیس و کالباس، پاستیل و ژله و تمامی 
مواد غذایی که آب بدن را می کِشند و ایجاد یبوست می کنند؛ دوری کنیم. 

یبوست ام الامراض است و در شرایط آلودگی هوا باید بیشتر به آن توجه کرد.
رضایی پور یادآور شد: در عین اینکه رژیم گیاهخواری و حذف مطلق گوشت را 
توصیه نمی کنیم، مصرف زیاد گوشت را هم توصیه نمی کنیم و مصرف سه وعده 

گوشت در هفته کافی است.
وی افزود: سیب، گلابی، انار شیرین و پرتقال و خیار و لیمو از میوه هایی هستند 
که بوییدن و خوردنشان در آلودگی هوا به بدن کمک کند. بوییدن گیاهانی مثل 

شمعدانی، رزماری و بهارنارنج در کاهش آلودگی بدن بسیار مهم است.
متخصص طب ایرانی نوشیدن دمنوش آویشن و عناب را برای افرادی که 
آسم و خلط پشت حلق و سرفه های خلط دار و غلظت خون دارند توصیه کرد 
و گفت:  افرادی که داروهای رقیق کننده خون می خورند،  قبل از استفاده از 
دمنوش ها باید با پزشک متخصص مشورت کنند. اما نوشیدن روزانه یک فنجان 
دمنوش آویشن یا عناب مصرف سوء آنچنانی ندارد ولی باید توجه داشته باشیم 
هر گیاهی یک دارو است و مصرف روزانه آن می تواند بر معده، روده یا تیروئید و 
دیگر ارگان های بدن اثر بگذارد . دمنوش ها را نباید به صورت مکرر و در مقادیر 

زیاد استفاده کرد.

یا  غذا  از  بعد  نفخ  از  اگر  است؟  چگونه  گوارشتان  سلامت  وضعیت 
بدهضمی رنج می برید و یا سلامت جسم یا روانتان دچار مشکلی است، 
فقط  مسأله  اما  خوب!«.  خیلی  »نه  است:  این  جوابتان  احتمالًا  پس 
نشان  که  دارند  وجود  زیادی  علمی  شواهد  نیست؛  ناراحتی  احساس 
خودایمنی،  عوارض  خصوصاً  سلامتی،  مشکلات  از  بعضی  می دهند 
ممکن است ریشه در روده هایتان داشته باشند. خوشبختانه شما برای 
تقویت سلامت روده هایتان کار های زیادی می توانید انجام دهید که مربوط 

به سبک زندگی تان هستند.
چگونه می توانید روده هایتان را سالم نگه دارید؟ سلامت روده ها با یک 
اکوسیستم سالم و متعادل شروع می شود. میکروبیوم روده، عبارتی است 
اطلاق  انسان  روده  در  میکروبی  ارگانیسم های  تمام  مجموعه ی  به  که 
می شود. اکوسیستم میکروبی برای سلامتی لازم است و حتی ممکن 
است در سلامت روان نیز نقش داشته باشد، زیرا ارتباط تنگاتنگی بین مغز 

و روده ها وجود دارد.
خیلی از عوامل بر ساختار میکروبیوم روده اثر می گذارند، از جمله سن، 
وزن بدن، مصرف کردن یا نکردن دارو، و حتی اینکه فرد، حیوان خانگی 
یا تماس با حیوانات دارد یا خیر. همان طور که ممکن است انتظار داشته 
باشید، ساختار میکروبیوم روده تان به رژیم غذایی و سبک زندگی شما گره 
خورده است. از آنجایی که باکتری های روده از چیز هایی که می خورید 
تغذیه می کنند، عجیب نیست غذا هایی که می خورید و نحوه ی تغذیه تان 

در اکوسیستم روده تان نقش داشته باشد. همچنین جالب است بدانید 
وقتی سبک زندگی خود را تغییر می دهید، میکروبیوم روده تان چقدر سریع 

می تواند تغییر کند.
طبق مطالعات، 100 تریلیون باکتری در روده های شما می توانند در 
عرض 2 تا 4 روز تغییر شیوه ی تغذیه، متحول شوند. یک پاداش فوری! 
روده ی شما یک سیستم دینامیک است که نسبت به عوامل مداخله گر 

بیرونی کاملًا واکنش نشان می دهد.
حالا با چه تغییراتی در سبک زندگی خود می توانید به سلامت میکروبیوم 

روده هایتان کمک کنید؟
غذا های پریبیوتیک بیشتری مصرف کنید

هضم  را  آن ها  باکتری ها  که  تخمیرپذیرند  فیبر  نوعی  پریبیوتیک ها 
تولید  فاکتور هایی  باکتری ها  از غذا ها،  این دسته  با خوردن  می کنند. 
می کنند که به سلامت میکروبیوم روده کمک قابل توجهی می نمایند. 
بنابراین پریبیوتیک ها غذا هایی مفید برای باکتری های روده اند. نمونه هایی 
از غذا های سرشار از پریبیوتیک شامل سیر، موز نرسیده، کنگرفرنگی 
و پیاز هستند. اما شما می توانید با بیشتر خوردن مواد غذایی گیاهی 
فیبردار، وضعیت پروبیوتیک بدن خود را تقویت کنید. پس، از خوردن انواع 

میوه های خام، مغز ها، دانه ها و حبوبات لذت ببرید.
بدانید که الکل چه اثری بر روده هایتان دارد

الکل می تواند تأثیرات منفی بر سلامت روده ها بگذارد. مطالعات نشان 

می دهند افرادی که الکل می نوشند، تغییراتی در میکروبیوم روده هایشان 
روی می دهد که می تواند منجر به التهاب و دیگر اثرات منفی شود.

شیرین کننده های مصنوعی را حذف کنید
افرادی که چاق هستند یا سطح قند خونشان بالاست، گاهی سراغ 
شیرین کننده های مصنوعی  می روند تا بدون اینکه کالری اضافی دریافت 
کنند و قند خونشان بالا برود، مزه ی شیرینی را که دلشان می خواهد 
سلامت  برای  است  ممکن  مصنوعی  شیرین کننده های  اما  بگیرند؛ 
میکروبیوم خوب نباشند. مطالعات نشان داده اند شیرین کننده های بدون 
کالری می توانند کنترل سالم قند خون را مختل نمایند، درست همانطور 
شیرین کننده های  ضمنا  می توانند.  کالری دار  شیرین کننده های  که 
انواع  تمام  پس  می دهند.  تغییر  را  روده  میکروبیوم  مصنوعی، 

شیرین کننده ها را کنار بگذارید، حتی آن هایی که کالری ندارند.
غذا های پروبیوتیک دار بیشتر بخورید

از انواع غذا های پروبیوتیک دار لذت ببرید. این غذا ها آن هایی هستند 
که حاوی میکروب های مفیدی اند که در روده ها زندگی می کنند و ساختار 
میکروبی روده را جوری تغییر می دهند که به نفع سلامتی شماست. 
و  کفیر  ماست،  کیمچی،  شامل  پروبیوتیک دار  غذا های  از  نمونه های 
کامبوجا می شوند. اما شما می توانید با خوردن انواع سبزیجات تخمیری 

نیز پروبیوتیک مصرف کنید، مانند ساورکرات )کلم ترشی(.
از خوردن فست فود و غذا های فرآوری شده خودداری کنید

رژیم های غذایی امروزی پُر از غذا های فرآوری شده ای هستند که قند و 
مواد مصنوعی زیادی دارند. غذا هایی که زیاد فرآوری شده اند، پُر از نمک 
و قند و کم فیبرند که یک مؤلفه غذایی مهم برای سلامت میکروبیوم روده 
است. اما علاوه برا این، تحقیقات نشان می دهد افزودنی های خوراکی در 
غذا های بسیار فرآوری شده می توانند میکروبیوم روده را به گونه ای تغییر 

دهند که سبب التهاب روده شوند.
استرستان را کم کنید

استرس می تواند میکروبیوم روده تان را تغییر دهد و به واسطه التهابی که 
در روده ها ایجاد می کند با چاقی هم مرتبط است. بنابراین مهم است که 
تکنیک های کاهش استرس مانند یوگا و ماساژ را یاد بگیرید. وقتی استرس 
زیادی دارید، هورمون استرس زیادی ترشح می کنید که می تواند سبب 
التهاب روده ها شده و دیواره ی آن ها را نفوذپذیرتر کند. این تغییرات نیز 
می توانند ساختار میکروبیوم روده را جوری تغییر دهند که التهاب ایجاد 

شود.
بیشتر ورزش کنید

داشتن فعالیت فیزیکی می تواند با بهتر کردن حس و حالتان و کمک به 
تندرستی، بر سلامت روده ها نیز اثر بگذارد. در نتیجه توانایی بدنتان برای 

جذب مواد مغذی از غذا هایی که می خورید تقویت خواهد شد.
میکروبیوم روده نقش مهمی در سلامت انسان دارد و نقش آن فراتر از 
زندگی  شما  روده های  در  که  باکتری هایی  نوع  است.  گوارش  و  هضم 
می کنند بر جذب مواد مغذی، سلامت سیستم ایمنی و احتمالًا سلامت 
مغز و وزن بدن اثر می گذارند. هنوز ناشناخته های زیادی درباره میکروبیوم 
روده و چگونگی تأثیر آن بر سلامت و تندرستی ما وجود دارد اما عمل کردن 
به توصیه های گفته شده در صورت تداوم می تواند به سلامت روده ها کمک 

بزرگی کند.

کارهایی که می توانید برای سلامت روده هایتان انجام دهید؛

مصرف هفته ای ۴ عدد تخم مرغ سبب راهکارهایی برای سلامت میکروبیوم  روده
افزایش چربی خون نمی شود

دبیر انجمن علمی پیشگیری و درمان چاقی ایران گفت: مصرف هفته ای چهار 
عدد تخم مرغ در وعده های غذایی افراد، به غیر از برخی موارد خاص به توصیه 

پزشک، هیچ خطری در زمینه افزایش چربی خون ندارد.
کمیسیون جهانی تخم مرغ، دومین جمعه اکتبر هر سال را به عنوان روز جهانی 
تخم مرغ اعلام کرده تا در مورد خواص و ویژگی های این خوراکی ارزشمند در 
جهان و توسط نهادهای ذیربط مراسم و برنامه هایی در راستای ارتقای دانش 

عمومی برگزار شود.
این سازمان دلایلی همچون در دسترس بودن، ارزان بودن، ارزش غذایی و به 
ویژه پروتئینی بالا، قابلیت مصرف در هر ساعت از شبانه روز، مواد تشکیل دهنده 
منحصر به فرد موجود در ترکیب آن برای سلامت انسان و خصوصا رشد و نمو 

کودکان را از جمله دلایل انتخاب روزی با این عنوان ذکر کرده است.
با محمد هاشمی،  ایرنا  آموزش  و  به همین مناسب خبرنگار گروه دانشگاه 
متخصص بهداشت عمومی روز شنبه گفت و گویی صورت داد. وی با نگاهی 
اجمالی به خاصیت های این خوراکی محبوب گفت: یکی از نگرانی های شایع 
در بین مردم که سبب احتیاط در مصرف تخم مرغ می شود، بالا رفتن کلسترول 
خون است. هرچند زرده تخم مرغ حاوی مقادیری کلسترول است اما این مقدار 
تفاوت چندانی با میزان کلسترول در سایر منابع نظیر گوشت و لبنیات ندارد و با 
توجه به میزان نیازی که بدن به کلسترول دارد، هر فرد احتیاج زیادی به مصرف 

تخم مرغ دارد.  
هاشمی، یکی از مهمترین ویژگی های تخم مرغ را وجود پروتئین در آن اعلام 
کرد و گفت: این پروتئین شامل تمام اسیدآمینه های ضروری برای بدن انسان 
است و با توجه به قابلیت های بالای جذب آن نسبت به سایر منابع پروتئینی نظیر 

لبنیات و گوشت ها، غنی تر به نظر می رسد.
این متخصص بهداشت عمومی گفت: عمده این پروتئین در قسمت سفیده آن 
قرار دارد اما برخلاف باور عمومی، زرده تخم مرغ نیز از وجود این ماده حیاتی بی 

بهره نیست.  
هاشمی افزود: علاوه بر آن، زرده تخم مرغ سرشار از چربی های غیراشباع و امگا 
3 است که برای سلامت قلب مفید بوده و از سوی دیگر منبعی غنی برای انرژی 

به شمار می رود.  
وی بیان داشت: همچنین مواد مغذی نظیر ریبوفلاوین، ویتامین های D و 
B12، کولین و سلنیم از دیگر ترکیبات موجود در این قسمت هستند که به ارزش 

غذایی آن اضافه می کنند.
هاشمی بیان داشت: مصرف تخم مرغ در کنار منابع فقیر از پروتئین نظیر نان، 
برنج یا ترکیب آن در تهیه کوکو با سیب زمینی موجب فرآوری یک غذای کامل از 

نظر انرژی و مواد مغذی برای افراد می شود.
هر غذای  مانند  افزود:  ایران  چاقی  درمان  و  پیشگیری  علمی  انجمن  دبیر 
دیگری، مصرف تخم مرغ آب پز شده از لحاظ سلامتی بر نوع سرخ شده آن 

)نیمرو( ارجحیت دارد.
وی ادامه داد: تخم مرغ با توجه به خواص تغذیه ای که دارد، جزو خوراکی های 

توصیه شده در ورزشکاران و نیز کودکان، نوجوانان در حال رشد به شمار می آید.
هاشمی با اشاره به اینکه تخم مرغ یکی از خوردنی هایی است که از دیرباز در 
سبد غذایی انسان حضور داشت، گفت: ارزش غذایی تخم مرغ سبب شده تا در 

علم تغذیه مدرن نیز بر مصرف آن تاکید شود.

برای بهبود عملکرد کبد چه کنیم؟
بیماری کبد چرب بر اثر انباشت چربی مازاد در کبد ایجاد می شود و در چند 
دهه اخیر، سبک زندگی ناسالم موجب افزایش موارد ابتلا به بیماری کبد چرب 

غیرالکلی در بزرگسالان شده است.
مطالعات همه گیری شناسی )اپیدمیولوژیک( نشان می دهد که حدود 9 تا 32 
درصد از مردم عادی در هند از بیماری کبد چرب غیرالکلی رنج می برند و افرادی 
که دچار اضافه وزن یا چاقی هستند و نیز مبتلایان به دیابت یا پیش دیابت، بیشتر 

در معرض ابتلا به این بیماری قرار دارند.
 دو نوع بیماری کبد چرب غیرالکلی وجود دارد. اولین مورد بیماری ساده کبد 
چرب است و به این مفهوم است که چربی مازاد در کبد وجود دارد، اما هیچ التهابی 

مشاهده نشده و آسیبی به سلول های کبد وارد نمی شود.
 در مورد دوم موسوم به التهاب کبدی غیرالکلی )NASH( ممکن است التهاب 
یا آسیب به سلول های کبدی وارد شود و مشکلات جدی مانند فیبروز، سیروز و 

سرطان کبد را ایجاد کند.
 عوامل مختلفی می تواند در ایجاد بیماری کبد چرب غیر الکلی نقش داشته 
باشد که کلسترول بالا، چاقی، سطح بالای قند خون، سطح بالای تری گلیسیرید، 

سندرم متابولیک، سندرم تخمدان پلی کیستیک و آپنه خواب از جمله آنهاست.
 راهکار هایی وجود دارد که رعایت آن ها می تواند عملکرد کبد را بهبود بخشد و 

نشریه "هندوستان تایمز" در مطلبی به برخی از آن ها اشاره کرده است:
 - خودداری از مصرف گلوتن، لبنیات و گوشت: هضم این مواد خوراکی سخت 
است و به همین دلیل بهتر است که از مصرف آن ها خودداری شود. هنگامی که 
کبد عملکرد ضعیفی دارد حتی لازم است از مصرف غذای خام نیز اجتناب شود. 
علاوه بر این، مصرف غذا های سرخ شده، فراوری شده، مواد غذایی آماده و حاوی 
مواد قندی توصیه نمی شود. بهتر است انواعی از مواد خوراکی در رژیم غذایی 

گنجانده شود که هضم آن ها راحت است.
 - خودداری از مصرف مواد الکلی و کافئین: مصرف الکل و نوشیدنی های 
حاوی کافئین مانند چای و قهوه می تواند باعث التهاب بیشتر کبد شود به همین 

دلیل مصرف دمنوش های گیاهی توصیه می شود.
 - مصرف میزان کافی آب: آب نقش بسیار مهمی در بهبود متابولیسم بدن دارد. 
عدم مصرف آب کافی باعث می شود تجزیه مولکول های غذایی به منظور جذب 

بهتر آن ها به دشواری انجام شود.
 - مصرف وعده های غذایی در زمان مشخص: عدم توجه به مصرف به موقع 

وعده های غذایی یکی از دلایل اصلی کبد چرب در جوانان است.
 - مشخص کردن برنامه خواب: تنظیم برنامه خواب حائز اهمیت است چرا که 
خوابیدن در یک ساعت مشخص باعث بهبود سوخت و ساز در بدن می شود، 
میزان  و  وزن کمک می کند  متعادل کردن  به  را حفظ کرده،  تعادل هورمونی 

استرس را نیز کاهش می دهد.
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با حضور استاندار قم صورت گرفت؛

تجلیل ازاعضای برگزیده کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان 

همزمان با هفته ملی کودک، هشت عضو نوجوان کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان قم از سوی استاندار قم تجلیل شدند.

بهرام سرمست استاندار قم روز شنبه در حاشیه دیدار با مدیرکل کانون پرورش 
امام  تالار  در  کودک  ملی  هفته  مناسبت  به  که  قم  نوجوانان  کودکان  فکری 
جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، از فاطمه کدخداقلی، زهرا علیئی، سحر 
مصری، مینوفر رئوف، امیرعباس صادقی، حسین کریمی، سید عرفان موسوی 
و سیده سارا محمدی پور به عنوان هشت نوجوان برگزیده کانون با اهدای لوح 

تقدیر کرد.
همچنین در این نشست صمیمانه، تعدادی از اعضای نوجوان کانون به بیان 
دیدگاه ها و دغدغه های خود پرداختند و خواستار توجه استاندار قم به حوزه 

کودک و نوجوان شدند.
»فاطمه کدخداقلی« از اعضای نوجوان کانون پرورش فکری قم بر ضرورت 
افزایش مراکز کانون در سطح شهر تأکید کرد و گفت: به هر اندازه مراکز کانون 

بیشتر شود، خانه های سرشار از شور و شعر بیشتر می شود.
همچنین »امیر عباس صادقی« از دیگر اعضای کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان، ضرورت افزایش تبلیغات برای جذب کودکان و نوجوانان را مورد 
توجه قرار داد و گفت: اگر با کمک مسئولان استان و شهرداری و صداوسیما در 
سطح شهر تبلیغات شود، قطعاً کودکان و نوجوانان مستعد زیادی جذب کانون 

می شوند.
وی خاطرنشان کرد : کانون پرورش فکری در حوزه تربیتی و کار خلاق، تلاش 
و پرورش دارد و جشنواره های متنوعی در حوزه علمی،  از آموزش  مؤثرتری 
فرهنگی، هنری و ادبی برگزار می کند که جذب اعضای جدید می تواند در ارتقای 

رتبه کانون قم و دستیابی به جوایز بیشتر، مؤثر واقع شود.
نوجوانان  و  از زمان شیوع کرونا، روحیه کودکان  نوجوان تصریح کرد:  این 
تعضیف شده  است و نیازمند نشاط فرهنگی و جسمی بیشتری هستند که 

امیدوارم با تداوم بازگشایی مراکز کانون، حاصل شود.
»زهرا علیئی«، یکی دیگر از اعضای نوجوان کانون پرورش فکری قم گفت: 
کانون، خانه صمیمی و رؤیایی همه کودکان و نوجوانان این سرزمین است، 
جایی که ما را به خیلی از رؤیاها و آرزوهای خودمان از جمله دیدار با نویسندگان و 

هنرمندان و شرکت در مسابقات و جشنواره ها رساند.
وی افزود: در حالی کانون میزبان جشنواره های قصه گویی، نمایش عروسکی، 
بودجه،  نبود  و  مالی  بر مشکلات  ادبی است که علاوه  و مهرواره های  سرود 
هیچ گاه مورد توجه و استقبال مسئولان شاخص استان مثل استاندار و شهردار 

قرار نمی گیرد و آنها حضور پیدا نمی کنند.
این نوجوان 15 ساله قمی تصریح کرد: نبود کتاب های جدید در کتابخانه 
کانون و بی تفاوتی آموزش و پرورش نسبت به اعضای کانون پرورش فکری از 

دیگر مشکلات ما محسوب می شود.
دلیل  به  ابراهیم  شاه  خیابان  در  شماره 8  مرکز  کرد:  تصریح  نوجوان  این 
جابه جایی کیوسک نیروی انتظامی و حضور اراذل و اوباش و معتادان در بوستان 

نرگس، کمی ناامن شده و رفت وآمد کودکان و نوجوانان سخت شده است.
»سحر مصری« یکی دیگر از اعضای نوجوان مرکز شماره 8 کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان قم، گفت: مرکز 8 در یکی از نقاط محروم قم در خیابان 
امامزاده ابراهیم)ع( واقع شده و شیشه های این مرکز بارها به دلیل اصابت مواد 
منفجره و محترقه، شکسته شده و احساس امنیت ما را دچار خدشه کرده است.
وی همچنین از بی توجهی آموزش و پرورش نسبت به اعضای کانون انتقاد 
کرد و گفت: با وجود اینکه بعضی از اعضای نوجوان کانون در جشنواره های 
کشوری صاحب رتبه می شوند اما برای ثبت نام در مدارس نمونه دولتی و شاهد 

با مشکلاتی روبه رو شده و آموزش و پرورش برای آنها امتیازی در نظر نمی گیرد.
که  قم  فکری  پرورش  کانون  نوجوانان دختر  از  دیگر  یکی  رئوف«  »مینوفر 
از فعالان نمایش عروسکی است، بر ضرورت تقویت اعتبار کانون تأکید کرد و 

خواستار همکاری معلمان و مدیران مدارس با اعضای کانون شد.
وی همچنین از نبود تبلیغات برای جذب اعضای جدید گلایه کرد و گفت: 
متأسفانه صداوسیمای قم هیچ پوشش خبری از جشنواره ها و برنامه های کانون 

پرورش فکری ندارد و اهمیتی به حوزه کودک و نوجوان نمی دهد.
»سید عرفان موسوی« هم از کمبود بودجه این نهاد گلایه کرد و گفت: مراکز 
کانون نیازمند نوسازی ظاهری هستند و کتابخانه ها باید به کتاب های جدید 
پیدا  کتابخانه ها  قفسه  در  دیگری  جدید  کتاب  مدت هاست  شوند؛  تجهیز 

نمی کنیم.
وی افزود: در حالی که در دوران کرونا، بسیاری از اماکن و مراکز فعالیت دارند 

اما مراکز کانون تعطیل بودند و کسی به ما کودکان و نوجوانان فکر نمی کرد.
همچنین »سیده سارا محمدی«، از اعضای نوجوان کانون با گلایه از نبود مرجع 
اطلاع رسانی حوزه کودک و نوجوان در قم، گفت: در ایام کرونا و بسته شدن مراکز 
کانون، مسئولان استان از جمله استاندار قم چه فکری برای هم سن و سال های 

من کرد، بهتر است که فکر اساسی برای فعالیت کودکان و نوجوان شود.

معاون سواد آموزی ادراه کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد"

نام گذاری میدان شهدای سوادآموزی
 در شهرقم 

معاون سواد آموزی ادراه کل آموزش و پرورش استان قم گفت: باهمکاری 
شورای اسلامی شهر وشهرداری قم وباپیشنهادوپیگیری معاونت سوادآموزی 
قاسم  بلوارشهیدحاج  انتهای  میدان  قم  استان  وپرورش  آموزش  کل  اداره 

سلیمانی به یاد شهدای سوادآموزی نام گذاری شد.
کشورتعداد  سوادآموزی  نهضت  افزود:ازخانواده  نیا  قاسمی  رضا  محمد   
179نفر جان خودرادرراه خداوندمتعال ؛ تقدیم جمهوری اسلامی  ونگهداشت 
درخت پرتناور وبابرکت انقلاب اسلامی کردندو5نفرازآن قهرمانان ایثارگر ازفعالین 

نهضت سوادآموزی استان قم هستند.
معاون سواد آموزی استان اضافه کرد : شهیدان فاطمه حاج بابایی،محمدعلی 
ملک محمدی،احمدعلی خانی،حمیدآوری فردوحجت الاسلام والمسلمین 
آقای سیدمحمدحسین سعیدی  
درجبهه های هشت سال دفاع 
وتوسعه  وسنگرترویج  مقدس 
متعالی  درجه  به  سوادآموزی 

شهادت نائل گشته اند.
اداره  معاونین  شورای  عضو 
کل گقت :درآغازگام دوم انقلاب 
اسلامی بایدعطرنام ویادشهیدان 
جامعه  بخش  سرافراززینت 
باشدودرصراط مستقیم انقلاب 
اسلامی باتاسی به وصیت نامه 
بخیر  عاقبت  فداکار  شهدای 

باشیم.

استاندار قم در دیدار با مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم:

اهمیت کانون پرورش فکری کمتر
 از آموزش و پرورش نیست

استاندار قم بر لزوم توجه به کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان تأکید کرد و 
گفت: دلیلی ندارد کسی تصور کند کانون پرورش فکری اهمیت کمتری از مدارس 

دارد، اهمیت شان حتماً از مدارس بیشتر است.
بهرام سرمست  روز شنبه در دیدار با مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
قم و جمعی از کودکان و نوجوانان استان قم که به مناسبت هفته ملی کودک در تالار 
امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار کرد: بنده معتقدم اگر بخواهیم برای 
توسعه و پیشرفت و آبادانی و عمران کشور قدم برداریم، باید از پرورش فکری کودکان 

شروع کرد.
استاندار قم بر لزوم سرمایه گذاری در حوزه کودک ونوجوان برای تربیت انسان های 
شایسته در کشور تأکید کرد و گفت: لازمه این پرورش، شناسایی استعدادهاست 
که متأسفانه در نظام آموزش وپرورش، آن گونه که انتظار می رود به این موضوع توجه 

نمی شود و ایده آل نیست.
آموزش ها باید کاربردی و متناسب با نیازهای جامعه باشد 

سرمست افزود: آموزش ها وپرورش های ما بیشتر عام است در حالی که باید به 
صورت تخصصی استعدادیابی کرد و تفکیک و طبقه بندی نسبت به استعدادهای 

کودکان داشت.
وی تصریح کرد: بعد از استعدادیابی، جذب و نگهداری استعدادها از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است در حالی که ما نمی توانیم آنها در داخل کشور حفظ کنیم؛ ما برای 
تربیت هر فرد مستعد باید هزینه کنیم اما چون قادر به حفظ و جذب آنها نیستیم، سر از 

کشورهای دیگر در می آورند که یک آفت مهم به شمار می رود.
استاندار قم با تأکید بر اینکه آموزش ها باید کاربردی و متناسب با نیازهای جامعه 
باشد، گفت: در این زمینه نیز شکاف و گسستی بین نیازهای جامعه و آنچه در مدارس 
ما تدریس می شود، وجود دارد. وی با قدردانی از تلاش های مربیان کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان قم، گفت: این مربیان عزیز در شکل دهی به شخصیت 
کودکان، تأثیرگذار و نقش آفرین هستند و ارزش کار آنها کمتر از معلمان مدارس و 

اساتید دانشگاه نیست.
استاندار قم افزود: تقویت شأن و منزلت اجتماعی مربیان کانون پرورش فکری 
نیازمند کار فرهنگی است که به جامعه تسری یابد و اجازه ندهیم این فاصله عمیق تر و 
بیشتر شود. سرمست همچنین به شکاف بین نسلی در جامعه اشاره کرد و گفت: امروز 
بین نسل قدیم و جدید به لحاظ درک و تبادل احساسات و عواطف متقابلی که باید 

وجود داشته باشد، فاصله افتاده است.
وی افزود: امروز میزان اطلاعاتی که فرزندان ما از فضای مجازی می گیرند به مراتب 
بیشتر از تبادل ارتباط آنها با والدین  و مربیان و معلمان خود است و این باعث می شود 
هم شکل دهی شخصیت کودکان ما با چالش مواجه شود و هم گسست بین نسلی 

شکل بگیرد.
باید فرزندان خود را به رسمیت بشناسیم، گفت:  اینکه  بر  با تأکید  استاندار قم 
متأسفانه خانواده ها در جهت تأمین نیازهای مادی کودکان خود اهتمام دارند اما به 
پرورش فکری و پر کردن اوقات فراغت آنان، کمتر توجه می کنند؛ بنابراین وقتی 

خانواده ها این گونه اولویت بندی می کنند، مسئولان هم مستثنی نیستند.
سرمست افزود: بنده ادعایی ندارم که بگویم به حوزه کودک و نوجوان توجه ویژه ای 
داشتم اما به قدری که ساختارهای اداری استان اجازه داده، نسبت به تقویت بودجه 

عمرانی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان مساعدت شده است.
احساس امنیت کودکان و آحاد جامعه را ارتقا دهیم 

وی همچنین در واکنش به گفته های چند تن از نوجوانان که نسبت به کمبود امنیت 
مراکز کانون در مناطق محروم قم گلایه داشتند، گفت: احساس امنیت مهمتر از خود 
امنیت است و معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم مسئول پیگیری این 

موضوع خواهد شد.
استاندار قم با تأکید بر اینکه تلاش می کنیم احساس امنیت کودکان و آحاد جامعه را 
ارتقا دهیم، افزود: البته برای ارتقای ضریب امنیتی در قم تلاش بسیار زیادی شده و از 

این جهت در مقایسه با سایر استان های کشور، برتر هستیم.
سرمست با تأکید بر اینکه خود را بی نیاز از مشورت با حتی کوچک ترین عضو استان 
هم نمی دانم، گفت: درست است که قم شهر فقاهت و علما و مراجع و بزرگان است ولی 

در مسیر مسئولیت خود از نظرات کودکان و نوجوانان نیز بهره مند شدیم.
وی به چالش های شیوع ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: شیوع کرونا، ارتباط ما را با 
نسل جوان تحت الشعاع قرار دارد و جشنواره ها و تجمعات مردمی را به چالش کشید. 
ما برای برگزاری این برنامه ها و کلاس ها باید بین سلامت فرزندان و مسائل روحی و 
به کانون پرورش  بر لزوم توجه  انتخاب می کردیم. سرمست  اولویت بندی و  روانی، 
فکری کودکان و نوجوانان قم تأکید کرد و گفت: به مسئولان فرهنگی و مدیرکل 
آموزش وپرورش سفارش می کنم که توجه بیشتری به کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان داشته باشند. وی در پایان خاطرنشان کرد: دلیلی ندارد کسی تصور کند 
کانون پرورش فکری اهمیت کمتری از مدارس دارد، اهمیت شان حتماً از مدارس 

بیشتر است و باید تعاملات و همکاری بین دستگاه های اجرایی تقویت شود.
 

 مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم تاکید کرد :

لزوم افزایش مراکز کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان 

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم با تاکید بر اینکه کانون در 
برخی مناطق پرجمعیت قم، شعبه و مرکزی ندارد، خواستار افزایش تعداد مراکز کانون 

در سطح استان با حمایت و همراهی مسئولان شد. 
حامد حجتی روز شنبه در نشست استاندار قم با جمعی از کودکان و نوجوانان، به 
برگزاری 30 عنوان برنامه فرهنگی، هنری و ادبی در قم به مناسبت هفته ملی کودک 
اشاره و اظهار کرد: امسال نشاط  آفرینی و تزریق روحیه امید و شادابی در کودکان و 

نوجوانان، سرلوحه برنامه  های کانون بود.
وی افزود: برنامه های کانون در هفته ملی کودک در چهار سطح شهر قم، روستاها و 
دو شهرستان جدید استان و همچنین مراکز ده گانه کانون و فضای مجازی دنبال شد.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم به حضور واحد سیار کانون در 
روستای سراجه اشاره کرد و گفت: خوشبختانه در ابتدای هفته ملی کودک، افتخار 
داشتیم مهمان زادگاه شهید محمدحسین فهمیده باشیم و برای کودکان و نوجوانان 

خونگرم این روستا، برنامه  های متنوع را اجرا کنیم.
حجتی به اجرای برنامه های واحد سیار کانون در شهرستان های کهک و جعفرآباد 
اشاره کرد و افزود: در این دو برنامه نیز شاهد استقبال چشمگیر کودکان و نوجوانان و 
خانواده  های آنان بودیم، ضمن آنکه در صورت حمایت فرمانداران این دو شهرستان، 
کانون این آمادگی را دارد که مراکز ثابت خود را در این دو منطقه و در کمترین زمان 
ممکن راه اندازی کند. مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم در ادامه 
به فعالیت 10 مرکز و کتابخانه کانون در سطح شهر قم اشاره کرد و گفت: حدود 100 
مربی و کارشناس در مجموعه کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم اشتغال دارند 

و به تربیت و پرورش کودکان می پردازند.
وی در ادامه اذعان کرد: کانون به عنوان یک بازوی مهم فرهنگی توان تزریق نشاط و 
شادابی را در زندگی امروز کودکان و نوجوانان دارد،  مشروط بر اینکه مسئولان نیز درک 

درستی از وضعیت فعلی آنان داشته باشند.
لزوم توجه ویژه مسئولان استان به امر استعدادیابی کودکان و نوجوانان 

وی بر لزوم توجه ویژه مسئولان استان به امر استعدادیابی کودکان و نوجوانان تأکید 
کرد و گفت: کانون پرورش فکری در این امر تخصص دارد اما کشف استعدادها و حفظ 

و جذب آنها، نیازمند حمایت  های مادی و معنوی مدیران استان است.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم همچنین خواستار مساعدت 
استانداری قم برای افزایش تعداد مراکز کانون در سطح استان شد و اضافه کرد: 
کانون در برخی از مناطق پرجمعیت قم، مرکز و شعبه ای ندارد و علاقمندیم با حمایت 

مسئولان استان، مراکز کانون را در تمامی مناطق استان گسترش دهیم.
وی همچنین از حمایت مسئولان استان برای افزایش بودجه عمرانی کانون در سال 
جاری قدردانی کرد و گفت: به امید خدا مراکز قدیمی و فرسوده کانون تا پایان سال، 

ترمیم، نوسازی و تجهیز می شوند.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم در پایان با قدردانی از مشارکت 
نهادهای مختلف برای برگزاری برنامه های هفته ملی کودک یادآور شد: خوشبختانه 
هفته ملی کودک در سال جاری با اجرای برنامه های متنوع، به هفته ای پُرنشاط و 

خاطره انگیز تبدیل شد.

پناهی«،  شریعت  محبوبی  السادات  »نسیم 
مدرس و پژوهشگر گفت: در شرایط کنونی، تلاش 
برای تلفیق هر دو نوع آموزش حضوری و مجازی، 
تحصیلی  رده  نیز  و  درسی  موضوع  فراخور  به 

راهکاری مهم و ضروری است.
با  جوامع   دنیا،  در  کرونا  ویروس  شیوع  با 
از  یکی  که  شد  مواجه  فراوانی  های  محدودیت  
آن  ها، محدودیت در برگزاری اجتماعات به ویژه 
اجتماعات مربوط به امور آموزشی همچون کلاس 
درس بود. بعد از گذشت حدود 2 سال از آمدن کرونا 
به کشورمان شاهد آن هستیم که برخی حوزه های 
مختلف، دستخوش آسیب  ها و تغییرات جبران 
ناپذیری شده اند که یکی از مهمترین آن ها حوزه 
آموزش است؛ چرا که در نخستین گام، آموزش 
حضوری که سالیان سال شکل غالب آموزش بود، 
متوقف و به جای آن آموزش مجازی متداول شد. 
هر چند در این مدت برقراری آموزش مجازی نوعی 
دستاورد برای جوامع شناخته می شد، اما با این 
حال بسیاری از کارشناسان و متخصصان برای این 
نوع آموزش، خصوصا برای برخی رده های سنی 
نظیر کودکان معایبی قایل هستند که توجه به آن 
ها و تلاش برای رفع آنها از سوی مسوولان، لازم و 

ضروری است.
آموزش حضوری به کلیه فعالیت هایی گفته می 
نمودن  آسان  منظور  به  مدرس  سوی  از  شودکه 
یادگیری با نگاه فردی به آموزش ویادگیری طرح 
ریزی می شود و بین مدرس و یک یا چند فراگیر 
به صورت کنش متقابل جریان می یابد. یکی دیگر 
اخیر  در طی چند سال  که  آموزشی  روشهای  از 
ارتباطات  و  فناوری اطلاعات  با توسعه  هم زمان 
درآموزش های رسمی و غیر رسمی عنوان گردیده 
و سعی بر جایگزینی آموزش سنتی با آن است، 
آموزش  شیوه  باشد.شعار  می  مجازی  آموزش 
مجازی این است: " می بایستی آموزش را نزد افراد 
ببریم نه افراد را نزد آموزش، با نگاه اجتماعی به 
آموزش و یادگیری، سازماندهی شبکه ای و تاکید 
است.  ترکیبی  آموزش،  سوم  نوع  مشارکت“.   بر 
آموزش ترکیبی؛ترکیب متفکرانه تجارب یادگیری 
این  اساسی  اصل  است.  مجازی  و  حضوری 
رویکرد این است که ارتباطات شفاهی حضوری 
مناسبی  به طرز  را  نوشتاری مجازی  ارتباطات  و 
تلفیق نماید، به طوریکه نقاط قوت هریک از آنها 
دردرون یک تجربه یادگیری اکتشافی مناسب با 
زمینه و اهداف مورد نظر آموزشی، ترکیب شوند. 
اهمیت پرداختن به  بهترین نحوه آموزش در دوران 
کرونا و واکاوی ابعاد آن، سبب شد پژوهشگر ایرنا با 
"نسیم السادات محبوبی شریعت پناهی" مدرس و 
پژوهشگر به گفت و گو بنشیند که مشروح  آن را در 

ذیل می خوانید:
فواید آموزش حضوری

 شریعت پناهی پیرامون اهمیت و ضرورت آموزش 
حقیقت  در  حضوری،  آموزش  گفت:  حضوری 
نظام آموزشی است که در آن برنامه  ها و فعالیت  
های آموزشی به صورت حضوری و در مکان و زمان 
مشخصی برگزار می شود و مدرس در یک زمان و 

مکان مشخص به امر آموزش می پردازد. هرچند که 
از این نظام به عنوان نظام آموزش سنتی در مجامع 
علمی یاد می شود، اما در نگاه اول نسبت به آموزش 
غیرحضوری هزینه  های بیشتری اعم از هزینه رفت 
و آمد، زمانی که فرد برای حضور در کلاس و برگشت 
از دست می دهد و هزینه  های نگهداشت  از آن 
فواید  اما  برمی گیرد.  در  را  غیره  و  آموزش  مکان 
این نظام هم کم نیست. جامعه پذیری و اجتماعی 
شدن، آموختن قواعد تعاملات اجتماعی، یادگیری 
فعالیت  های گروهی، پذیرش مسوولیت در جمع 
و  ایجاد فرصت های سرگرمی  و  و داوطلب شدن 
فراغتی در کنار آموزش از فواید آموزش حضوری 

است.
آموزش مجازی و معایب آن

آموزش  خصوص  در  پناهی  شریعت  محبوبی 
مجازی و معایب آن گفت: مهمترین مساله اختلال 
در جامعه  پذیری کودکان و نوجوانان است. کودک 
و نوجوان بدون حضور در مدرسه، در امر اجتماعی 
شدن با مشکل مواجه می شود. رفتارهای فردی و 
جمعی کودک در فضای مدرسه امکان یادگیری 
کودکی  می کند.  فراهم  کودک  برای  را  تعاملات 
تعاملاتش  تمامی  اول زندگی خود  تا 5 سال  که 
محدود به اعضای خانواده بود، همچنان در آموزش 
غیرحضوری نیز از تجربه تعاملات حضوری با گروه 
همالان باز می ماند. این امر به ویژه با توجه به تعداد 

کم فرزندان در خانواده ها حایز اهمیت است.
وی افزود: از طرف دیگر کشف جامعه و چه بسا 
تعامل  و  نیازمند حضور  آموزش  از  بخش مهمی 
آموزش غیرحضوری  است.  کودک  و  معلم  میان 
امکان این را فراهم می کند که کودک به راحتی از 
زیر بار تعامل با معلم و همکلاسان فرار کند. وابسته 
به کمک والدین باشد. همچنان در فضای خانه 
آموزش را تجربه کند. نظم پذیری کمتر و مسوولیت 
را  کمتری  استقلال  و  بیاموزد  را  کمتری  پذیری 

تجربه کند.
این استاد دانشگاه  در ادامه اظهار داشت: بدون 
برای همه  را  آموش غیرحضوری  نمی توان  شک 
مشابه  مشکلات  یکسری  دارای  سنی  رده های 
دانست.  دانشجویان از تجربه آموزش حضوری در 
فضای دانشگاه محروم می شوند. آنها هم از کارها 
و فعالیت های جمعی باز می مانند. فعالیت های 

کیفیت  شان  اجتماعی  تعاملات  و  داوطلبانه 
متفاوتی به خود می گیرد، اما توجه داشته باشیم 
را  جامعه پذیری  فرایند  از  زیادی  بخشی  آنها  که 
از طریق نهاد آموزش به صورت حضوری تجربه 
کرده اند. پس کیفیت و تاثیر آموزش مجازی بر آنها 
می تواند متفاوت از سنین مدرسه باشد. شبکه های 
تحصیلی  شغلی  فرصت های  محدود  اجتماعی 
و چه بسا ازدواج و تشکیل خانواده را برای آتها با 
مشکل مواجه می سازد. چه بسا ورود دانشجویان 
به عرصه اقتصادی و اجتماعی را به تاخیر بیندازد. 
تجربه زندگی مستقل دانشجویی و خوابگاهی را 
بخصوص از  دانشجویان غیربومی می گیرد. تجربه 
تعاملات علمی- فرهنگی و اجتماعی در فضای 

دانشگاهی را از آنان دریغ می کند.
تحقق عدالت آموزشی از طریق آموزش 

حضوری
پناهی درباره تحقق عدالت آموزشی توضیح داد: 
بدون شک تحقق عدالت اجتماعی نیازمند ایجاد 
دسترسی به فرصت های آموزشی است. قدمت 
آموزش حضوری و سال  ها سیاستگذای در این 
حوزه، این امکان را فراهم کرده که بخش زیادی 
از دانش آموزان و دانشجویان به آموزش حضوری 
دسترسی داشته باشند.  هرچند همچنان تحقق 
اما  نیست.  ممکن  همه  برای  عدالت  دسترسی 
بدون شک فرهنگ آموزش حضوری و پذیرش این 
آموزش در گروه  های مختلف جامعه وجود دارد. از 
طرفی نظارت بر این نوع آموزش از سوی متولیان 

سازو کار روشنی داشته و راحت تر نیز هست.
تلفیق آموزش حضوری و مجازی بر اساس 

رده تحصیلی 
محبوبی شریعت پناهی به راهکارهایی در زمینه 
آموزش در دوران کرونا اشاره و تاکید کرد: به هرحال 
ما نمی توانیم همه آموزش را به حضوری محدود 
کنیم. نیاز به آموزش مجازی با توجه به تجربه دو 
سال گذشته احساس شده است. اما تلاش برای 
تلفیق هر دو آنها، به فراخور موضوع درسی و نیز رده 
تحصیلی مهم است. بدون شک باید سازوکارهای 
آموزش  همانند  نیز  مجازی  آموزش  بر  نظارتی 
آگاهی  و  سازی  فرهنگ  بگیرد.  شکل  حضوری 
آموزش ضروری  نوع  دو  این  تلفیق  برای  بخشی 

است.

 واکاوی آموزش  دردوران کرونا و ابعاد آن ؛

شیوه ترکیبی در آموزش؛ راهکاری مناسب در دوران کرونا

در این مطلب شش رفتار جمع آوری شده است که به گفته مشاوران و روان شناسان 
از نظر بسیاری از زوجین رفتارهای عادی به حساب می آیند اما عامل بسیاری از 

اختلافات و سردی های زندگی مشترک هستند.
گاهی وقت ها از زوجین می شنویم که نمی دانم در زندگی چه اشتباهی مرتکب 
شدم که زندگی ام سرد شده یا کار به جدایی کشیده است. در واقع هر زندگی وقتی 
به صورت نرمال آغاز بشود اما بعد از مدتی به سردی، اختلاف، دعوا یا جدایی 
کشیده بشود یعنی کاری نادرست از زوجین در طول زندگی مشترک سر زده است. 
مهم نیست که کدام یک از افراد بیشتر در مسیر اختلاف در زندگی مقصر هستند، 
مهم این است که گاهی آنقدر رفتارهای خود را بدیهی و بدون ضرر تصور می کنیم 

که امکان نمی دهیم سوءرفتار ما زندگی مشترک را به چالش کشیده باشد.
 در این مطلب شش رفتار جمع آوری شده است که به گفته مشاوران و روان شناسان 
از نظر بسیاری از زوجین رفتارهای عادی به حساب می آیند اما عامل بسیاری از 

اختلافات و سردی های زندگی مشترک هستند.
به ظاهر خود اهمیت نمی دهید

معمولا به خانمها توصیه می شود که باید در خانه آراسته و مرتب باشند. اما در 
این موضوع تفاوتی بین زن و مرد نیست. پوشیدن لباس مرتب و تمیز، رسیدگی به 
آراستگی مو و بهداشت و نظافت شخصی از کارهایی است که زن و مرد باید به آن 
اهتمام داشته باشند. برخی از زوجین با گذشت چندسال از زندگی مشترک این 
عادات را فراموش می کنند، در حالی که مهم است همیشه حد معقولی از اهمیت 
به ظاهر و آراستگی ظاهری را حفظ کنیم. در این بین شناخت سلیقه طرف مقابل 

هم اهمیت دارد.
مقایسه می کنید

این گفته که » ببین شوهر فلانی چقدر براش خرج می کنه« یا » ببین زن فلانی 
چقدر کدبانوست« گفته هایی است که ممکن است یک بار آن را به زبان بیاورید اما 
هیچوقت از ذهن همسرتان بیرون نمی رود. مقایسه کردن اگر به صورت یک کار 
مداوم در رابطه بین زن و شوهر دربیاید، نه تنها دیگر تاثیری بر تغییر رفتار همسر 
نخواهد داشت، بلکه باعث فاصله و سردی هم خواهد شد. چون همسر شما تصور 

می کند که دلخواه شما نیست.
اگر موضوعی هست که دوست دارید همسرتان آن را در قبال شما انجام بدهد، در 
موقعیتی مناسب، با مهربانی و با درنظر گرفتن حساسیت های شخصیتی همسر، 
درباره آن خواسته با او صحبت کنید و فرصت بدهید تا نتیجه صحبت خود را ببینید.

 به خانواده های یکدیگر احترام نمی گذارید
این جمله را زیاد شنیده اید که ازدواج فقط پیوند دو نفر نیست، بلکه پیوند دو 

خانواده است. به اندازه ای که این جمله را شنیده اید باید آن را هم جدی بگیرید. 
در هر زندگی مشترک ممکن است اتفاقاتی از طرف خانواده همسر بیفتد که از نظر 
زن یا مرد نادرست است. در این مواقع اولین قدم نگه داشتن احترام خانواده همسر 
است. هرگز به وابستگان همسر خود توهین نکنید، آنها را قضاوت نکنید و سعی در 

قطع ارتباط با آنان نداشته باشید.
مشکلات خود را با آنها را از طریق صحبت با همسر حل کنید و همیشه آنطور که 
دوست دارید به وابستگان شما احترام گذاشته بشود، به وابستگان همسر خود هم 

احترام بگذارید.
عاشقانه و رمانتیک نیستید

این گله بسیاری از زنان است که از مردان خود جمله عاشقانه نمی شوند و دفاعیه 
اکثر مردان هم این است که ما با تلاش برای زندگی مشترک نشان می دهیم که 

همسر خود را دوست داریم.
اما زن و مرد باید بدانند که هیچ تلاش و هیچ رفتار فیزیکی جای جملات عاشقانه 
را در قلب همسر نمی گیرد. زن یا مردی که شبانه روز برای ارتقاء و حفاظت از زندگی 
خود در حال تلاش است، مسلما گفتن جملات عاشقانه، یا خرید هرچندوقت یک 

بار یک شاخه گل یا کادوی کوچک برای او سخت تر از تلاش فیزیکی نیست.
 برای هم وقت نمی گذارید

در ادامه نگفتن جملات عاشقانه به یکدیگر، اوضاع وقتی بدتر می شود که 
اوقات  نمی گذارید. مردی که  وقتی  او  برای  بییند که  یا  همسرتان تصور کند 
یا  با دوستانش  بیرون رفتن  یا  تلفن همراه  با  بازی  به  را  بیکاری خود در خانه 
پیگیری کارهای خارج از خانه می گذارند و زنی که صحبت پای تلفن و انجام 
پی در پی کارهای خانه یا مسائل شغلی اش را به همنشینی با همسرش ترجیح 
می دهد، در حال فرستادن این پیام به اوست که من کارهای مهمتری دارم و تو 
در اولویت من نیستی. بگویید که وقتی در اولویت همسر خود نیستیم چرا باید 

زندگی گرم و شادی داشته باشیم؟
 تفریح دونفره ندارید

این موضوع به خصوص بعد از تولد فرزند یا فرزندان بین زوجین کمرنگ می شود. 
خوب است هرازگاهی بچه ها را حتی برای ساعاتی کوتاه به شخصی مطمئن 
بسپارید و به پارک، رستوران یا حتی یک پیاده روی دونفره بروید. در این دونفره ها 
هم بسیاری از حرفها و مشکلات بازگو نشده مطرح می شود، هم خاطرات روزهای 
اولیه وصال مرور می شود و هم می شود درباره آینده، برنامه ها، دغدغه ها و ذهنیت 
همسرتان از مسائل مختلف با هم صحبت کنید. هرکدام از اینها تاثیراتی شگرفی در 

استحکام و شادسازی یک زندگی مشترک دارد.

6 رفتار اشتباه در زندگی مشترک؛
با این کارها زندگی خود را نابود کنید!
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سخنگوی گمرک اعلام کرد:

رشد ۵۲درصدی مبادلات تجاری با همسایگان
 سخنگوی گمرک از بازگشت عربستان به مقاصد صادراتی ایران اشاره کرد و گفت: در 
نیمه نخست سال جاری بیش از 47 میلیون تن کالا به ارزش 22 میلیارد و 588 میلیون 
دلار بین ایران و 15 کشور همسایه مبادله شد که نسبت به مدت مشابه پارسال از نظر 

ارزش 52 درصد رشد داشته است.
»سید روح اله لطیفی« اظهار داشت: در نیمه نخست امسال تجارت ایران با 15 کشور 
همسایه 47 میلیون و 222 هزار و 768 تن کالا به ارزش 22 میلیارد و 588 میلیون و 11 
هزار و 53 دلار بود که 60 درصد وزن و 50 درصد ارزش کل تجارت 6 ماهه اول 1400 

را به خود اختصاص دادند.
وی با بیان اینکه این میزان تجارت با کشورهای همسایه در مقایسه با نیمه نخست 
سال قبل 37 درصد در وزن و 52 درصد در ارزش رشد را نشان می دهد، تصریح کرد: 
در این مدت 59 میلیون و 996 هزار تن به ارزش 21 میلیارد و 805 میلیون و 611 هزار 
و 569 دلار کالا به جهان صادر شده که 36 میلیون و 87 هزار و 373 تن به ارزش 11 
میلیارد و 218 میلیون و 138 هزار و 119 دلار متعلق به کشورهای هم مرز با ایران بوده 

است و شامل 60 درصد وزن و 51.5 درصد ارزش کالاهای صادراتی کشور می شود.
سخنگوی گمرک خاطرنشان کرد: صادرات ایران به کشورهای همسایه در نیمه 
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزنی 33 درصد و از لحاظ ارزش 

41 درصد افزایش داشته است.
وی در خصوص میزان صادرات به هر یک از کشورهای همسایه تصریح کرد: عراق با 
سه میلیارد و 840 میلیون، ترکیه با 2 میلیارد و 308 میلیون، امارات با 2 میلیارد و 243 
میلیون، افغانستان با 999 میلیون و پاکستان با 544 میلیون دلار، پنج مقصد صادرات 

کالاهای ایرانی در کشورهای همسایه بودند.
لطیفی تاکید کرد: عمان با 277 میلیون، روسیه با 270 میلیون، جمهوری آذربایجان 
با 212 میلیون، ارمنستان با 156 میلیون، ترکمنستان با 145 میلیون، قزاقستان با 80 
میلیون، قطر با 75 میلیون، کویت با 65 میلیون، بحرین با سه میلیون دلار و عربستان 

با 39 هزار دلار به ترتیب مقاصد صادرات کالاهای ایرانی به کشورهای همسایه بودند.
وی در خصوص واردات از 15 کشور همسایه نیز گفت: کل واردات کشور در نیمه 
نخست امسال 19 میلیون و 138 هزار و 83 تن به ارزش 23 میلیارد و 120 میلیون و 
556 هزار و 448 دلار بود که کشورهای همسایه با 11 میلیون و 135 هزار و 395 تن 
کالا به ارزش 11 میلیارد و 369 میلیون و 972 هزار و 934 دلار، 58 درصد وزن و 49 
درصد ارزش کل واردات کالا به کشور را به عنوان کشورهای طرف معامله با ایران به 

خود اختصاص دادند.
لطیفی اظهار داشت: امارات با هفت میلیارد و 305 میلیون، ترکیه با 2 میلیارد و 435 
میلیون، روسیه با 639 میلیون، عراق با 499 میلیون و عمان با 270 میلیون پنج کشور 
طرف معامله با ایران برای تامین کالاهای کشور بودند و کشورهای پاکستان، قزاقستان، 
جمهوری آذربایجان، ترکمنستان، ارمنستان، کویت، افغانستان، قطر و بحرین در رتبه 

های بعدی قرار دارند که عربستان نیز آماری برای فروش کالا به ایران ندارد.
لطیفی گفت: میزان  معامله کالاهای مورد نیاز کشور در 6ماه نخست امسال، نسبت 
به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزنی 50 درصد و از لحاظ ارزشی 67 درصد رشد 

داشته است.

یک کارشناس بازار سرمایه به تاثیرپذیری بازار سرمایه از نرخ ارز اشاره 
کرد و گفت: زمانی که قیمت های جهانی کامودیتی ها )مواد پایه و معدنی( 
دستخوش تحول می شوند این اتفاق همانند اهرمی می تواند در سودسازی 
شرکت ها تاثیرگذار باشد که فعالان بازار سرمایه باید به این مساله توجه جدی 

داشته باشند.
"امیرعلی امیرباقری" در گفت و گویی به کلیت معاملات بورس در سومین 
هفته پاییز اشاره کرد و افزود: در هفته گذشته شاهد فشار فروش در بازار 
سهام بودیم که به مرور و با نزدیک شدن به پایان هفته میزان فشار فروش 

افزایش پیدا کرد و کلیت بازار وارد روند منفی شد.
وی ادامه داد: البته از روز  شنبه این روند تغییر یافته و شاخص بورس، رشد 

قابل توجهی را تجربه کرد.
از مهمترین  را  بلوکه شده  آزادسازی پول های  و  ارز  وی موضوع قیمت 
ابهامات فعلی در بازار سرمایه دانست و گفت: در حوزه سیاست خارجی 
اخبار مثبت به گوش رسید و براساس شنیده ها روابط ایران و عربستان رو به 
بهبود است، این موضوع می تواند نگاه مثبتی را در بین فعالان بازار ایجاد 

کند.
به گفته امیرباقری، از طرفی احیای برجام بر بازار ارز تاثیرگذار است و 
ضمن ایجاد زمینه های لازم برای کاهش قیمت دلار در بازار، به طور حتم 

روند این بازار را دستخوش تغییر خواهد کرد.
چنین  وقوع  صورت  در  کرد:  خاطرنشان  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
اتفاقی، شرکت های صادراتی و ارز محور که جزو شرکت های شاخص ساز 

بازار هستند از این اتفاق تاثیر می پذیرند و زمینه فشار بر کلیت بازار فراهم 
می شود.

نرخ اوراق، عاملی در ریزش اخیر شاخص بورس
وی با بیان اینکه مساله نرخ اوراق از دیگر مسایلی بود که تا حدودی 
منجر به افزایش ابهامات موجود در بازار شد و زمینه فشار فروش را بر کلیت 
معاملات این بازار فراهم کرد، اظهار داشت: تعدادی اوراق بدون ریسک در 
حال معامله در بازار فرابورس هستند که میزان چشمگیری از این معاملات 
مربوط به عملیات بازار باز است اما از آنجا که این معاملات از معاملات سایر 
اوراق تفکیک شده نیست؛ بنابراین حجم خود را به صورت تجمعی در 

معاملات اوراق نشان می دهد و سبب ترس و تردید فعالان بازار می شود.
امیرباقری تاکید کرد: افزایش نرخ بازده بدون ریسک در کلیت بازار می 
تواند منجر به تغییر جهت جریان سرمایه از سمت اوراق ریسکی مانند سهام 
به سمت اوراق بدون ریسک همچون صندوق های با درآمد ثابت شود که این 

امر به مراتب باعث ایجاد فشار در کلیت بازار خواهد شد.
قیمت های جهانی، تاثیرگذار در تغییر روند معاملات بورس

وی قیمت های جهانی را سومین عامل تاثیرگذار در تغییر روند معاملات 
بورس طی چند روز گذشته دانست و گفت: در این میان نرخ گاز به سقف 
تاریخی خود رسید و در نهایت از آن عبور کرد که همین امر توانست معاملات 
بازار را با ترس و تهدید مواجه کند، چراکه نرخ خوراک بسیاری از صنایع 
بزرگ بازار سرمایه ارتباط مستقیمی با قیمت گاز دارند و افزایش قیمت آن 

منجر به ایجاد فشار در بدنه معاملات بازار سرمایه خواهد شد.

با  فرآورده ها  نرخ  جهانی  حوزه  در  طرفی  از  داشت:  اظهار  امیرباقری 
افزایش همراه شدند؛ بنابراین با توجه به چنین وضعیتی باید صبر کرد و دید 
اثر قیمت مواد اولیه و فرآورده ها به چه صورت در سود شرکت ها منعکس 

می شوند.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: براساس پیش بینی های صورت 
گرفته به نظر می رسد که در فصل پاییز و زمستان با بحران انرژی به خصوص 
در حوزه گاز مواجه شویم که همین امر می تواند اتفاقات پیش بینی ناپذیری 

را برای برخی از محصولات ایجاد کند.
وی با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران باید اکنون توجه زیادی را نسبت به 
قیمت های جهانی داشته باشند، گفت: با توجه به تاثیرپذیری بازار سرمایه  
از نرخ ارز اما زمانی که قیمت های جهانی دستخوش تحول می شوند این 
اتفاق همانند اهرمی می تواند در سودسازی شرکت ها تاثیرگذار باشد که 

فعالان بازار سرمایه باید به این مساله هم توجه جدی داشته باشند.
امیرباقری خاطرنشان کرد: از جمله ریسک ها و ابهاماتی که معاملات 
بورس هفته گذشته با آن مواجه و وزن سنگینی را در روند بازار ایجاد کرد 
انتخاب ریاست سازمان بورس، تغییر اعضای شورای عالی بورس و هیات 
مدیره سازمان بود، این در حالیست  که بازار نباید زیاد از این موضوع تاثیر 

می پذیرفت و زمینه ایجاد نوسان در معاملات بازار سهام را فراهم می کرد.
بازار سرمایه اظهار داشت: افراد انتخاب شده در ارکان  این کارشناس 
بازار سرمایه، مرتبط با بدنه بازار سرمایه هستند و آشنایی زیادی را با کلیت 
بازار دارند که امیدواریم بتوانند مسوولیت محول شده را با موفقیت به پایان 
برسانند. وی با بیان اینکه نکته قابل توجه این است که فعالان بازار سرمایه 
وزن زیادی را به پارامترهای تاثیرگذار بر معاملات بورس می دهند و همین 
امر سبب ایجاد هیجان در خرید و فروش خواهد شد، گفت: تغییر ریاست 
سازمان بورس نمی تواند چندان بر روند و کلیت معاملات بازار تاثیرگذار باشد 
و روند این بازار را دستخوش تغییر و تحول کند، به همین دلیل نباید نقش 
آن را در کلیت معاملات بورس پررنگ دانست زیرا این اتفاق به عنوان آدرس 

اشتباه دادن به معاملات بازار تلقی می شود.
بند طلایی بودجه برای حرکت اقتصاد کشور به سمت بازار آزاد

امیرباقری با اشاره به اینکه برخی از مسایل مانند نرخ تورم و نرخ ارز می 
توانند به شدت بر معاملات بورس تاثیرگذار باشند، افزود: در کنار این مسایل 
به فعالان بازار توصیه می شود تا نگاه تحلیل محور به معاملات بورس داشته 
باشند و در راس تحلیل های خود پارامترهای اقتصادی و بنیادی را در نظر 
بگیرند تا بتوانند تصور درستی را از سودسازی شرکت ها در سال جاری و 

سال های آینده داشته باشند.
امیرباقری اظهار داشت: در بودجه یک بند طلایی برای حرکت از قیمت 
گذاری دستوری به سمت قیمت گذاری به سمت بازار آزاد وجود داشت که 
اجرایی شدن آن به طور حتم مزایای زیادی را برای اقتصاد کشور در میان 
مدت و بلندمدت به همراه خواهد داشت،  چرا که سال های زیادی قیمت 
گذاری دستوری با شعار حمایت از مصرف کننده، منجر به توزیع رانت در 

بین عده معدودی از افراد و تشدید شکاف طبقاتی شده است.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: حرکت از قیمت گذاری دستوری به 
سمت بازار آزاد، حرکتی طلایی است که منجر به اصلاح ساختار اقتصاد 

کشور خواهد شد.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد :

نرخ ارز، اهرم تاثیرگذار در سودسازی شرکت های بورسی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 140060330001000396 مربوط به پرونده کلاسه 
1398114430001002208 مربوط به تقاضای آقای قربانعلی پرویزی 
همت فرزند یداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 102/04 
مترمربع پلاک شماره 11239/18اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 663صفحه158 
به موجب سند قطعی 28461 مورخ 1390/04/06 دفترخانه 29 قم)م 

الف 11311(
2- رای شماره 140060330001004297 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالقاسم  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430001002025
صالحی نیا فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
قم  در  واقع  و11195اصلی   10530 شماره  پلاک  200مترمربع 
اداره یک قم سند قطعی شماره 27988  بخش یک حوزه ثبت ملک 
مورخ  شماره 29822  نامه  واقرار  قم  دفترخانه 39  مورخ 99/09/06 

1400/05/17 دفترخانه 39 قم)م الف 11312(
3-رای شماره 140060330001003839 مربوط به پرونده کلاسه 
1398114430001001200 مربوط به تقاضای آقای محود صادقی 
 180 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  محمد  فرزند  خو 
مترمربع پلاک شماره 10254/24 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 62558 مورخ 90/11/24 
دفترخانه 24 قم و سند قطعی به شماره53813 مورخ 1400/04/22 

دفترخانه 52 قم)م الف 11313(
4- رای شماره 140060330001003880 مربوط به پرونده کلاسه 
1400114430001000366 مربوط به تقاضای آقای مهدی بهشتی 
فرزند حسین درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 252مترمربع 
پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند قطعی به شماره42984 مورخ 96/12/24 دفترخانه 53 

قم)م الف 11314(
5- رای شماره 140060330001003891 مربوط به پرونده کلاسه 
1400114430001000368 مربوط به تقاضای آقای مهدی بهشتی 
فرزند حسین درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 198مترمربع 
پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم به موجب سند قطعی شماره 34976 مورخ 96/12/27 دفترخانه 

42 قم)م الف 11315(
6-رای شماره 140060330001003572 مربوط به پرونده کلاسه 
1400114430001000144 مربوط به تقاضای آقای عبداله اصغری 
فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 94/55 مترمربع 
پلاک شماره 10363اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 182 صفحه 292 نسبت به 
نصف مورد ثبت و مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث عباس 
اصغری صادره در دفتر 182 صفحه 292 نسبت به نصف دیگر مورد ثبت 

)م الف 11316(
7-رای شماره 140060330001003882 مربوط به پرونده کلاسه 
1399114430001001876 مربوط به تقاضای آقای محمد خدا بنده 

لو فرزند عزیز در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 80/63 مترمربع 
پلاک شماره 11237 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه سزاوار احدی 
از وراث علی سزاوار به موجب سند شماره 30385 مورخ 38/12/19 

دفترخانه 3 قم )م الف 11317(
پرونده کلاسه  به  8-رای شماره 140060330001004074 مربوط 
1399114430001002203 مربوط به تقاضای آقای عباس گل چین 
فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 32/06 مترمربع 
پلاک شماره 10328اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام خباز زاده مقدم و 

بتول باقری کاشانی در دفتر 26 صفحه 170 و173)م الف 11319(
پرونده کلاسه  به  9-رای شماره 140060330001003585 مربوط 
1399114430001000558 مربوط به تقاضای آقای سید مصطفی 
سهم   400/80 از  مشاع  سهم   50/14 در  احمد  سید  فرزند  موسوی 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع 
پلاک شماره 10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم اسناد قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 

دفترخانه 54 قم )م الف 11331(
10- رای شماره 140060330001003586 مربوط به پرونده کلاسه 
1399114430001000559 مربوط به تقاضای آقای محمود سالاری 
مراد فرزند احمد در 33/43 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 
10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد 
قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 

قم )م الف 11332(
11- رای شماره 140060330001003587 مربوط به پرونده کلاسه 
شریکی  داود  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430001000560
فرزند امین در 33/43 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 10990 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد قطعی 
به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 قم )م 

الف 11333(
12- رای شماره 140060330001003588 مربوط به پرونده کلاسه 
به تقاضای آقای علی دهشتی  1399114430001000561 مربوط 
فرزند علی اصغر در33/08 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 
10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد 
قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 

قم )م الف 11334(
13- رای شماره 140060330001003592 مربوط به پرونده کلاسه 
تاجور  فهیمه  خانم  تقاضای  به  مربوط   1399114430001000562
فرزند ولی در 50/14 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 10990 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد قطعی 
به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 قم )م 

الف 11335(
14- رای شماره 140060330001003593 مربوط به پرونده کلاسه 

1399114430001000563 مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل الوند 
فرزند غلامعلی در 33/43 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 
10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد 
قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 

قم )م الف 11336(
15- رای شماره 140060330001003594 مربوط به پرونده کلاسه 
1399114430001000564 مربوط به تقاضای خانم خدیجه آقائی 
سهم   400/80 از  مشاع  سهم   33/43 در  ابراهیم  فرزند  آبادی  علی 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع 
پلاک شماره 10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند قطعی به شماره 38245 مورخ 1399/05/08 دفترخانه 54 

قم )م الف 11337(
16- رای شماره 140060330001003595 مربوط به پرونده کلاسه 
1399114430001000565 مربوط به تقاضای آقای علیرضا عابدینی 
نائینی فرزند اصغر در 66/86 سهم مشاع از 400/80 سهم ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع پلاک شماره 
10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد 
قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 دفترخانه 54 

قم )م الف 11338(
17- رای شماره 140060330001003596 مربوط به پرونده کلاسه 
1399114430001000566 مربوط به تقاضای آقای سید محمدرضا 
موسوی فاخر فرزند سید علی در 33/43 سهم مشاع از 400/80 سهم 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع 
پلاک شماره 10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم اسناد قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 

دفترخانه 54 قم )م الف 11339(
18- رای شماره 140060330001003597 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430001000567
سهم   400/80 از  مشاع  سهم   33/43 در  ابوالقاسم  فرزند  بختیاری 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 401/14 مترمربع 
پلاک شماره 10990 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم اسناد قطعی به شماره های 35268 و35269 مورخ 98/06/25 

دفترخانه 54 قم )م الف 11340(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
به عدم  با توجه  انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/0۷/11 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/0۷/2۶
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002007366 شماره  1-رأی 
1399114430002000142 مربوط به آقای زهیر آیتی فرزند محمدجعفر 
به مساحت  بنا شده  آن احداث  از ششدانگ قطعه زمین که در  درقسمتی 
42/44مترمربع پلاک شماره فرعی از 1662 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 32826 مورخ 

1393/9/2 دفترخانه 52 قم )م الف11318(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002008382 شماره  2-رأی 
حسن  فرزند  بهمنی  زهرا  خانم  به  مربوط   1400114430002000113
به مساحت  بنا شده  آن احداث  از ششدانگ قطعه زمین که در  درقسمتی 
120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2455/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عبداله وعلی 
ومعصومه واصغر و ربابه وبتول شهرت همگی زرین اقبال صفحه 5 الی 20 دفتر 

110 )م الف11326(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002008094 شماره  3-رأی 
1399114430002000644 مربوط به آقای غلامعلی قنبرزاده فرزند حمزه 
علی درقسمتی از چهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 128 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1977 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از ورثه سید محمد رضویان)م الف11327(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002008092 شماره  رأی   4-  
1399114430002000359 مربوط به آقای جواد قنبرزاده فرزند غلامعلی 
درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 128 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1977 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه سید 

محمد رضویان)م الف11328(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002008534 شماره  5-رأی 
فرزند  پورزاغه  آقای محمد فیضی  به  1400114430002000529 مربوط 
عزیزاله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
118/75مترمربع پلاک شماره فرعی از2148اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد عبدلی 
اندرسی طی سند قطعی شماره113956 مورخ 1392/1/21 دفترخانه 5قم 

)م الف11329(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002007963 شماره  6-رأی 
سید  شبرفرزند  محمد  سید  آقای  به  مربوط   1399114430002003021
جواد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
106/38مترمربع پلاک شماره فرعی از1947/192 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 184 

دفتر216)م الف11330(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/0۷/11 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/0۷/2۶
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: سعی می کنیم با دعوت از جوان ها به تیم ملی 
آن ها را بر ای آینده آماده کنیم.

سیدمحمد ناظم الشریعه سرمربی تیم ملی فوتسال که روزشنبه  به عنوان 
میهمان ویژه در  تبریز حضور داشت در مورد دیدار دو تیم مس سونگون و مقاومت 
البرز  اظهار داشت: مسابقات لیگ پس از وقفه ای طولانی به خاطر حضور تیم 
ملی در جام جهانی آغاز شده  و خدا را شکر  همیشه لیگ خوب  و پویایی داشتیم.

وی در ادامه تصریح کرد: شرایط برای هر دو تیم مس و مقاومت سخت بود اما 
هم بازی خوبی را شاهد بودند. مس سونگون از بازیکنان با تجربه ای بهره می برد 
که همین تجربه به برتری آنها کمک کرد و در مقابل مقاومت البرز تیم خوبی است 

که از بازیکنان جـوان و آینده داری استفاده می کند. 
سرمربی تیم ملی با تاکید بر جوانگرایی در برنامه های پیش رو خاطرنشان کرد: 
با دعوت از جوانان و میدان دادن به آنها و تجربه اندوزی، در تلاشیم آنها را برای 

آینده آماده کنیم. با شناختی که از بازیکنان جوان داریم عملکرد آنان را زیر نظر 
خواهیم داشت و از بین آنان لیست 25 نفره ای را برای ریجستری دیدار با ایتالیا 

اعلام خواهیم کرد. 
اردوهای تیم ملی گفت: زمان برگزاری  الشریعه در خصوص برگزاری  ناظم 
این اردوها در جلسات قبلی که با آرش جابری سرپرست سازمان لیگ داشتیم 
هماهنگ شده و در کل مسابقات لیگ نیز برهمین اساس برنامه ریزی شده است.

سرمربی تیم ملی فوتسال:
جوان ها را برای آینده تیم ملی آماده می کنیم

  

دبیر هیات بدمینتون استان قم گفت: ورزشکاران رشته پارابدمینتون قم با حضور موفق در مسابقات قهرمانی کشور موفق به 
کسب دو مدال انفرادی و یک مدال از بخش دو نفره این پیکارها شدند.

علی فرجی اظهار کرد: در هفته ای که گذشت از 17 تا 23 مهر ماه بدمینتون قم روزهای شلوغ اما پرثمری را به پشت سر گذاشت 
و خوشبختانه هم در لیگ برتر یک نتیجه بسیار خوب از تیم رعد پدافند هوایی شاهد بودیم و هم در پارابدمینتون مدال گرفتیم.

وی ادامه داد: ابتدا ساناز پیرمرادی و ملیکا محمودی راد داوران بانوی بدمینتون قم به مسابقات قهرمانی پارابدمینتون زنان 
ایران در اصفهان اعزام شدند و سپس محمدحسن حسین زاده رئیس هیات قم به عنوان داور بین المللی این رشته سرداور 
مسابقات پارابدمینتون قهرمانی مردان ایران در اصفهان بود، ضمن اینکه آقایان ثانی و خداپرست از قم به عنوان داور در این 
رقابت ها حضور یافتند. دبیر هیات بدمینتون استان قم اضافه کرد: نماینده های بدمینتون قم در پیکارهای پارابدمینتون قهرمانی 
کشور که به میزبانی اصفهان برگزار شد یعنی آریا رضایی و علیرضا محقق به مربیگری حامد شبانیان مقابل حریفان به میدان 
رفتند، ضمن اینکه حامد شبانیان عضو فنی مسابقات این دوره بود. وی خاطرنشان کرد: در هفته سوم بازی های لیگ برتر 
بدمینتون باشگاه های ایران چهار مسابقه برگزار شد که این هفته تیم رعد پدافند هوایی قم میزبان تیم توس مسیر مشهد بود و 
با درخشش بازیکنان شایسته خود 4 بر 1 حریف را مغلوب کرد تا به عنوان مدافع عنوان قهرمانی سال 1399 لیگ برتر بار دیگر 
چهره یک مدعی را به خود بگیرد. فرجی افزود: در بیست و سومین روز مهر ماه آریا رضایی مدال برنز مسابقات پارابدمینتون 
ایران در بخش یک نفره کلاس پزشکی خود را به دست آورد و علیرضا محقق دیگر نماینده قم نیز مدال برنز یک نفره کلاس خود 
را کسب کرد،  ضمن اینکه در قسمت دونفره آریا رضایی نشان نقره را به ارمغان آورد. وی عنوان کرد: همچنین در بیست و سومین 
روز مهر مسابقات رنکینگ پاییزه دختران بدمینتون قم در تالار زنده یاد حامد فرهمند برگزار شد و نزدیک به 50 بدمینتون باز در 

آن حضور داشتند تا هفته  شلوغ و پربار بدمینتون قم از هفدهم تا بیست و سوم مهر ماه با این رویداد به پایان برسد.

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم گفت: این رشته با درخشش استعدادها و نخبه های خود در هر دو بخش دختران و 
پسران روی نوار موفقیت گام برمی دارد.

محمد عموئیان  اظهار کرد: در مسابقات منطقه 6 کشور و در رده سنی نوجوانان بخش دختران که به میزبانی سالن تنیس 
روی میز مجموعه ورزشی پنجم مرداد اراک با حضور 21 ورزشکار از استان های مرکزی، قم و همدان به شکل دوره ای و 
حذفی پیشرفته برگزار شد، زهرا مصباحی از قم روی سکوی سوم ایستاد و مقام های پنجم و هشتم به دو نماینده دیگر قم 

فاطمه شهیدی فر و سارا کرّاری رسید.
وی افزود: در فینال مسابقات نوجوانان منطقه 6  کشور که به میزبانی هیات تنیس روی میز قم برگزار شد رادمهر نیکبخت 
از قم با نتیجه 3 بر 2 سینا طاهری از مرکزی را برد و قهرمان شد، ضمن اینکه باید به درخشش علی کاظمی، مهدی 
عموئیان، کسری شایسته و سعادت سرکشیکیان نونهالان قمی این رشته و صعود آنها از گروه های خود در مسابقات منطقه 

6 اشاره کنیم.
رئیس هیات تنیس  روی میز استان قم در ادامه با اشاره به قهرمانی علی کاظمی در رقابت های طرح هوپس منطقه 6 ایران 
در همدان، بیان کرد: باید به مهدی کاظمی پدر این ورزشکار توانمند که به خوبی در مسابقات همدان مربیگری علی را 
انجام داد تبریک بگوییم و از همراهی مادر وی و همچنین مربیان عزیز این پینگ پنگ باز قدردانی کنیم که این همراهی 

منجر به کسب یک افتخار ارزشمند برای ورزش قم شد.
وی افزود: کسب مقام نایب قهرمانی مسابقات منطقه 6 کشور در همدان دستاورد مهدی عموئیان بازیکن خوش استیل قم 
است که در این مسیر باید از تلاش های مربی وی آقای شهیدی فر نهایت تشکر و قدردانی  را داشته باشیم، ضمن اینکه مقام 

سوم مسابقات نوجوانان منطقه 6 ایران در اراک را زهرا مصباحی دیگر بازیکن آینده دار قم رقم زد.

دبیر هیات بدمینتون استان قم :

پارابدمینتون  قم از مسابقات کشوری ۳ مدال گرفت
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم :

پینگ پنگ قم روی نوار موفقیت گام برمی دارد

2 خبر شادی بخش از کشتی استان قم؛

تجلیل از قهرمانان نونهال فرنگی کار
 تا دعوت علی بابا وبیگدلی به تیم ملی 

ایمان /رضا ملکی

دلاور مردان کشتی نونهال قم که در آوردگاه کوهدشت لرستان صاحب افتخار و کسب 2 
مدال رزینی طلا و یک برنز شده بودند طی یک مراسم به یاد ماندنی و زیبا در استادیوم شهید 

حیدریان مورد تقدیر قرار گرفتند.
هیئت کشتی استان قم به پاس داشتن زحمات فراوان  این نوگلان و با برگزاری آئین تجلیل 

شکوهمند به طرز شایسته ای از قهرمانان خود تجلیل نمود.
امیرحسین نعمت زاده،امیرمهدی سعیدی نوا با گردن اویز طلا و محمد جواد طالبی 
با کسب مدال برنز مورد تقدیر مدیران اداره کل ورزش و جوانان ،رئیس هیئت کشتی و 

ورزشکاران کشتی و خانواده های این عزیزان قرار گرفتند.
دعوت از گروه سرود لشکر علی ابن ابی طالب )ع( و نواخته شدن سرود پرافتخار جمهوری 

اسلامی ایران از نکات ویژه این مراسم به یاد ماندنی بود.
خبر دوم اینکه برای نخستین بار در تاریخ کشتی قم یک ورزشکار از کشتی آزاد به اردوی 

تیم ملی کشتی آزاد فراخوانده شد.
علی بابا کشتی گیر نونهال 48 کیلوگرمی قمی در الیگودرز لرستان که صاحب گردن آویز 
برنز شده بود از سری فدراسیون کشتی برای حضور در اردوی بستر سازی تیم ملی کشتی 
نونهالان به اردو دعوت شد که این اتفاق شایسته را به این دلاور کوچولوی و اهالی کشتی 
قم تبریک می گوئیم.  همچنین با پیگیری  تعامل های صورت گرفته از سوی هیات کشتی 
استان قم و انجام مکاتبات رسمی با فدراسیون، محمد بیگدلی کشتی گیر آینده دار قم نیز به 

جمع اردونشینان تیم ملی کشتی آزاد نونهالان کشور پیوست.

  مرتضی علامه روشن داوراعزامی کاراته قم  به مسابقات زنجان؛

سطح کیفی مسابقات وداوری ها بسیار بالا بود 

ایمان /رضا ملکی
برای آگاهی از کم و کیف حضور مران کاراته قم که در چهار رده سنی نوجوانان-جوانان- 
امید و بزرگسالان عازم آوردگاه زنجان شوند پای صحبت مرتضی علامه روشن از داوران خوب 
اعزامی کاراته استان قم نشستیم وی گفت باتوجه به بیماری کرونا و تعطیلی بسیاری از 
باشگاه ها این احتمال وجود داشت که قهرمانان کاراته ما نتوانند دراین مسابقات درخشش 

داشته باشند.
سطح قضاوت داوریها بسیار بالا بود و داوران قمی با شایستگی توانستند در 3 روز برگزاری 

این مسابقات از جمله داوران ممتاز این مسابقات باشند.
استاد حسن عباس زاده داور RAآسیا،ابوالقاسم پایدار RA آسیا،محمد تقی زاده JB آسیا، 
مرتضی علامه روشن ممتاز ملی و محسن میر قیصری ممتاز ملی امرقضاوت این مسابقات 

را به عهده داشتند.
سطح دانش مربیان ارزنده کاراته قم باید افزایش یابد 

علامه روشن سطح کیفی مسابقات را بسیار بالا دانست و عنوان کرد تنها در رده امید 
توانستیم توسط محمود نعمتی دلاور مردشایسته کاراته قم در وزن 84 کیلوگرم به مقام 
قهرمانی دست یابیم و این طلا حاصل تلاش کاراته کاهای قمی بود که باتوجه به شایستگی 

های بسیار نتوانستند آنطور که باید و شاید از اعتبار کاراته قم دفاع نمایند.
علامه روشن در پایان صحبتهای خود به وجود مودت و دوستی اهالی کاراته اشاره داشت 
وگفت هیئت کاراته تمامی تلاش خود را جهت اعزام این تیم باتوجه به هزینه های بسیار انجام 
داد اما برای پیشرفت و رسیدن به اعتبار گذشته در کنار دوستیها سطح دانش مربیان ارزنده 

کاراته قم را بایستی افزایش دهیم تا شاهد روزهای خوب برای کاراته قم باشیم.

رییس هیات جودواستان قم:

جودوکاران قمی رتبه سوم کشور را کسب کردند

 رییس هیات جودواستان قم گفت: در رویدادی بی سابقه در جودوی استان، جودوکاران 
قمی با درخشش در مسابقات قهرمانی کشور مقام سوم تیمی را از آن خود کردند.

در  بار  نخستین  برای  قم  جودوی  نوجوانان  اعزامی  تیم  افزود:  سالاری  محمدحسن 
مسابقات قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی موفق شدند جایگاه سوم این رقابت ها را به نام 

استان قم ثبت کنند.
وی ادامه داد: تیم جودو نوجوانان استان قم در این رقابت ها موفق به کسب یک مدال طلا 
و 2 برنز شد و برای نخستین بار در تاریخ این رشته ورزشی رتبه سوم تیمی ایران را به دست 
آورد. سالاری خاطرنشان کرد: این رقابت ها به دو مدت 2 روز در ورزشگاه جهان پهلوان تختی 
تهران برگزار شد و طی آن ابوالفضل قاسمی در وزن منفی 50 کیلوگرم و ابوالفضل محبی 
در وزن منفی 81 کیلو گرم موفق به کسب مدال برنز شدند. رییس هیات جودو قم اضافه 
کرد: محمد جواد محبی نیز در وزن منفی 90 کیلوگرم با ارائه عملکردی درخشان و شکست 

حریفان گردن آویز طلا و عنوان قهرمانی کشور در رده نوجوانان را از آن خود کند.

رییس هیات جودواستان قم:

جودوکار قمی پدیده رقابت های قهرمانی 
کشور شد

 
رییس هیات جودو قم گفت: محمدجواد محبی جودکار قمی با کسب 2 مدال طلا در دو 
رده سنی متفاوت از سوی فدارسیون جودو ایران به عنوان پدیده مسابقات قهرمانی انتخابی 

کشور معرفی شد.
محمدحسن سالاری افزود: تیم جودو جوانان استان در مسابقات قهرمانی کشور و انتخابی 

تیم ملی مانند تیم نوجوانان قم نتایج موفقی بدست آورد.
توسط  کشور  قهرمانی  جودوی  کیلوگرم   90 وزن  طلای  مدال  تکرار  به  اشاره  با  وی 
محمدجواد محبی ورزشکار آینده دار قمی، اضافه کرد: تیم جوانان قم با کسب یک مدال 
طلا  توسط محمد جواد محبی پدیده این رقابت ها که در رده سنی نوجوانان نیز موفق به 

کسب مدال طلا شده بود در جایگاه هفم کشور ایستاد.
سالاری عملکرد درخشان این جودوکار خوش آتیه قمی را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: 
محبی از سوی آرش میر اسماعیلی رییس فدراسیون جودو جمهوری اسلامی ایران به عنوان 

پدیده مسابقات تجلیل  شد.

پیشکسوت فوتبال ایران با بیان اینکه پرسپولیس از لحاظ روحی و روانی آمادگی 
کامل را نداشت، گفت: قهرمان لیگ ایران اسیر بازی و تاکتیک تیم الهلال شد.

تیم فوتبال پرسپولیس ایران شنبه  گذشته در مرحله یک چهارم نهایی لیگ 

قهرمانان با شکست برابر الهلال عربستان از دور رقابت ها کنار رفت. پیش از این 
تیم های استقلال و تراکتور تبریز در مرحله یک هشتم و تیم فوتبال فولاد خوزستان 

در مرحله گروهی از دور مسابقات کنار رفته بودند. 

»محمود کلهر« در خصوص عملکرد پرسپولیس مقابل الهلال به خبرنگار ایرانا 
گفت: آنچه که شاهد آن بودیم یک بی برنامگی در زمین مسابقه بود که به اذعان 
کادر فنی هیچ بار فنی نداشت. قهرمان ایران در این بازی اسیر تاکتیک الهلال 
شده بود و تیم عربستانی آنالیز خوبی از بازیکنان ایرانی داشت. آنان هم ساختار 

تیمی خوبی داشتند و هم بازیکنان آنان از موقعیت های به خوبی استفاده کردند.
وی در تحلیل دلایل باخت پرسپولیس نیز عنوان کرد: شاید الهلال با بازیکنان 
خارجی خود تیمی ترسناک به شمار می رفت اما نمی شود از آن به عنوان سد نفوذ 
ناپذیر یاد کرد. می توانستیم در این بازی بهتر باشیم. شاید اگر »مهدی عبدی« 
در خط حمله بود پرس از جلو انجام می شد دیگر بازیسازی تیم الهلال روان نبود. 
همچنین در برخی خطوط می شد از نفرات دیگر استفاده کرد تا شیوه بازی و 

جریان آن به گونه ای دیگر باشد. 
 اگر بازیکنان خارجی در ترکیب پرسپولیس بودند نتیجه متفاوت بود 

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس تهران با اشاره به منع استخدام بازیکنان خارجی و 
زیان لیگ برتر ایران از این مساله تصریح کرد: شاید اگر بازیکنان خارجی در ترکیب 
تیم پرسپولیس بودند نتیجه متفاوت بود اما باید به کیفیت این بازیکنان نیز نگاه 
شود. تیم الهلال چه کسانی را استخدام کرده است و ما چه بازیکنی را به لیگ برتر 
فوتبال ایران می آوریم. تنها نام خارجی بازیکن، ملاک موفقیت نیست بلکه کیفیت 

یک بازیکن مهمتر از هر چیزی است. 
کلهر با اشاره به سه دهه ناکامی ایران در رسیدن به قهرمانی در آسیا، اظهار 
داشت: تا زمانی که ساختار منظم و حرفه ای برای توسعه فوتبال نداشته باشیم 
انتظار قهرمانی کار راحتی نیست پرسپولیس در چند سال گذشته نتایج بسیار 
خوبی در ایران و آسیا کسب کرده  اما نتوانست به قهرمانی قاره برسد. برای 
قهرمانی باید بر روی پرورش استعدادها و تیم های پایه کار کرد. همچنین باید 
زیرساخت های فوتبالی تیم و مجموعه به روز باشد. تمام این عوامل یک تیم را در 

مسیر قهرمانی قاره کهن قرار خواهد داد.

محمودکلهر:

 پرسپولیس آمادگی نداشت و اسیر تاکتیک الهلال شد

مرتضی فنونی زاده:  حریف الهلال بود نه منچستریونایتد

 ضعیف ترین بازی ۳۰ سال اخیر پرسپولیس را دیدیم
 پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پرسپولیس مقابل 
الهلال ضعیف ترین بازی 30 سال اخیر خود را به نمایش 

گذاشت.
مرتضی فنونی زاده ، در مورد شکست 3 بر صفر پرسپولیس 
مقابل الهلال عربستان اظهار داشت: پرسپولیس در این بازی 
هیچ حرفی برای گفتن نداشت و الهلال مقتدرانه صعود کرد. 
متأسفانه پرسپولیس با احتیاط زیادی وارد میدان شد و در 
عمل با ترکیب 4-2-3-1 به میدان رفت . در واقع پرسپولیس 
فقط یک مهاجم به نام آل کثیر داشت و وحید امیری خسته 

قرار بود در حملات به آل کثیر اضافه شود. متأسفانه باید 
بگویم ضعیف ترین بازی 30 سال اخیر پرسپولیس را مقابل 

الهلال شاهد بودیم.
خبری از انسجام تیمی در پرسپولیس نبود

و  فنی  نمی توانیم فقط  کادر  این شکست  در  افزود:  وی 
بازیکنان را مقصر دانست. بازیکنان زحمت خود را کشیدند 
اما خبری از انسجام تیمی در پرسپولیس نبود. پرسپولیس 3 
گل خورد و 4 گل  نخورد. دروازه بان الهلال حتی یکبار هم به 
زمین هم نیفتاد. سلمان فرج یک هافبک دفاعی فوق العاده 

در الهلال عربستان است  که به خوبی بازیسازی هم کرد حتی 
عرق هم در این بازی نکرد اما بازیکنان پرسپولیس عجولانه 
پایان رسید و امیدوارم  به  بازی  بازی کردند به هر حال این 
چنین بازی های ضعیفی را از پرسپولیس در لیگ برتر شاهد 
نباشیم. فنونی زاده با اشاره به قدرت تیم الهلال عنوان کرد: 
پرسپولیس با الهلال بازی می کرد به منچستر یونایتد، الهلال 
در مرحله گروهی چهار گل از استقلال تاجیکستان خورده 
بود پس تیمی شکست  ناپذیر نبود اما دست بسته کادر فنی 
پرسپولیس، جدا شدن بازیکنان تراز اول از این تیم و خستگی 

بازیکنان باعث شد شاهد چنین نمایش ضعیفی از پرسپولیس 
باشیم. فقط یک شوت آل کثیر به سمت دروازه الهلال زد. وی 
تأکید کرد: فوتبال بازی جوانمردانه است و بعد از باخت هم 
باید با حریف دست داد و این کار اشکالی ندارد اما اینکه حامد 
لک با لبی خندان با سالم الدوساری دست می دهد ناراحت  
کننده است حداقل بازیکنان پرسپولیس باید ناراحتی و غم 
این شکست را در چهره شان می دیدیم آن مسابقه ای که یکی 
از ضعیف ترین بازی های تاریخ پرسپولیس بود به هیچ عنوان 

انتظار چنین بازی ضعیفی را از پرسپولیس نداشتیم.

آگهی فقدان سند مالکیت
حسین خانکش با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 
2606/10/323 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه 417 دفتر 91 ذیل ثبت 15353 بشماره سریال 468144 
بنام حسین خانکش صادره وتسلیم شده که بازداشت می باشد و نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر بی احتیاطی 
مفقود گردیده ،لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی 

است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 14564(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ چاپ:1400/0۷/2۶

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای غلامحسین اسماعیلی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت شش دانگ پلاک 
10182فرعی از4568 فرعی از 291اصلی بخش پنج قم که ذیل دفترالکترونیکی 139720330001004752به نام 
غلامحسین اسماعیلی ثبت وسند تک برگی 984867-ب95 صادر گردیده است که به علت سهل انگاری مفقود گردیده 
وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد. )م الف 14565(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
رضا حسینخانی–رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ چاپ:1400/0۷/2۶

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

ثبت  پلاک  ششدانگ  از  دانگ  مالک 1/5  ضربتی  مجتبی  وارده 1400/7/14-4786  بموجب  اینکه  به  نظر 
2540/202 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم دفتر 120 صفحه 540 ثبت 20185 سند 40323 اعلام نموده که به 
علت جابجایی سند مالکیت مزبور مفقود گریده است ،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 

در 1نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 

تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 
اقدام خواهد شد.)م الف 14566(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی-رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد صادق حسین یزدی اصالتا و وکالتا به موجب وکالتنامه 49653 مورخه 1399/4/9 دفترخانه 52 قم  با 
ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 292 فرعی از 10250 اصلی واقع 
در بخش یک قم بنام ابراهیم محسنی قمی ثبت و سند مالکیت 2/332200 صادر گردیده است سپس مع الواسطه 
به موجب سند قطعی 19403 مورخه 1353/12/18 دفتر خانه 20قم به عباس حسین یزدی منتقل شده است 
سپس نامبرده به موجب دادنامه حصر وراثت 9909972524001900 مورخه 1399/5/13 شعبه 40 شورای حل 
اختلاف قم فوت نموده که وراث وی عبارتند از محبوبه-سعیده-منصوره-مسعوده-مرضیه و محمد صادق همگی حسین 
یزدی)فرزندان( و خانم معصومه شریعت زاده همسر متوفی میباشد به علت جابجائی مفقود گردیده و تقاضای صدور 
اسناد مالکیت المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. 

)م الف 14567(
رضا حسین خانی -سرپرست ثبت منطقه یک قم
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(

-------------------------------------------------------
مفقودی )نوبت اول(

پروانه اشتغال به کار مهندسی به شماره 00084-110-35 مربوط به اینجانب آقای مهندس مرتضی عزیزی به شماره 
شناسنامه 188 و شماره ملی:9-430682-038 متولد سال 1363 به شماره عضویت  35-1-1-03839مفقود 

گردیده است و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/0۷/2۶
تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/08/0۳
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مرندی تحلیلگر مسائل آمریکا:

غربی ها راهی جز رفع تحریم ها و صرف 
نظر کردن از زیاده خواهی  ندارند

 تحلیلگر مسائل آمریکا، تنها راه احیای توافق هسته ای را رفع تحریم های ظالمانه و 
دست کشیدن غربی ها از زیاده خواهی  و پرداخت غرامت به ایران ارزیابی کرد. 

»محمد مرندی« ، با اشاره به سفر معاون مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران 
گفت: اروپایی ها و آمریکایی ها در پی آن هستند که توافق هسته ای را به شکلی که مورد 
علاقه و نظر آنها است، مجددا احیا کنند و نه توافقی که در سال 2015 میان ایران و گروه 

1+5 مورد توافق قرار گرفت.  
این کارشناس مسائل آمریکا ادامه داد: آنها در پی این هستند که ایران، توافق جدیدی 
را بپذیرد که براساس آن، هم برخی مفاد قبلی توافق تغییر یافته و طولانی تر شود و هم به 
مذاکرات منطقه ای و موشکی گره زده شود که ایران تاکنون مقابل این خواسته مقاومت 

کرده و آن را نپذیرفته است.  
وی افزود: ایران تنها حاضر به احیای توافق هسته ای به همان شکل توافق پیشین و 
به شرط رفع موثر تمامی تحریم ها است و سفر معاون مسوول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا و اصرارهای پی درپی اما بی نتیجه آنها، نشانه ضعف اروپا و آمریکا است به ویژه اینکه 
قیمت کنونی نفت 80 دلار است و احتمالا به 100 دلار افزایش می یابد و یک بی ثباتی در 
عراق حاکم است که این مسئله به سود غربی ها نیست و می تواند موجب افزایش بیشتر 

قیمت نفت شود.
غربی ها دیگر بیش از این نمی توانند نفت ایران را تحریم کنند

مرندی با تاکید بر اینکه دست اروپا و آمریکا برای فشار به ایران خالی است، گفت: 
آمریکایی ها از افغانستان عقب نشینی کرده و درصدد کاهش حضور در خاورمیانه و تمرکز 
بیشتر بر چین برای رویارویی  با آنها هستند. این مساله نیازمند آن است که هزینه های 
خود را در غرب آسیا کاهش دهد که کاهش و کنترل تنش و تقابل با ایران از این موارد 

است.
کارشناس مسائل بین المللی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا با بیان اینکه غربی ها 
نیازمند توافق با ایران هستند، خاطرنشان کرد: ایران می داند احتمال افزایش قیمت 
نفت و بی ثباتی در عراق تا چه اندازه برای اروپایی ها خطرناک است و آنها نیازمند ثبات 
در منطقه و مدیریت اوضاع هستند. علاوه بر این غربی ها دیگر بیش از این نمی توانند 
نفت ایران را تحریم کند چرا که بازارهای انرژی تشنه نفت ایران است و بی ثباتی در عراق، 

نفت ایران را طلا می کند.  
وی افزود: در سفر »انریکه مورا« این موضوعات به طرف اروپایی یادآوری و به او تاکید 
شده است که تنها راه احیای توافق هسته ای، رفع تحریم های ظالمانه علیه ایران، صرف 

نظر کردن از زیاده خواهی ها و حتی پرداخت غرامت به ایران است.  
اروپا اراده ای از خود ندارد

مرندی گفت: غربی ها نباید انتظار و خواسته جدیدی از ایران داشته باشند اگر طرف 
غربی تعهداتش را ذیل تعهدات هسته ای و قطعنامه 2231 انجام دهد، ایران هم پس از 
راستی آزمایی به تمامی تعهداتش در ذیل برجام بازمی گردد و اقدامات جبرانی خود را 
متوقف خواهد کرد اما اگر آنها بخواهند همچنان به زیاده خواهی های خود ادامه دهند، 

به بن بست خورده و باید منتظر افزایش قیمت نفت باشند.  
وی در پاسخ به این سوال که اروپایی ها تا چه اندازه برای رفع تحریم ها و بازگشت به 
مذاکرات آمادگی دارند، بیان کرد: اروپا اراده ای از خود ندارد و حتی آن ژست و اراده ای 
که زمان ترامپ در مخالفت با آمریکا از خودشان نشان می داد، ارزش چندانی نداشت. 
اروپایی ها آنقدر غیرموثر عمل کرده اند که اکنون سوال این است که چرا آنها پای میز 

مذاکره حضور دارند وقتی که از خود اراده ای ندارند.  
این استاد دانشگاه با تاکید بر اینکه ایران به گفت وگو و مذاکرات با تمامی کشورها از 
جمله اروپایی ها ادامه می دهد، یادآور شد: اگر غربی ها مسیر خود را تغییر داده و عقلایی 
رفتار کنند، ایران از این تغییر رویکرد استقبال می کنند. آنها باید بدانند شرایط با 6 سال 

قبل تغییر کرده و اکنون شرایط به سود ایران است.  
اروپایی ها به فکر منافع خودشان باشند

مرندی با اشاره به کمپین شکست خورده »فشار حداکثری« از سوی آمریکا عنوان 
کرد: ایران فشار حداکثری را تحمل کرد، هرچند متحمل فشارها و خسارت هایی شد 
اما جمهوری اسلامی ایران باقی ماند و این اروپایی ها و آمریکایی ها هستند که با بحران 
اقتصادی و شکاف های سیاسی روبه رو هستند و اکنون هم بی ثباتی در غرب آسیا 

می تواند فشارها را بر آنها دو چندان کند.  
تحلیلگر مسائل اروپا و آمریکا ادامه داد: انتظار ایران از اتحادیه اروپا این است که آنها 
به فکر منافع خودشان باشند. آنها در این سال ها قربانی سیاست های آمریکا شدند. 
اروپایی ها در سوریه از تکفیری ها حمایت کردند اما نتیجه آن، بمبگذاری تروریست ها در 
شهرهای اروپایی و موج آوارگان سوری به کشورهای اروپایی شد. به لیبی حمله کردند 
اما نتیجه اش، سرازیر شدن مهاجران به اروپا شد.   مرندی اضافه کرد: جنگ عراق و 
افغانستان و بحران سوریه تنها موجب بی ثباتی منطقه و حرکت موج آوارگان و مهاجران 
به سمت اروپا شده است که این مسئله بر رشد بنیادگرایی و افراط گرایی در کشورهای 
اروپایی شده است.   وی با بیان اینکه غربی ها با سیاست های خصمانه و غیرانسانی شان 
فقط برای خود دردسر ایجاد کرده اند، خاطرنشان کرد: اتحادیه اروپا باید به آمریکا فشار 
آورد تا دست از زیاده خواهی هایش کشیده و به تعهداتش ذیل برجام و قطعنامه 2231 

عمل کند اما من این اراده را نه در اروپا و نه در آمریکا نمی بینم.

در گفت وگو با یک فعال سیاسی مطرح شد؛

تقویت اعتماد عمومی با زدودن 
ناهنجاری از نظام مدیریتی

 یک فعال سیاسی  ؛ اعتماد عمومی را برای اعتلای نظام و تحقق اهداف تعیین شده از 
اوجب واجبات می داند و معتقد است تصمیم گیران باید تلاش شان را برای جلب رضایت 
عامه مردم انجام دهند و این امر در گرو رفع ناهنجاری ها از نظام مدیریتی و ارتقا کارآمدی 
آن است. ناصر قوامی افزود: اینکه مردم یک کشور به مدیران اعتماد نداشته باشند، 
موجب می شود همیشه نسبت به آینده ای که انتظارشان را می کشد نگران باشند که در 
چنین حالتی جامعه نه تنها شادابی خود را از دست می دهد بلکه روز به روز افسرده و 

سرخورده تر خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد:  در واقع همه مسئولان امر باید به طور جدی به این فکر باشند که 
با انجام اقدامات موثر بر زندگی و معیشت و رونق اقتصاد خانوار و کشور ناامیدی مردم را 
به امیدواری تبدیل کنند زیرا امید به فردا و فرداهای بهتر، اصلی اصولی برای هر کشور 
است تا بتوانند در راستای کاهش مشکلات و نیز افزایش آسایش عمومی مردم برنامه های 
موثر  را اجرایی کنند. نماینده ادوار مجلس تصریح کرد: برای آنکه جامعه پویایی خود را 
بدست آورد باید ایجاد و تقویت همدلی و یکدلی جدی گرفته شود تا با حمیت و انسجام، 
امور به درستی اداره شود در واقع وقتی می توان به بهبود شرایط امید داشت که کارها 
الزام های  از  افزود: یکی دیگر  او  پیگیری شود.  و اختلاف  از تنش  در فضایی عاری 
توسعه آن است که رانت طلبی و زیاده خواهی در مدیریت جایی نداشته باشد زیرا اگر 
سوءاستفاده گران بتوانند اهداف خود را به نتیجه برسانند، محال است توفیق حاصل 
شود. پس با توجه به اینکه رضایت مردم فقط با کارآمدی به دست می آید، باید نظام 
مدیریتی را از هرگونه ناهنجاری  زدود تا اقدامات ناثواب و متخلفانه نتواند مانعی در مسیر 
پیشرفت و پیشبرد برنامه ها شود. قوامی توضیح داد: ایران اسلامی در طول بیش از 40 
سال گذشته همواره تحت فشار کشورهایی بود که نمی توانند نظام اسلامی را بربتابند. 
در این شرایط که نظام بین الملل کمر به تخریب منافع ملی ما بسته باید تا در کارها و 
اقداماتمان از سیاسی کاری و ترجیح مصالح جناحی پرهیز نموده و همه با هر سلیقه 
و طرز تفکری فقط برای مصالح کشور و منافع مردم آستین ها را بالا زده تا بلکه بتوانیم 
مانع ها را از پیش رو برداریم. وی تاکید کرد: اینکه امروز چرخ اقتصاد می لنگد همین 
حلقه به تنهایی می تواند آرامش و حتی امنیت را به خطر بیاندازد. از این رو دستگاه های 
اقتصادی و نهادهای مرتبط با مسایل اقتصادی باید همه همت خود به کار بگیرند تا کارها 
با کمترین خطای ممکن انجام شود. وی ادامه داد: به  هر حال کشور ما دارای سرمایه 
انسانی فراوان و منابع زیرزمینی و طبیعی و ... است که با مدیریتی صحیح  می توانیم 
مشکل معیشت مردم را با اتکا و استفاده از همین ظرفیت ها برطرف کنیم. قوامی گفت: 
همه کسانی که در دستگاه ها و ارگان های مختلف؛ مسئولیتی برعهده گرفته اند، باید 
با درک شرایط دشواری که در آن قرار داریم، همه همت خود را برای انجام ماموریت 
محوله شان به نحو احسن به کار گیرند تا کشور از وضعیت کنونی به سلامت عبور کند و 

مردم بعد از چند سال سختی به آرامش نسبی برسند.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم بر این باور است 
که بازگشت به تجربه دهه 90 میلادی )دهه 70 شمسی( برای کشور ما ضروری 
است، دورانی که ایران با کمترین هزینه بیشترین نفوذ را به دست می آورد و به 
ویژه این که ایران خودش را از بحران ها و تهدیدهایی که شکل می گرفت مصون 

می کرد.
حشمت الله فلاحت پیشه، رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس دهم درباره  ضرورت تشکیل شورای عالی امنیت ملی و اینکه در شرایط 
فعلی، این شورا و تصمیماتش درباره مسائل مهم کشور تا چه حد می تواند 
تاثیرگذار باشد؟ به خبرگزاری خبرآنلاین گفت: شورای عالی امنیت ملی یکی از 
نهادها در جمهوری اسلامی ایران است که بعد از آزمون و خطای ابتدای انقلاب 
تشکیل شد. در واقع دو خلاء در حوزه های امنیتی کشور وجود داشت که این دو 
خلاء، یکی مربوط به داخل و دیگری مربوط به خارج بود، آن خلأیی که مربوط 
به داخل بود بسیار مهم تر بود مبنی بر اینکه با آمد و شد دولت ها و با تغییر وزن 
افراد در مناصب سیاسی-امنیتی، اختلاف نظرهای جدی در بستر موضوعات 

حساس سیاست خارجی شکل می گرفت.
شورای عالی امنیت ملی محلی برای حل اختلافات است

فلاحت پیشه افزود: از این رو نهادی نیاز بود تا این اختلافات را به صورت 
نهادی حل کند، منظورم از نهادی یعنی نهادمندی بالاتری شکل گیرد و قوانین 
حقوقی و ساختارها را شامل باشد که بسیار اساسی بود. موضوع دوم مربوط 
به اثر پایداری تصمیمات در مسائل خارج از کشور بود و به هر حال مشخصا 
کشورهای دیگر دغدغه هایی را در برابر ایران داشتند که با آمد و شد دولت ها و 
سیاست مداران ممکن است تغییرات رفتاری شکل گیرد و لذا عملا در بسیاری 
از موارد، توافقات پایداری با ایران صورت نمی گرفت. من دلیل اول را یک دلیل 

اصلی و دلیل دوم را یک دلیل فرعی می دانم.
رییس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه داد: 
شورای عالی امنیت ملی که تشکیل شد تمام مقوله های کلان سیاسی و امنیتی 
در حوزه کار شورای عالی امنیت ملی قرار گرفتند. مقوله های کلان، مقوله هایی 
هستند که با اغماض تحت عنوان مقوله های راهبردی از آنها یاد می شود به 
هر حال در عرصه سیاست دو نوع رفتار یا موضع یا تصمیم اساسی در کشورها 
داریم که عبارت از تصمیمات راهبردی و کلان و دیگری تصمیمات تاکتیکی یا 

سیاست هایی است که در شرایط مختلف شکل می گیرد.
شورای عالی امنیت ملی به محل تصمیم گیری در قبال موضوعات 

کلان تبدیل شد
در  که  است  تصمیماتی  راهبردی،  تصمیمات  کرد:  بیان  پیشه  فلاحت 
حوزه کلان شکل می گیرند و با آمد و شد دولت ها و با نظرات و سلیقه های 

سیاست مداران تغییر نمی کنند و چه در حوزه سیاسی و چه در حوزه امنیتی 
و چه در سیاست داخلی و چه در سیاست خارجی، شورای عالی امنیت ملی 
به محل تصمیم گیری در قبال موضوعات کلان تبدیل شد و برای یکسری 
موضوعات مثل مسائل مربوط به حاکمیت ملی، مسائل مربوط به امنیت مرزها، 
مسائل مربوط به روابط ایران و امریکا بعد از آن موضوع هسته ای و.. تصمیم 

گیری می شد!
او اضافه کرد: اینها جزء مقوله های کلان سیاست خارجی بودند که در شورای عالی 
امنیت ملی شکل گرفت و قالب های موضوعی آن، مثل صلح، جنگ،  بی طرفی، 
مداخله و ... در این شرایط شکل گرفت و موضوعات اخیر مربوط به کشورهایی  بود 
که اتفاقاتی در آن رخ می داد مثل زمان حمله صدام به کویت یا حوادث دیگر مثل 
موضوع کشتن دیپلمات های ایران در افغانستان که به هر حال بسیاری، تصمیمات 
افراطی را در این باره در نظر داشتند که اگر یک دشمنی ثابت مانند آمریکا وجود دارد 
ایران می تواند با صدام هم همکاری کند و یا در موضوع طالبان نزدیک بود بسیاری، 

شرایطی ایجاد کنند که  حتی قبل از آمریکا، ایران به طالبان حمله کند.
تصمیمات شورای عالی امنیت ملی مانع ورود کشور به بحران شد

نماینده پیشین مجلس اشاره کرد: شورای عالی امنیت ملی در مقوله های 
کلان وارد بحث شد که به نظر من در حوزه ای که بنده با آن ارتباط دارم، شورای 
عالی امنیت ملی در دو حوزه امنیت سیاست داخلی و امنیت سیاست خارجی 
در شورای  تصمیماتی  در سیاست خارجی  معتقد هستم  دخالت می کند. 
عالی امنیت ملی اتخاذ شد که در کل به نوعی به مقوله های کلان سیاست 
خارجی کشور سامان داده شد و از طرفی در مواردی خاص مانع ورود کشور 
به بحران هایی شد که این بحران ها، بعدها مشخص شد که به صورت کمین و 
کمین گاه علیه ایران شکل گرفته بود منتهی یکسری ضعف ها در شورای عالی 
امنیت ملی وجود دارد که باید گفته شود مثلا از جمله ضعف هایی که وجود 
دارد اختلافاتی است که بین دبیرخانه و دبیر شورای عالی امنیت ملی و شخص 
رئیس جمهور به عنوان رئیس شورای عالی امنیت ملی می تواند شکل گیرد که 
بعضا این اختلافات عمدتا حاشیه ای داشته است ولی تبعات حاشیه ای برای 
جایی که محل بحث مقولات کلان است، تبعاتی است که به نظر من نباید به 

راحتی از کنار آن بگذریم.
دهه ۷0 دوران قابل دفاعی از عملکرد شورا است

در چه  نظر شما  به  که  این سوال  به  پاسخ  در  نماینده سابق مجلس  این 
دوره هایی  شاهد بیشترین ثبات در تصمیم گیری ها در این شورا بودیم و این ثبات 
در دوران ریاست کدام اشخاص بوده است؟ اظهار کرد: دهه 90 میلادی، دهه 
قابل دفاعی در تاریخ سیاسی- امنیتی کشور بود. در دهه 90 میلادی )دهه 70 
هجری شمسی( از لحاظ نگرش سیاست خارجی، دورانی بود که شورای عالی 

امنیت ملی و در واقع ایران، بزرگترین درسی که ایران از جنگ گرفت این بود که 
هیچ وقت نجنگد و این نکته مهمی بود. معتقدم دهه 90 دوران قابل دفاعی از 
لحاظ پرهیز مسؤلان کشور از افتادن در دام جنگهای مختلفی که در شرق یا 

غرب ایران شکل گرفت و ایران وارد این دام ها نشد.
فلاحت پیشه ادامه داد: حتی یکسری موافقت  نامه های امنیتی با کشورهای 
عربی در منطقه بسته شد و دوران بسیار خوبی بین ایران و کشورهای عربی 
شکل گرفت، منتهی متاسفانه بعد از آن یک سیاستی در کشور تعریف شد و 
آن سیاست حضور حداکثری در بحران ها بود که بسیاری سعی کردند آن را به 
سیاست خارجی ایران تحمیل کنند و هر کجا که مساله ای بود خیلی ها سعی 
کردند ایران در همه جا به رقیب طلبی بپردازد، به هر حال در دنیای امروز هیچ 

وقت نوعی یک دستی ایجاد نمی شود و اختلاف نظر وجود دارد.
این استاد دانشگاه ابراز کرد: آمریکا یک زمانی در سال 2001 میلادی در زمان 
بوش سیاست حضور حداکثری در دنیا  را در پیش گرفت )البته یک 4 سال در 
زمان بوش پدر و بعد از آن در زمان بوش پسر، آمریکا سیاست حضور حداکثری 
در دنیا را شکل داد که محافظه کاران آمریکایی تحت عنوان سیاست پدر خشن 
از آن یاد می کردند( آنها آمریکا را یک قدرت هژمون تعریف کردند که همه جا باید 
دخالت کند و در آن زمان مخالفین این سیاست که در نهایت توانستند اوباما را 
روی کار آورند، به یک رویکرد آیزنهاوری برگشتند تحت این عنوان که آیزنهاور این 
موضوع را مطرح کرد که آمریکا نباید همه جا نقش پدر خوب را بازی کند و در 
همه جا دخالت کند، جالب این است که الان "ریچارد هاس"، رئیس شورای 
روابط خارجی آمریکا، یک جمله کلیدی می گوید تحت این عنوان که امریکا به 

این نتیجه رسیده است که بسیاری از مداخله های خودش را کاهش دهد.
فلاحت پیشه اضافه کرد: جالب این است که او می گوید در مسائل حقوق 
بشری آمریکا باید به موضع گیری های لفظی روی آورد و هزینه ای نکند و حتی 
در قبال متحدان آمریکا، آمریکا نباید برای امنیت آنها بیش از خود آنها هزینه کند. 
ایران در سال 1970 میلادی سعی کرد در قبال تنش های مختلف، یک نگاه از 
دور داشته باشد و به همین دلیل در بسیاری از موارد نقش میانجی می توانست 
بازی کند ولی متاسفانه به تدریج این سیاست مداخله حداکثری تحمیل شد به 
طوری که از بوسنی گرفته تا کشورهای مختلف، این حضور حداکثری در برخی 
موارد قابل دفاع بود مثلا سیاست شکست داعش سیاست قابل دفاعی بود 
هرچند من معتقد هستم که ایران به میزانی که در حوزه مستشاری هزینه کرد 

به همان میزان در حوزه های مختلف مثل اقتصادی و .. نتوانست نتیجه بگیرد.
سیاست خارجی باید توام با سود برای کشور باشد نه هزینه!

او بیان کرد: اوباما زمانی که از عراق در سال 2011 خارج شد، همزمان شرکت 
آمریکایی اکسون قرارداد انحصار استخراج و صادرات دو و نیم میلیون بشکه نفت 
عراق را منعقد کرد که آن زمان این میزان، برابر با صادرات روزانه ایران بود و این 
واقعیتی است که به هر حال کشورها در برابر سیاست خارجی شان نباید فقط 
هزینه ساز باشند بلکه این سیاست باید بتواند برای کشور سود آور هم باشد لذا 
من معتقدم که بازگشت به تجربه دهه 90 میلادی )دهه 70 شمسی( برای کشور 
ما ضروری است، دورانی که ایران با کمترین هزینه بیشترین نفوذ را به دست 
می آورد و به ویژه این که ایران خودش را از بحران ها و تهدیدهایی که شکل می 
گرفت مصون می کرد، مثلا موضوع آذربایجان یک موضوعی نیست که کل 
سیاست خارجی کشور را درگیر کند ولی بسیاری سعی کردند کل کشور را به 
صورت احساسی درگیر کنند و اتفاقا در قالب یک راهبردی که جزئی از چشم 
انداز 20 ساله است یعنی بر اساس اصل تعامل سازنده، کشور باید از عوامل 
اختلافی بپرهیزد و عامل مشترک را احیا کند و در زمینه سیاست خارجی هم 

حضور سیاست خارجی کشور باید توام با سود برای کشور باشد نه هزینه!
معیار ارزیابی کارنامه دولت رییسی چیست؟ 

او در پایان اظهار امیدواری کرد: امیدوارم راهبرد تازه ای در دولت شکل گیرد 
که محور این راهبرد تنش زدایی از عرصه های مختلف در عرصه بین المللی که 
موضوع هسته ای است تا موضوع منطقه ای که محور آن تنش زدایی با کشورهای 
عربی است و دو جانبه که پایان دادن به تنش هایی است که با سایر کشورها 
داریم باشد و من معتقدم یکی از معیارهای ارزیابی کارنامه دولت می تواند این 
باشد که این دولت تا چه حد می تواند حوزه های تنش را محدود کند و حوزه های 
سود آور مناسباتی را تقویت کند. الگویی که شورای عالی امنیت ملی بر اساس 
آن شکل گرفت این بود که مانع از این شود که ایران وارد تنش هایی شود که این 

تنش ها ممکن بود مثل جنگ با عراق 8 سال منابع کشور را ببلعد.

حشمت الله فلاحت پیشه:

 بازگشت به تجربه امنیتی دهه 70 برای کشور ضروری است
ضعف های موجود در شورای عالی امنیت ملی باید گفته شود 

مروری بر رویکرد برجامی غرب در سال های گذشته؛

دولت سیزدهم به دنبال مذاکرات نتیجه بخش است
مقامات کشورمان گفته اند که بزودی مذاکرات برای احیای 
توافق هسته ای آغاز می کنند با این حال دستگاه دیپلماسی 
بیشتر به دنبال حصول اطمینان از جدی بودن اراده شرکای 
برجام برای عمل به تعهدات خود است و غربیها باید فارغ از 
اصرار بر شروع مذاکرات در این زمینه هم آمادگی لازم را داشته 

باشند. 
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، آمریکا و طرف های اروپایی 
مصرانه بر آغاز هرچه سریعتر مذاکرات در وین تاکید می کنند 
و هشدارمی دهند که زمان زیادی برای احیای توافق هسته 
ای باقی نمانده است و زمان در حال از دست رفتن است. 
این اظهارات در حالی مطرح می شود که  مروری بر رویکرد 
سال های اخیر غربی ها آنها را نه در جایگاه مدعی، بلکه در 
به  یا  و  عملکرد  پاسخگوی  باید  که  می دهد  قرار  جایگاهی 
عبارت بهتر بی عملی خود در قبال توافق هسته ای در این 
با مشارکت و نقش  ایران و کشورهای 5+1  سال ها باشند.  
مذاکره  ماهها  از   بعد  سال 2015  در  اروپا  اتحادیه  آفرینی 
فشرده به توافق موسوم به برجام دست یافتند. توافقی که از 
یک سو تحریمهای آمریکا، شورای امنیت و اتحادیه اروپا علیه 
ایران را برمی داشت و از طرف دیگر ایران با پذیرفتن شفافیت و 
محدودیت هایی در برنامه هسته ای خود برای رفع نگرانی های 

طرفهای مقابل اقدام می کرد.
 با امضای توافق ایران بی سابقه ترین نظام بازرسی و شفافیت 
عدم  موید  آژانس  گزارش  که 15  پذیرفت  خود  برنامه  در  را 
انحراف تهران از این توافق بود. با این حال از همان آغاز امضای 
توافق کارشکنیهای طرفهای غربی آغاز شد. یکی از نخستین 
بهانه جویی ها برای ممانعت از بهره مندی ایران از مزایای 
 FATF توافق هسته ای الزامات گروه ویژه اقدام مالی یا همان
بود که بانک ها و نهادهای غربی به دلیل عدم عضویت و اجرای 
توصیه های این گروه از همکاری با نهادهای مالی واقتصادی 
ایران خودداری کردند.  با این حال با تغییر دولت در آمریکا و 
در  عملا  برجام  ترامپ  خواه  جمهوری  دولت  کارآمدن  روی 
معرض اضمحلال و فروپاشی قرار گرفت. آمریکای ترامپ که از 
زمان روی کار آمدن انواع تحریمها علیه تهران را اعامال می کرد 
بعد از خروج از برجام طی دو مرحله تمامی تحریمهای ایران را 
اعاده کرد و کارزار سیاست فشار حداکثری علیه ایران را به راه 
انداخت. در تمام این مدت رویکرد اروپایی ها  دادن وعده هایی 
بود که هیچ گاه عملیاتی نشد و در حد وعده های توخالی ماند. 
با این حال اروپا و سایر شرکای اروپایی برجام  به طور کامل با 
ترامپ همراهی نکردند که البته بهانه و دستاویزی هم در این 
زمینه نداشتند با این حال با بهانه های مختلف به طور تمام 
و کمال با تروریسم اقتصادی آمریکا همراهی کردند. در تمام 
این مدت ادعای ترامپ دستیابی به توافقی بهتر با ایران بود 

که از عناصر آن می توان به طولانی شدن محدودیت هایی که 
ایران پذیرفته بود و وارد کردن مباحثی نامربوطی مانند مسائل 
موشکی و منطقه ای در این توافق بود. با این حال ایران با 
راهبرد مقاومت حداکثری در مقابل این زیاده خواهی ها ایستاد 

و تن به خواسته های نامعقول ترامپ نداد.
 با شکست ترامپ در انتخابات سال گذشته آمریکا انتظار 
می رفت دولت دموکرات جوبایدن که به نوعی میراث دار توافق 
برجام بود گام عملی در ایفای تعهدات خود بردارد با این حال  
وین  مذاکرات  در  مدت  طولانی  تعللی  هم  بایدن  آمریکای 
داشت. از سیزدهم فروردین ماه سال جاری مذاکرات برای 
احیای توافق هسته ای در وین آغاز شد و شش دور مذاکره 
بین نمایندگان ایران و شرکای برجام البته به طور غیرمستقیم با 
 آمریکا برگزار شد با این حال رویکرد غربیها  نشان داد که حاضر 
نیستند تعهدات بر زمین مانده خود را اجرا کنند. گذشته از 
اقدامات ایذایی و مخرب رژیم صهیونیستی همچون خرابکاری 
در سایت نطنز و ترور و شهادت شهید محسن فخری زاده از 
دانشمندان برجسته هسته ای ایران، شرکای غربی حاضر 
نشدند تضمین دهند که عهدشکنی را تکرار نخواهند کرد 
علاوه بر این در این مذاکرات این طور به نظر رسید که همچنان 
انتظار دارند مسائل منطقه ای و موشکی هم در این مذاکرات 
مورد بحث و گفت وگو قرار گیرد. در هر صورت این مذاکرات با 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در ایران و روی کار 
آمدن آیت الله سید ابراهیم رییسی مصادف شد.طی سال های 
اخیر تقریبا اغلب اعضای مذاکره کننده کشورهای عضو برجام 
تغییر کرده اند و این قاعده در مورد ایران هم صادق است. طی 
هفته های اخیر تلاشهای دیپلماتیک برای آغاز گفت و گوها 

شدت یافته است. هفته گذشته انریکه مورا معاون مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران آمد و با علی باقری 
معاون وزیر امور خارجه گفت و گو کرد و قرار است این گفت 
و گوها ادامه یابد. ایران در این مدت اعلام کرده که بزودی وارد 
گفت و گوها خواهد شد. با این حال تاکید دولت سیزدهم این 
بوده که ایران به دنبال مذاکراتی نتیجه محور است و قرار نیست 

مذاکرات تا ابد ادامه یابد.
امور  وزیر  امیرعبداللهیان،  حسین  امروز  رابطه  همین  در 
درباره   و  یافت  حضور  مجلس  غیرعلنی  نشست  در  خارجه 
مسائل مختلف از جمله رویکرد هسته ای دولت توضیحاتی 
ارائه کرد بر اساس اظهارات حجت الاسلام علیرضا سلیمی 
عضو هیات رئیسه مجلس، وزیر امور خارجه سیاست جمهوری 
اسلامی در این نشست گفته است که اقدام در برابر اقدام و 
و  نیت  حسن  باید  آمریکایی ها  و  است  عمل  برابر  در  عمل 
صداقت خود را نشان دهند و ایالات متحده حتما بایستی 
اقدام جدی قبل از مذاکره را انجام دهند، ضمن اینکه بنای 
تهران آن است که مذاکره را از زمانی که ترامپ از برجام خارج 
شد، دنبال کنند نه موارد دیگر را. طی روزهای اخیر جوسپ 
بورل در جمع خبرنگاران گفت: اگر آن ها بخواهند به بروکسل 
بیایند، آماده این کار هستیم. اما زمان محدود است. من درک 
می کنم که دولت جدید برای بررسی سوابق ]مذاکرات[ و برای 
تشکیل تیم مذاکرات به زمان احتیاج دارد اما این فرصت حالا 

دیگر سپری شده است. زمان بازگشت به مذاکرات است.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در پاسخ به این که 
در صورت شکست احتمالی در مذاکرات، »پلان B« در قبال 
ایران که از آن یاد می شود، شامل چه چیزهایی خواهد بود، 

گفت: من نمی خواهم به پلان های B فکر کنم. هیچ کدام از 
پلان های B که به ذهنم می رسند، خوب نیستند.

پلان B طرح رژیم اشغالگر قدس است رژیم اسرائیل از دولت 
بایدن خواسته است یک »پلان B«  برای زمانی آماده کند که 
ایران نخواهد به مذاکرات احیای توافق هسته ای در وین ادامه 

دهد.
مورا  انریکه  سفر  جریان  در  که  گزارش داد  پولتیکو  نشریه 
که  کردند  توافق  رئیسی  ابراهیم  دولت  مقام های  تهران  به 
تیم مذاکره کننده جدید ایران دو هفته دیگر در بروکسل با 
خصوص  در  و  کند  دیدار  برجام  مذاکرات  هماهنگ کننده 
متن های نهایی شده در ششمین دور مذاکرات در وین با وی 
مذاکره کند. معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشورمان در 
دیدار با مورا، با تاکید بر این که ایران همواره ثابت کره که یک 
بازیگر مسوول در عرصه بین المللی است، در حالی که رفتار 
فاصله  پذیری  با مسوولیت  که  نشان می دهد  مقابل  طرف 
معناداری دارد، تصریح کرد که هر طرف که مسوولیت پذیری 

بیشتری از خود نشان دهد، به میز مذاکره نزدیکتر است.
صورت  در  مذاکره  ایران  برای  که  این  به  اشاره  با  باقری 
دستیابی به نتایج ملموس موضوعیت دارد، گفت که ایران 
برای مذاکرات جدی که نتیجه آن توافق عملی و نه توافق 
کاغذی باشد، همواره آماده است. او با اشاره به این موضوع 
انجام  برای  آمریکا  واقعی  اراده  مورد  در  جدی  تردید  که 
تعهداتش وجود دارد، از بی عملی طرف های اروپایی در 
اجرای تعهدات خود ذیل برجام انتقاد نموده و بر ضرورت 
مسؤولیت پذیری آنها تاکید کرد. با وجود رایزنی های هسته 
ای در اروپا، ایران و آمریکا اما برخی از مقامات غربی همچنان 
تلاش دارند که ایران را برای بازگشت به میز مذاکرات تحت 
فشار قرار دهند. خبرگزاری رویترز در گزارشی در این رابطه 
نوشت: »مقامات آمریکایی و اروپایی در آستانه سفر معاون 
مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران تلاش کردند 
با اتخاذ موضع گیری سخت و تهدید به اینکه »در صورت عدم 
بازگشت ایران به برجام تمام گزینه ها روی میز است«، ایران را 
برای از سرگیری مذاکرات وین تحت فشار قرار دهند.« اما با 
وجود مذاکرات فشرده برای ازسرگیری مذاکرات برجامی در 
تهران، واشنگتن و کشورهای منطقه ای، جمهوری اسلامی 
انجام  برای  غرب  قاطع  تصمیم  به  اطمینانی  همچنان 
مذاکراتی نتیجه بخش اطمینان ندارد و همانگونه که معاون 
سیاسی وزارت امور خارجه کشورمان گفته است در مورد اراده 
واقعی آمریکا برای انجام تعهداتش تردید جدی وجود دارد. 
دولت سیزدهم با تداوم مذاکرات موافق است اما صرفاً بخاطر 
مذاکره، مذاکره نمی کند و تنها از مذاکراتی که منافع ملی را 

تضمین می کند، حمایت خواهد کرد.
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هرکه خوش دارد عمرش دراز 
و روزی اش بسیار شود، به پدر 

ومادرش نیکی کند .
دوشنبه -بیست وششم مهرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5371

میزان الحکمة ح 22643

استاندار قم در دیدار با بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی بر اتمام هر چه سریعتر بیمارستان الهادی قم تاکید کرد.

بهرام سرمست اظهار داشت: یکی از اقدام های صورت گرفته در ایام کرونا 
توسعه و بهسازی زیرساخت های درمانی استان بود، که به خوبی دنبال 
شد و خوشحال هستیم که توانستیم اقدامات موثری را در این حوزه برای 

همشهریان و هم استانی ها ارائه دهیم.
سرمست افزود: یکی از طرح های نیمه کاره قم بیمارستان الهادی است 
که جلسه های مختلفی در این خصوص برگزار و کمیته تخصصی به این 
نتیجه رسید تا این مجموعه به صورت یک مجموعه کلینیکی ویژه در خدمت 

همشهریان بوده و بتواند خدمات رسانی درمانی و بهداشتی انجام دهد.
استاندار قم گفت: از وزیر بهداشت تقاضا داریم که  به تکمیل و تجهیز این 

مجموعه اقدام کرده تا بتوانیم این فضا را نیز در اختیار مردم قم قرار دهیم.
آمادگی برای تبدیل ایستگاه های واکسیناسیون به صورت شبانه روزی 
وی همچنین به اقدام های صورت گرفته در حوزه کرونا اشاره کرد و گفت: 
قم جلسه های منظمی را در این خصوص برگزار و ستاد کرونای استان نیز 
فعالانه برگزار شد که نظرهای کارشناسی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این 

خصوص مورد بررسی قرار گرفت.
ایستگاه های  شدن  تبدیل  آمادگی  قم  داشت:  داشت  بیان  سرمست  

واکسیناسیون به صورت شبانه روزی را نیز دارد که امیدواریم با تدبیر وزارت 
بهداشت و دانشگاه علوم پزشکی قم شاهد راه اندازی این مجموعه نیز 

باشیم.
وی با ابراز خرسندی از الگو بودن قم در مبارزه با کرونا و رعایت شیوه نامه ها 
اظهار کرد: کشف کرونا در قم و شجاعت کادر بهداشت و درمان استان برای 
اعلام این موضوع و تلاش برای تدوین شیوه نامه های بهداشتی سبب شد تا 

این شیوه نامه ها در دیگر استان های کشور نیز مورد توجه قرار گیرد.
قم در رعایت فاصله گذاری اجتماعی رتبه نخست کشور را دارد 

وی افزود: پیش بیتی ما این است که جمعیتی حداقلی یعنی حداکثر 
هشت درصد جامعه هدف واکسیناسیون در استان، با این امر مخالف هستند 
که امیدواریم ارشادهای مراجع معظم تقلید و  تداوم روشنگری ها سبب شود 

تا این افراد هم به واکسیناسیون روی آورند.
سرمست گفت: قم از نظر زیرساخت های واکسیناسیون، رتبه سوم کشور را 
در اختیار دارد، ضمن آنکه رتبه این استان در رعایت فاصله گذاری اجتماعی 

با وجود تجمع ها و ترددهای زیاد، در سطح کشور اول است.
وی در ادامه به لزوم برنامه ریزی دقیق تر برای توسعه واکسیناسیون دانش 
آموزان تاکید کرد و افزود: امیدواریم با تداوم این روند شاهد آغاز مجدد آموزش 

حضوری در مدارس استان باشیم.

استاندارقم در دیدار با وزیر بهداشت:

بیمارستان الهادی هرچه سریعترتکمیل و تجهیز شود

حکم اژه ای برای کاظم غریب آبادی 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: با حکم ریاست قوه قضاییه، کاظم غریب آبادی به عنوان معاون امور بین 
الملل و حقوق بشر قوه قضاییه و با حفظ سمت به عنوان دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی منصوب 
شد.به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، ذبیح الله خداییان سخنگوی قوه قضاییه از انتصاب معاون امور 
بین الملل و حقوق بشر قوه قضاییه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی خبر داد و گفت: با حکم 
ریاست قوه قضاییه، کاظم غریب آبادی به عنوان معاون امور بین الملل و حقوق بشر قوه قضاییه و با حفظ 
سمت به عنوان دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی منصوب شد. گفتنی است، کاظم غریب آبادی 
سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان های بین المللی در وین و همچنین نماینده دائم 
ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی بود که پیش از این مسئولیت معاونت بین الملل ستاد حقوق بشر 

را نیز برعهده داشت.

هشدار نسبت به گرسنگی پنهان در کشور 
 قدیر رجب زاده، رییس موسسه علوم و صنایع غذایی، اصلی ترین منشأ پدیده »گرسنگی پنهان« در 
کشور را سبد غذایی نامناسب خانوار در جامعه عنوان کرد و گفت: بررسی ها نشان می دهد تقریبا تمام 
دهک های درآمدی جامعه از کمبود کلسیم رنج می برند که دلیل عمده آن مصرف کم شیر و لبنیات در 
جامعه در مقایسه با استاندارد ها است؛ چرا که سرانه مصرف شیر در ایران حدود 70 لیتر و در کشور های 
توسعه یافته بالغ بر 300 تا 350 لیتر است. وی ادامه داد: اما شرایط اقلیمی و برخی عادات غذایی ممکن 
است گروهی از جمعیت یک منطقه را به کمبود مواد مغذی و عوارض ناشی از آن دچار و شیوع آن نیز 
مشکلاتی در زندگی روزمره افراد جامعه ایجاد کند. در واقع در پدیده گرسنگی پنهان فرد از نظر فیزیکی 

احساس سیری می کند، اما نیاز های ضروری سلول های بدن وی تأمین نشده است.

فاصله اجتماعی در مسجدالحرام لغو شد 
منابع سعودی اعلام کردند که ملزومات مربوط به فاصله اجتماعی برای رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
کرونا در این دو مکان زیارتی لغو شده است. به این ترتیب، دیوارهای حائل و برچسب هایی که حدود 20 ماه 
در مسجد پیامبر در شهر مدینه و اطراف کعبه در شهر مکه برای فاصله گذاری بین زائران و نمازگزاران ایجاد 
شده بود، از روز یکشنبه، یازدهم ربیع الاول به تقویم عربستان برابر با 25 مهرماه برداشته شد و زائران به کعبه 
نزدیک تر شدند.البته هنوز زائران امکان دست زدن به دیوار کعبه و یا تماس با سنگ حجرالاسود را همانند 
گذشته ندارند، اما دیوارهای حائل که بیش از یک سال و نیم اطراف آن حائل شده بود، برداشته شده است.

شهردارتهران روانه بیمارستان شد
پایتخت به دلیل شرایط جسمی  رییس شورای اسلامی شهر تهران گفت: علیرضا زاکانی شهردار 
نامناسب، روانه بیمارستان شده است. مهدی چمران روز یکشنبه در جریان شانزدهمین جلسه اعضای 
شورای اسلامی شهر تهران اظهار داشت: قرار بود امروز شهرداران جدید مناطق تهران با حضور زاکانی در 
شورای شهر معرفی شوند که وی به دلیل نداشتن شرایط جسمی مناسب روانه بیمارستان شد.وی افزود: 

هفته آینده در صورت بهبود اوضاع جسمانی شهردار تهران، این جلسه برگزار می شود.

رئیس شورای شهر کرج عذرخواهی کرد
رئیس شورای شهر کرج در خصوص موضوع استفاده فرزندش از خودروی شهرداری کرج گفت: از 
آنجایی که هیچ کس مصون از اشتباه نیست، در خصوص قصور صورت گرفته از همه دلسوزان نظام و 
شهروندان انقلابی کرج عذرخواهی میکنم . چپردار گفت: انتقادات مطرح شده در خصوص رییس شورای 
شهر را حق اعضای شورا و بزرگان شهر می دانم.وی افزود: حفظ مصالح نظام را ارجح بر ریاست های زودگذر 

می دانم و باز هم بابت قصور اتفاق افتاده عذرخواهی می کنم

دستگیری ۳ عضو هیئت مدیره یک قرض الحسنه در اصفهان
فرمانده انتظامی استان اصفهان از دستگیری 3 نفر که با برداشت یک هزار و 500 میلیارد ریال از حساب 
یک مؤسسه قرض الحسنه اقدام به خرید ملک، خودرو و سرمایه گذاری دربورس کرده بودند، خبر داد. 
سردار محمدرضا میرحیدری با اشاره به اعتراف صریح متهمان به جرم خود گفت: در ادامه با پیگیری های 
کارشناسان پلیس، تمامی اموال خریداری شده توسط متهمان شامل 5 دستگاه خودروی خارجی، 3 باب 

مغازه تجاری، 7 باب آپارتمان و 4 باب باغ شناسایی و به حساب صندوق قرض الحسنه بازگردانده شد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

جانمایی صندلی ویژه نابینایان
 و معلولان در اتوبوس های شهری

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از هوشمند سازی تقاطع معصومیه 
به عنوان نخستین تقاطع برای افراد نابینا خبر داد و گفت: تا پایان سال،  تقاطع های 

دیگری نیز برای افراد نابینا هوشمندسازی می شود.
مسعود طبیبی  روزیکشنبه در جشنواره فرهنگ ورزشی روز جهانی نابینایان که 
در بوستان بنیادی و به همت سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم برگزار 
شد، با تأکید بر اهمیت و توجه به تردد جامعه معلولین و نابینایان در شهر اظهار 
داشت: یکی از وظایف شهرداری ایجاد عدالت در ارائه خدمات برای شهروندان 

است.
نابینا در شهر خبر داد و افزود:  افراد  از مناسب سازی مسیرهای پرتردد  وی 
شهرداری قم برنامه های ویژه ای در این حوزه داشته و مناسب سازی پیاده روها، 
ایستگاه های اتوبوس و هوشمند سازی تقاطع ها، بخشی از برنامه بوده که تا پایان 

سال شاهد اجرایی شدن آن خواهیم بود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: یکی از برنامه های شهرداری 
نقش بستن علائم حرکتی  به صورت خط بریل بر روی نرده های ایستگاه های 

اتوبوس بوده تا این افراد بتوانند با کمترین آسیب از این امکان استفاده کنند.
وی از هوشمند سازی 34 تقاطع هوشمند تا پایان سال با آلارم ویژه نابینایان خبر 
داد و گفت: تقاطع معصومیه به عنوان نخستین تقاطع در حال هوشمندسازی 
بوده و برای عبور نابینایان آلارم پخش می کند تا شروع چراغ سبز و پایان زمان عبور 

برای این افراد اطلاع رسانی شود.
طبیبی با تأکید بر حفظ حقوق این افراد در دریافت خدمات عمومی و حفظ 
امنیت در تردد ابراز کرد: هدف شهرداری قم ایجاد فضای امن در تردد افراد نابینا 
در شهر بوده تا این افراد بتوانند با دریافت کمترین کمک در شهر به صورت ایمن 

تردد کنند.
وی در پایان ارائه خدمات ویژه در اتوبوس ها نیز موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: 
به زودی برای افراد نابینا و همراه آن ها صندلی ویژه در پشت راننده جانمایی شده و 

امیدواریم در کمترین زمان امکانات خوبی به آن ها ارائه دهیم.
 

رئیس کمیسیون حمل ونقل و عمران شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

لزوم اختصاص بودجه ویژه برای 
اجرای پیاده روهای پیوسته 

رئیس کمیسیون حمل ونقل و عمران شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر لزوم 
اختصاص بودجه ویژه برای اجرای پیاده روهای پیوسته گفت: ایجاد پیاده روهای 
پیوسته باید با ردیف بودجه مشخص در بودجه سالانه شهرداری دیده شده تا در 

معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری این طرح را عملیاتی کنیم.
سید محمدحسین دهناد ، در حاشیه جشنواره فرهنگی ورزشی روز جهانی 
عصای سفید در بوستان شهید بنیادی، به جایگاه شورای شهر در تعریف راهبردها 
و اولویت ها اشاره کرد و اظهار داشت: در حوزه تردد معلولان ذهنی و حرکتی، 
نیاز به ردیف بودجه ویژه در بودجه سالانه شهرداری داشته تا اقداماتی بر اساس 

مشکلات این افراد انجام شود.
وی به ارتباط مستقیم بین سمن ها و انجمن های نابینایان تأکید کرد و افزود: 
برای شناسایی نیازهای افراد نابینا، نیازمند شناسایی مشکلات و ارتباط مستقیم با 
این افراد داریم تا بتوانیم ردیف های بودجه ای جدید برای آن تعریف کرده و در کنار 

بودجه های قبلی، مناسب سازی معابر و پیاده روها اقدامات کاربردی انجام دهیم.
رئیس کمیسیون حمل ونقل و عمران شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: باید 
راهبردها و اولویت ها بر اساس مشکلات این افراد و کاربردی بوده و به صرف هزینه 
کردن و ایجاد فضایی برای تردد آن ها نمی توانیم امکان تردد ایمن این افراد را در 

جامعه فراهم کنیم.
وی یکی از مشکلات افراد معلول و نابینا را ناپیوسته بودن پیاده روها دانست و 
بیان کرد: پیاده روهای شهر برای تردد با ویلچر و کالسکه و افراد نابینا تاحدودی 

مناسب نبوده و شاهد اختلاف سطح و ارتفاع و نبود کف سازی مناسب هستیم.
بودجه  ردیف  با  باید  پیوسته  پیاده روهای  ایجاد  کرد:  اذعان  پایان  در  دهناد 
مشخص در بودجه شهرداری دیده شده تا بتوانیم در معاونت حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری، طرح ها و سیاست ها را عملیاتی کرده و شاهد تغییرات مناسب و رفع 

مشکلات این افراد در جامعه باشیم.

عضو شورای اسلامی شهر قم :

کارگروه تخصصی نابینایان در شورای 
شهر قم تشکیل شود

حضور  با  تخصصی  کارگروه  تشکیل  لزوم  از  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
نابینایان در شورای شهر خبر داد و گفت: شنیدن مشکل ها و دغدغه های این افراد 
گام نخست در سیاست گذاری و اجرای طرح های کاربردی در شهر بوده و باید 

مدیران از مرحله سیاست گذاری و تصویب مصوبه ها عبور کنند.
معصومه آمره در حاشیه برگزاری جشنواره فرهنگی ورزشی روز جهانی نابینایان 
در بوستان شهید بنیادی، رسیدگی به مشکل های نابینایان و معلولان جامعه را 
نیازمند ایجاد نگاهی تخصصی در بین مدیران دانست و اظهار داشت: باید کارگروه 
ویژه ای برای این افراد در شورای شهر و شهرداری و با حضور نمایندگان این افراد 

تشکیل شود.
وی شنیدن مطالبه های این افراد را برای سیاست گذاری درست و اصولی لازم 
دانست و افزود: کاش مدیران برای یک روز با شرایط معلولان و نابینایان در شهر 
تردد کرده تا برای رفع مشکل های این افراد از مرحله سیاست گذاری و تصویب 
مصوبه ها عبور کنند. عضو شورای شهر قم، بسترسازی مناسب برای شهروندان 
در  کرد:  تصریح  و  دانست  غیراصولی  و  کند  را  حرکتی  خاص  شرایط  دارای 
کلان شهرهای دیگر در حوزه حمل ونقل و ترافیک کارهای خوبی برای این افراد 

انجام شده و می توان از تجربه های آن ها استفاده کنیم.
وی حرکت به سمت هوشمندسازی در حوزه حمل ونقل را یکی از اقدام های 
موثر در این حوزه دانست و تصریح کرد: در شهر قم تنها اقدام های اولیه در حوزه 
بسترسازی مناسب برای این افراد انجام شده و امیداریم حرکت شهرداری برای این 

افراد سرعت بیشتری پیدا کند.
وی هوشمند سازی تقاطع معصومیه را یک اقدام عملیاتی شاخص در این 
حوزه عنوان کرد و افزود: معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم طرح های 
خوبی در حوزه هوشمندسازی داشته و امیدواریم شاهد عملیاتی شدن تمام 

طرح ها باشیم.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

تله سیژ بوستان علوی خط دارای
”استاندارد قبل از بهره برداری” 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: با پیگیری های 
از  قبل  که  شده  راه اندازی  قم  در  کشور  تله سیژ  خط  نخستین  به عمل آمده 

بهره برداری مجوز استاندارد از اداره کل استاندارد استان اخذ شده است.
پیام جوادیان با بیان اینکه یکی از ایمن ترین و استانداردترین خطوط تله سیژ 
پیگیری های  با  داشت:  اظهار  است  شده  راه اندازی  علوی  بوستان  در  کشور 
به عمل آمده نخستین خط تله سیژ کشور راه اندازی شده که قبل از بهره برداری 

مجوز استاندارد از اداره کل استاندارد استان اخذ شده است.
این است که در کنار استانداردسازی مجموعه،  وی خاطرنشان کرد: عرف 
صورت  این  به  عموماً  استان ها  دیگر  در  و  شود  انجام  هم  خط  از  بهره برداری 
مجوز دریافت کرده اند، ولی در شهر قم با توجه به تأکید مدیریت شهری، قبل از 

بهره برداری استانداردسازی صورت گرفت.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: خط تله سیژ 
بوستان علوی به طول 2 هزار و 600 متر در رفت وبرگشت و دونفره نصب شده و 
بیش از دو ماه از بهره برداری این خط می گذرد که هیچ مشکل خاصی گزارش 

نشده است.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف ۳۲ دستگاه دوچرخه مسروقه
 در طرح ارتقا امنیت اجتماعی 

فرمانده انتظامی شهرستان قم از اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی با کشف 32 دستگاه دوچرخه مسروقه 
و دستگیری 6 سارق و مالخر خبر داد 

سرهنگ مرادحسین جعفریان در تشریح این خبر بیان داشت: ماموران انتظامی کلانتری 16 شهید کریمی 
با اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در محلات با پشتیبانی پلیس های تخصصی، شناسایی سارقان سابقه 

دار و کنترل مناطق آلوده و جرم خیز حوزه استحفاظی را در دستور کار خود قرار دادند.
وی افزود: ماموران مجری طرح، موفق شدند 6 نفر سارق  و مالخر که به صورت باندی فعالیت می کردند را 
شناسایی و  32 دستگاه دوچرخه مسروقه ، یک دستگاه خودروی تیبا، یک دستگاه خودروی پراید و تعدادی 

وسایل و ابزار آلات ویژه سرقت از منازل و اماکن را کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: برابر نظر کارشناسان، ارزش ریالی کالاهای مکشوفه 5 میلیارد ریال 

برآورد شده است.
سرهنگ جعفریان ضمن قدردانی از همکاری مردم با پلیس در اجرای این طرح، شهروندان را به افزایش 
هوشیاری و دقت در حفظ اموال و همچنین نصب وسایل بازدارنده و پیشگیرانه همچون آژیر و دوربین در 

منازل، اماکن و مغازه ها دعوت کرد.
فرمانده انتظامی شهرستان قم بیان داشت: مالباختگانی که دوچرخه آنان به سرقت رفته است، می توانند 

برای شناسایی اموال خود به کلانتری 16 واقع در میدان مفتح،بلوار شهید کریمی مراجعه کنند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۴۲9 راس دام قاچاق به ارزش 1۵ میلیارد ریال
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 429 راس دام قاچاق در این استان خبر داد.

سردار بهادر اسماعیلی  اظهارداشت: در پي کسب خبری مبني بر اینکه عده ای در استان قم اقدام به قاچاق 
احشام سبک به خارج از کشور می کنند، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی 

استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه یک قلعه دامداری در این رابطه شناسایی و کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی استان 

جهت بررسی، به محل موصوف اعزام شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارآگاهان با کنترل نامحسوس محل مورد نظر، 2 دستگاه 
کامیون حامل دام زنده را در حال خروج از دامداری مشاهده بنابراین با توقیف خودروهای حامل 70 راس دام 

سنگین و 65 راس دام سبک و بدون مجوز، 2 راننده و یک نفر سرنشین دستگیر شدند.
وی تصریح کرد: سپس تحقیقات از مالک دامداری نیز صورت گرفته و اذعان کرد، در مجموع 429 راس دام 
بدون پلاک و بدون مجوز دامپزشکي در قلعه نگهداری و قصد انتقال 135 راس دام به استان فارس داشته که 

توسط پلیس کشف شده است.
جانشین فرمانده انتظامی استان افزود: کارشناسان ارزش تقریبي 429 راس گوسفند را 15 میلیارد ریال 

اعلام کردند.
سردار اسماعیلی با بیان اینکه مبارزه با قاچاق کالا و احشام در دستور کار پلیس قرار داشته و با هرگونه قاچاق 
برابر قانون برخورد خواهد شد از شهروندان خواست، در صورت مشاهده موارد مشکوک طی تماس با 110، 

موضوع را به پلیس اطلاع دهند.
 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد: 

دستگیری ۲ مداخله گر در امور درمان 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم  گفت: 2 نفر از افراد مداخله گر در امور درمان که اقدام به ارائه خدمات 

پوست و مو می کردند،با دستور مقامات قضائی دستگیر شدند. 
 محمود پرهام اظهارداشت : طی رصد فضای مجازی توسط کارشناسان نظارت بر درمان فعالیت 2 نفر از 
افراد مداخله گر در امور درمان که اقدام به ارائه خدمات پوست و مو می کردند محرز شد و با دستور مقامات 
قضائی و با همکاری نیروی انتظامی در عملیاتی همزمان محل فعالیت ایشان کشف و افراد خاطی دستگیر و 

پرونده ایشان جهت برخورد قانونی به دادسرا ارجاع شد.
پرهام  افزود: یکی از شیوه هایی که مداخله گران برای انتشار تبلیغات فعالیت غیرمجازشان انتخاب می کنند 
بستر فضای مجازی است که با راهنمایی های معاون دادستان در امور فضای مجازی فعالیت ایشان تحت رصد 

کارشناسان نظارت بر درمان قرار گرفته که در زمان مناسب اعمال قانون خواهند شد.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: انتظارمان از شهروندان گرامی این است که درمان 
خود را به دست افراد غیر پزشک نسپارند و افراد سودجو در حوزه درمان بدانند که بازی با سلامت مردم تاوان 

سنگینی دارد.

طرح:سجاد جعفری

سبک زندگی لاکچری معضلی در فضای مجازی 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: کمیته امداد امید و پناهگاه 
نیازمندان است و بسیاری از افراد تحت پوشش این نهاد، در مراتب عالی مشغول 

تحصیل هستند که این ها همگی به همت کمیته امداد میسر شده است.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار قائم مقام رئیس کمیته امداد 
امام )ره(، مسئولیت این نهاد انقلابی را بسیار با اهمیت ارزیابی نمود و بر لزوم 
فعالیت در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی در عرصه های مورد نیاز کشور 

از جمله اشتغال و فرهنگ تاکید کرد.
وی افزود: انسان مومن باید سه خصلت را در خود تقویت کند، اول اینکه 
بستری مهیا کند و کاری انجام دهد که مشمول توفیق های الهی شود، دوم اینکه 

خودش واعظ خودش باشد و از تجربه ها و مطالبی که در طول زندگی آموخته 
استفاده کند و اعمال و رفتار خود را مورد محاسبه قرار دهد.

وی افزود: نکته آخر اینکه، انسان ممکن است در فراز و نشیب های زندگی با 
مواردی روبرو شود که نیاز به تذکر و یادآوری دیگران داشته باشد، از این رو باید به 
سخن دیگران توجه کرده و نصیحت آن ها را بپذیرد. حسینی بوشهری  در ادامه 
به مسئولیت خطیر کمیته امداد اشاره کرد و افزود: خدا را شاکر باشید که در این 
نهاد و سازمان مقدس فعالیت می کنید، نهادی که نهال آن توسط رهبر کبیر 
انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی کاشته شد و وظیفه  آن خدمت رسانی به 
اقشار کم بضاعت و بی بضاعت جامعه است فارغ از اینکه آن ها چه اعتقادهایی 
دارند. وی  ادامه داد: کمیته امداد امید و پناهگاه نیازمندان است و بسیاری از 
افراد تحت پوشش این نهاد، در مراتب عالی مشغول تحصیل هستند که این ها 
همگی به همت کمیته امداد میسر شده است.  حسینی بوشهری ضمن اشاره 
به مسئولیت های اجتماعی کمیته امداد، خاطر نشان کرد: کمیته امداد امام 
خمینی )ره(  ظرفیت های خوبی دارد و باید مدلی از حکمرانی و مدیریت دینی 
و انقلابی را پیاده سازی کرده و در مسائل مهم کشور از جمله بحث اشتغال زایی 
و فعالیت های فرهنگی بیش از پیش به فعالیت بپردازد. وی در ادامه به اهمیت 
مساله مهارت آموزی اشاره کرد و افزود: متأسفانه در نظام آموزشی ما، مهارت 
آموزی بسیار کمرنگ است و مدرک گرایی مورد توجه قرار گرفته و کمیته امداد 
باید به سهم خود تلاش کند تا دانشجویان تحت پوشش خود را به سمت و سوی 

مهارت آموزی سوق دهد.

آیت الله حسینی بوشهری: 

کمیته امداد امید و پناهگاه نیازمندان است

استان  تجارت   و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
قم رشد 50 درصدی صادرات قم در 6 ماه نخست 
سالجاری را مورد توجه قرار داد و گفت: سال گذشته 
تاپایان شهریورماه حجم صادرات قم 54 میلیون دلار 
بود که امسال این رقم به 107 میلیون دلار افزایش پیدا 

کرده است.
محمود سیجانی روز یکشنبه در حاشیه سومین 
جلسه توسعه مدیریت صادرات در جمع خبرنگاران، 
ترکیه،امارات،  افغانستان،  عراق،  کشورهای  افزود: 
پاکستان و آلمان مهمترین بازارهای هدف صادراتی قم 

و مراوداتی تجاری استان هستند.
وی بیان کرد: اقلام پایین دست پتروشیمی، مواد 
پلاستیکی،صنایع فلزی، لوازم خانگی، صنعت کفش 
و صندل، دستگاه آب شیرین کن، صنایع ریخته گری، 

مواد نفتی و شیمیایی مهمترین محصولات صادراتی 
قم هستند.

سیجانی خاطرنشان کرد: رشد متوسط صادرات 
کشور طی 6 ماه نخست سالجاری 67 درصد برآورد 
می شود که استان قم با رشد 89 درصدی وضعیت 

مطلوب تری را تجربه کرده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: 
هدف گذاری کنونی استان قم در صادرات محصولات 
به کشورهای خارجی عبور از مرز 250 میلیون دلار 

طی سال است.
سیجانی ابراز داشت: پیش بینی می شود با حل 
بحران کرونا و آغاز اجرایی شدن معاهدات بین المللی 
مانند قرارداد با چین و غیره به زودی استان قم بتواند از 

صادرات 250 میلیون دلاری در سال عبور کند.

وی با اشاره به مشوق های صادراتی سازمان توسعه 
تجارت، بیان کرد: استان قم سال گذشته برای برای 
پیشبرد پروژه نمایشگاه بین المللی و تسهیل در امور 

صادرات از این مشوق ها استفاده کرده بود.
سیجانی ادامه داد: امسال نیز از این مشوق ها برای 
دریافت تسهیلات بانکی و بازپرداخت اقساط توسط 
های  زیرساخت  توسعه  و  تجار  و  اقتصادی  فعالان 
صادراتی استان مانند تکمیل نمایشگاه بین المللی 

بهره خواهیم برد.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم یادآور 
شد: توسعه زیرساخت های کشاورزی و راه اندازی 
سردخانه، اعزام و پذیرش هیات های تجاری و حضور 
در نمایشگاه بین المللی قم از مهمترین موارد قابل 

استفاده از این قبیل مشوق های ملی است.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:

رشد ۵۰ درصدی صادرات قم در ۶ ماه نخست سالجاری 

 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم 
مقرری  آمار  جاری  سال  نخست  نیمه  در  گفت: 
بگیران بیمه بیکاری در استان نسبت به مدت مشابه 

سال قبل کاهش پیدا کرده است.
مصطفی کاویانی در گفت وگویی اظهار داشت: 
با توجه به تقاضای واحدهای تولیدی و مشمول 
جوان،  انسانی  نیروی  بکارگیری  برای  کار  قانون 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ضمن 
تعامل با سازمان تامین اجتماعی و سازمان فنی و 
حرفه ای در خصوص آموزش و به کارگیری مقرری 
بگیران بیمه بیکاری در واحدهای متقاضی اقدام 

نموده اند.
وی تصریح کرد: این اقدام نیز موجب بکارگیری 

و اشتغال جدید و بالا رفتن آمار اشتغال و کاهش 
نرخ بیکاری و هم باعث قطع مقرری بگیران بیمه 

بیکاری می شود.
کاویانی افزود: در نتیجه با این اقدام در منابع بیمه 
بیکاری صرفه جویی می شود به طوری که در پایان 
سال 1399 سه هزار و 100 تَن آمار مقرری بگیران 
بیمه بیکاری استان بوده که این آمار در سال جاری 

به حدود 2 هزار و 200 تَن رسیده است.
برگزاری پانزدهمین دوره مسابقات قرآن کریم ویژه 

کار و تلاش 
مدیرکل تعاون استان همچنین گفت: به منظور 
ارتقا و گسترش فرهنگ ترویج قرآن پانزدهمین دوره 
مسابقه های قرآن کریم ویژه کار و تلاش استان در 

مورخ یکم شهریور لغایت بیستم مهر در اداره کل 
تبلیغات اسلامی برگزار شد.

 کاویانی گفت: در نهایت در روزهای بیست دوم و 
بیست و سوم مهرماه نفرات برگزیده با هم به رقابت 

پرداختند.
وی تصریح کرد: شرکت کنندگان در رشته های 
قرائت تحقیق، قرائت ترتیل، حفظ کل، حفظ 20 
جزء، حفظ 10 جزء و مفاهیم قرآن با یکدیگر رقابت 

کردند.
وی بیان کرد: از بین 83 تَن در بخش برادران و 
138 تَن نیز در بین خواهران در مجموع 10 تَن 
برای مسابقه های کشوری به وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی معرفی شدند.

 مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان قم:

آمار مقرری بگیران بیمه بیکاری درقم کاهش یافت


